
وزیر خارجه عربستان:
 شرط ما برای عادی سازی روابط با 

اسرائیل، تشکیل کشور فلسطین است
ایســنا- وزیر خارجه عربســتان در نشســت »ائتلاف 
بین المللی بــرای اجرای راه حل دو دولتــی« در ریاض 
تأکید کرد »تشکیل کشور فلسطین شرط عربستان برای 

پیشبرد عادی سازی روابط با اسرائیل است.«
 »ائتلاف برای راه حل دو دولتی« امروز در ریاض با هدف 
بررسی تحولات فلســطین به ویژه جنگ غزه آغاز شد و 
»فیصل بن فرحان« وزیر خارجه عربستان در این نشست 
گفت: مهم اســت که به راه حلی برای مســئله فلسطین 
دســت یابیم. طبق گــزارش الجزیره، وی بــر پایبندی 
بــه راه حل دو دولتــی برای حل نزاع فلســطین و رژیم 
صهیونیستی تأکید کرد و گفت: ما با کشتار جمعی مردم 
شمال نوار غزه توسط اســرائیل مخالف هستیم. تشکیل 
کشــور فلسطین شــرط عربســتان برای پیشبرد عادی 
سازی روابط با اســرائیل اســت. وزیر خارجه عربستان 
بر حمایت این کشــور از آژانس امدادرســانی به آوارگان 
فلســطینی)آنروا( تأکید کرد. وی از یک نشست عربی-
اســلامی مشــترک در دوره آینده برای بررسی وضعیت 
لبنان و غزه خبر داد. اخیراً »ولید الخریجی« معاون وزیر 
خارجه عربستان اعلام کرد این کشور چهارشنبه میزبان 
نخستین نشست »ائتلاف برای راه حل دو دولتی« است.

مجموعه گردشگری اقامتی در جزیره 
بوموسی احداث می شود

ایرنا- وزیــر میراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع 
دستی گفت: احداث یک مجموعه ٣٠ هکتاری تفریحی 
گردشگری اقامتی در جزیره بوموسی پیش بینی شده است 
تا همه شهروندان و ایرانیان بتوانند به آنجا سفر و اقامت 
کنند. ســیدرضا صالحی امیری ضمن اشاره به سفرهای 
اخیر خود به اســتان های کرمان سیســتان و بلوچستان 
هرمزگان گفت: در ســفر به جزیره بوموسی خوشبختانه 
با همکاری نیروهای نظامی بخش هایی آزادســازی شد و 
در حال توسعه است، برنامه ریزی برای افتتاح یک کمپ 
٣٠ هکتاری گردشــگری در این جزیره پیش بینی شده 
است که هم اقامتگاه و هم مجموعه گردشگری تفریحی 
داشــته باشد تا شهروندان و همه ایرانیان بتوانند به آنجا 
ســفر کنند. وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دســتی با بیان اینکه منطقه عمومی چابهار و مکران در 
حال توســعه فراگیر است، اظهار داشت: بخش خصوصی 
در یک طرح بزرگ گردشگری با حجم سرمایه گذاری ۵ 
هزار میلیارد تومانی که آینده در منطقه مکران وارد شده 
است، با این پروژه این منطقه از نظر دسترسی به آب های 
آزاد و فضای ســبز و جذابیت های طبیعی و گردشگری 

متحول خواهد شد.
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توسط سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز انجام شد؛

مبارزه با پشه آئدس در بازار مرکزی میوه و تره بار شیراز 
صفحه7

وزیر امور خارجه:
اسرائیل از کانالی که آمریکا 

در عراق ایجاد کرده بود، حمله 
کرد

ســیدعباس عراقچی، وزیر امور خارجه اظهار 
داشت: توســط رئیس جمهور در سفرهایی که 
داشــتند و ملاقات هایی که با سران کشورها 

انجام دادند و هم سفرهایی که بنده داشتم ...

وزیر دفاع:
 ورود جنگنده های دشمن به 

ایران صحت ندارد
عزیز نصیرزاده، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مســلح گفت: دشــمن تلاش کرد به سامانه 
آفنــدی و پدافندی ما آســیب برســاند که 
موفقیت چندانی نداشــت، چون ما تمهیدات 

پدافند غیرعامل داشتیم، دانش پدافند ... 22

رئیس سازمان انرژی اتمی: 
ارتباط ایران با آژانس 

بین المللی انرژی اتمی یومیه 
است

محمد اســلامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی 
تأکید کرد: ارتباط ما با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی یومیه بوده و همیشه برقرار است. محمد 

اسلامی بیان کرد: آژانس بین المللی ... 2
تی
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آزاد از هفت دولت 

دانشــگاهی که بیشــتر از هفت دولت آزاد است؛ عنوانی 
اســت که بعد از انتشار ویدئو چند روز گذشته با موضوع 
اعتراض دانشــجویان دانشــگاه آزاد به افزایش شــهریه 
رشته های پزشکی در فضای مجازی دست به دست شد. 
اما داســتان از آن قرار اســت که دانشجویان رشته های 
پزشــکی دانشــگاه آزاد، از افزایش بدون اطلاع و عجیب 
شهریه دانشــگاه گله داشتند و اینکه هنوز انتخاب واحد 
انجام نشــده اســت، اما تراز مالی بیشتر از ۱٠٠ میلیون 
تومان را باید پرداخت کنند. صدای اعتراض دانشجویان 
که کمی بلندتر شد، روابط عمومی دانشگاه آزاد بیانیه ای 
صادر کرد که فضای اعتراضی دانشــجویان را ملتهب تر 
کرد. چرا که دانشــجویان بر ایــن عقیده اند که با هزینه 
دو، ســه ترم رشته پزشــکی در دانشــگاه آزاد می توان 
مهاجرت کرد و در کشــوری دیگر مشغول شد و تحصیل 
کرد. اکنــون این اقدام دانشــگاه آزاد در خلاف صحبت 
مقام معظم رهبری در دیدار با نخبگان بر حفظ نخبگان 
در کشــور است البته عقب افتادن فرمایشات مقام معظم 
رهبــری تبدیل بــه یک عادت در برخــی از مجموعه ها 
 شــده اســت تا درک کنیم و بدانیم باید چه کنیم، باز از 

فرمایشات بعدی حضرت آقا عقب می مانیم. 
آن چیــزی که بعد از مصاحبه های متعدد نیز مشــخص 
می گردد این اســت که وزارت علــوم باید به عنوان یک 
دانشــگاه، بر عملکرد دانشــگاه آزاد نظارت داشته باشد، 
اما به علت رویکرد هیئت امنایی دانشــگاه آزاد متأسفانه 
بــا وجود اینکــه این دانشــگاه از مراکز آمــوزش عالی 
محسوب می شــود و باید زیر نظر وزارت علوم اداره شود 
و وزارت پاســخگو باشد، اما از ســال ها قبل یک ساختار 
غول پیکر را ایجاد کردند کــه از ذیل وزارت علوم خارج 
شده است. هم اکنون دانشگاه غیرانتفاعی افزایش شهریه 
بیست،ســی درصدی دارد و اینکه در دانشگاه آزاد، شاهد 
افزایش دویســت درصدی هستیم، اکنون برای لغو مجوز 
افزایش شهریه باید شخص رئیس جمهور به عنوان رئیس 
شــورای عالی انقلاب فرهنگــی ورود کند. کاش همین 
ورود رئیس جمهور دیر نشــود و تا قبل از ســرخوردگی 
و مهاجرت این دانشجویان به خارج از کشور فکری کرد.

استاندار فارس در اولین دیدار اختصاصی با فرمانداران مطرح کرد:

بودجه فارس
پایه خوبی ندارد

حســین علی امیری، اســتاندار فارس در اولین دیدار 
اختصاصی خود با فرمانداران فارس ضمن اعلام حمایت 
همه جانبه از فرمانداران، از نمایندگان عالی دولت در 
شهرســتان ها خواســت تا در چارچوب و ساختارهای 
قانونی فعالیت کنند. اولین نشست اختصاصی استاندار 

فارس با فرمانداران شهرستان های ٣7گانه برگزار شد. 
وی در این نشســت صمیمانه پس از آشنایی چهره به 
چهره با فرمانداران، پای صحبت های نمایندگان عالی 
دولت در شهرســتان های اســتان نشست و پس از آن 

صفحه ٣ضمن قدردانی بابت زحمات و خدا قوت ...

وزیر ارتباطات:

 روند رفع فیلترینگ 
رو به جلو است

صفحه ۵
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ایســنا- رئیس جمهور با بیان اینکه یکپارچگــی و اتحاد به دور از 
دعواهای قومی و جناحی زمینه ایجاد قدرت و وفاق ملی را در کشور 
فراهم می کند، گفــت: هیچ تفاوتی بین قوم عرب، عجم، کرد و بلوچ 
نیست، ما با در کنار هم بودن می توانیم به قدرت و وفاق ملی برسیم 
تا جایی که نگذاریم بیگانگان نگاه نامناسبی به کشور ما داشته باشند.
جلسه هیئت دولت به ریاست مسعود پزشکیان تشکیل، و با پیشنهاد 
وزیر کشــور و تصویب اعضای هیئت دولت »منصور بیجار« به عنوان 

استاندار استان سیستان و بلوچستان انتخاب شد.
پزشــکیان در این جلســه با بیــان اینکه از ابتدای تشــکیل دولت 
چهاردهم، رسیدگی به مسایل و مشکلات استان سیستان وبلوچستان 
از دغدغه هــای اصلــی بوده اســت، گفت: پس از مســتقر شــدن 
 اســتاندار جدید، همه باید در کنار یکدیگر کمک کنیم تا مشــکلات

استان حل شود.
رئیس جمهور با اشــاره به ظرفیت های کم  نظیر این اســتان، اظهار 

داشت: ظرفیت ترانزیتی استان، کشورهای همسایه و سواحل مکران 
می تواند ظرفیت های خوبی را برای استان به وجود آورد.

پزشــکیان حل کردن مشــکلات اســتان سیســتان و بلوچستان و 

دستیابی به توسعه داخلی و بین المللی را نیازمند همراهی گروه های 
لازم با نگاه به طرح جامع اســتان دانســت و گفت: حل مشکلات به 
وسیله طرح جامع استان امکان پذیر است و دولت هم با پشتیبانی ها 
و اختیــارات لازم خود را مکلف به حل این مســایل می داند، زیرا ما 

خدمتگزار مردم هستیم.
رئیس جمهور با اشــاره به ســخنان خود در دوران تبلیغات انتخابات 
ریاســت جمهوری مبنی بر اینکه باور و اعتقاد ما یکی بودن و پرهیز 
از برتریت قومی بر دیگری اســت، گفت: هیچ کسی نسبت به دیگری 

برتری ندارد، مگر با تقوا و این شعار و سرلوحه کار ما است.
پزشــکیان با بیان اینکه یکپارچگی و اتحاد به دور از دعواهای قومی 
و جناحی زمینه ایجاد قدرت و وفاق ملی را در کشور فراهم می کند، 
گفت: هیچ تفاوتی بین قوم عرب، عجم، کرد و بلوچ نیســت، ما با در 
کنــار هم بودن می توانیم به قدرت و وفاق ملی برســیم تا جایی که 

نگذاریم بیگانگان نگاه نامناسبی به کشور ما داشته باشند.

رئیس جمهور در جلسه هیئت دولت:

هیچ تفاوتی بین قوم عرب، عجم، کرد و بلوچ نیست
»عارف« مصوبه رفع رجیستری آیفون 

را ابلاغ کرد
تسنیم- روز گذشته جلسه  هیئت دولت مصوبه ای درباره 
رجیســتری گوشــی های تلفن همراه با برند اپل را گذراند. 
بر این مبنا، منع رجیستری گوشی های تلفن همراه آیفون 
برطرف شد. سید ستار هاشمی در این باره اعلام کرد مشکل 
رجیستری آیفون با تدبیر دولت وفاق، حمایت ریئس جمهور 
و پیگیــری فعالانه وزارت ارتباطات حل شــد. معتقدم با 
کار کارشناســی، ایجاد وفاق، بدون هیاهو و غوغاســالاری 
می توان ســایر مشــکلات فضای مجازی و مطالبات مردم 
را حل کرد.ســخنگوی دولت درباره ی جزئیات این مصوبه 
نیز بیان کرد سازوکار اجرایی به زودی اطلاع رسانی خواهد 
شــد. بر اســاس این گزارش، طبق مصوبه هیئت وزیران 
 در این خصوص ســود بازرگانــی واردات آیفون 96 درصد 
تعیین شــد. وزیر ارتباطات درباره رجیستری گوشی های 
تلفن همراه آیفون، بیان کرد: از بدو ورود به وزارت گفتیم 
نگاه ما نگاه مبنایی، علمی و کارشناســی است تا هم گرایی 
را ایجــاد کنیم. دســتگاه های مختلف را دعــوت کرده و 
جلسات متعددی داشتیم و وزارت صمت، معاونت حقوقی 
و بــا نهادهای امنیتی به بررســی پرداختیم و بعد از طرح 

موضوع در جلسه امروز دولت، به تصویب رسید.

مخالفت رئیس پلیس راهور با 
آسان سازی دریافت گواهینامه

ایرنا- رئیس پلیس راهور فراجــا گفت: پلیس با هرگونه 
روانسازی و آسان سازی دریافت گواهینامه رانندگی وسائل 
نقلیه مخالف اســت زیرا نبایــد در حوزه هایی که با جان 
مردم ســر و کار دارد، تسهیل گری شود. سردار سیدتیمور 
حسینی درباره نتیجه منفی آسان سازی آیین نامه دریافت 
گواهینامه رانندگی، اظهار داشت: کاملًا حرف درستی است 
و ما نیز با این مســئله موافق هســتیم. وی با بیان اینکه 
از حقوق اولیه مردم تســهیل در دریافت خدمات عمومی 
است، توضیح داد: اعتقاد دارم در هر حوزه ای به جز صدور 
گواهینامــه رانندگی، مجاز به آسازســازی و روان ســازی 
هســتیم. رئیس پلیس راهور فراجا در پاسخ به اینکه چرا 
برخلاف کشورهای توســعه یافته در حوزه رانندگی دست 
به آسان ســازی صدور گواهینامه زده ایم، گفت: به شدت با 
تســهیلات و روان سازی و آســان کردن فرآیند گواهینامه 
مخالف هســتیم. وی، ســختگیری و جدیــت در دریافت 
گواهینامــه را ضامن ســلامتی مردم دانســت و افزود: در 
رانندگی با جان انسان ها مواجه هستیم و برای حفظ جان 

مردم نباید هیچ آسان سازی صورت گیرد.
طی ۲ دهه اخیر شاهد روند آسان سازی آیین نامه دریافت 
گواهینامه بوده ایم که بســیاری از کارشناسان آن را عامل 
اصلی در افزایــش تخلفات رانندگی و فرهنگ نادرســت 

ترافیکی می دانند.

ایرنا- دبیرکل جدید  ها  لبنان گفــت: برنامه کاری من ادامه برنامه 
کاری رهبرمان سید حسن نصرا... در همه زمینه هاست . ما به اجرای 
طرح جنگی که ســید نصرا... با رهبــری مقاومت تدوین کرده، ادامه 

خواهیم داد.
شیخ نعیم قاســم در ابتدای اولین ســخنرانی خود به عنوان دبیرک 
حزب ا...، به شــهادت »سید هاشم صفی الدین« رئیس شورای اجرایی 
حــزب ا... پرداخت و گفت: شــهید صفی الدین بــه مقاومت اهتمام 
می ورزیــد و تلاش می کرد نیازهای جبهه مقاومــت را تأمین کند و 
یکی از بارزترین افرادی بود که شهید »سید حسن نصرا...« بر او تکیه 
داشــت. او همچنین »یحیی السنوار« رئیس دفتر سیاسی حماس که 
در نبرد با صهیونیست ها به شهادت رسید را »نماد قهرمانی و مقاومت 
برای فلســطین و آزادگان جهان« توصیف کرد که تا آخرین نفس با 

دشمن صهیونیستی شجاعانه و با ایمان جنگید و مقابله کرد. 
شیخ نعیم قاسم در ادامه سخنرانی خود با اشاره به شهید سید حسن 
نصرا...، تصریح کرد: او در طول ٣۲ ساعت فعالیت در جبهه مقاومت، 
ایمان، ولایت و مقاومت را در دل جوانان، زنان و سالمندان و کودکان 
کاشت و پرچمدار مقاومت پیروز و منادی پیروزی بوده و خواهد بود.
او از اعتمــاد رهبــری حزب ا... و شــورای حــزب ا... قدردانی کرد و 
گفت: آن ها من را برای این بار ســنگین انتخاب کردند، اما این گواه 
اعتماد اســت. این امانت، امانت ســید عباس موسوی است که به ما 
فرمودند دســتور اساسی، حفظ مقاومت است. این امانت، امانت رهبر 
بزرگ، سید حســن نصرا... اســت که به هنگام شهادت سید عباس 
موســوی ســخنرانی کردند و گفتنــد: »آن هایی که دبیــرکل ما را 
کشــتند، می خواســتند روحیه مقاومت ما و اراده جهاد ما را از بین 
 ببرنــد، اما خــون او همچنان در رگ های ما می جوشــد و عزم ما را

برای ادامه این راه جزم می کند«.
برنامه کاری من ادامه برنامه کاری رهبر شهیدمان است

شیخ نعیم قاسم پیرامون برنامه خود به عنوان دبیرکل جدید حزب ا... 
لبنان گفت: برنامه کاری من ادامه برنامه کاری رهبرمان ســید حسن 
نصرا... در همه زمینه های سیاسی، جهادی، اجتماعی و فرهنگی است. 
ما به اجرای طرح جنگی که ســید نصــرا... با رهبری مقاومت تدوین 
کرده اســت، ادامه خواهیم داد و در چارچوب رویکردهای سیاســی 
تعیین شــده در مســیر جنگ باقی خواهیم مانــد. وی با بیان اینکه 
حمایــت از غزه بــرای مقابله با تهدید رژیم صهیونیســتی علیه کل 
منطقــه از دروازه غزه و مردم غزه ضروری بــود و همه باید از آن ها 
حمایــت کنند، تأکید کــرد: مقاومت ما برای مقابله با اشــغالگری و 
اهداف توســعه طلبانه آن و برای آزادسازی ســرزمین به وجود آمد.

شیخ نعیم قاسم تصریح کرد: برخی گمان می کنند رژیم صهیونیستی 
تحریک شــده اســت، آیا این رژیم به بهانه نیاز دارد، آیا 7۵ ســال 
کشتار فلســطینی ها، کوچ اجباری آن ها، سلب سرزمین و مقدسات 
آنها و ارتکاب قتل عام ها فراموش شده است؟! رژیم صهیونیستی برای 

تجاوزات خود هیچ نیازی به بهانه ندارد و تاریخ گواه این امر است. 
قطعنامه ها دشمن را از لبنان بیرون نکرد بلکه مقاومت آن را اخراج 

کرد
دبیرکل حــزب ا... با بیــان اینکه »قطعنامه های بین المللی دشــمن 
صهیونیســتی را از لبنان بیرون نکرد بلکه مقاومت او را اخراج کرد«، 
خاطرنشــان کرد: رژیم صهیونیســتی ٣9 هزار نقض هوایی و دریایی 
علیه لبنان مرتکب شده است. چند روز پس از شروع عملیات طوفان 
الاقصی مقاومت فلسطین، مناقشات جدی میان رژیم صهیونیستی و 

آمریکا برای حمله و ضربه زدن به حزب ا... وجود داشت اما با مقاومت 
طرح رژیم نقش بر آب می شود و مقاومت قادر به انجام این کار است.
او در ادامه تصریح کرد: شخص »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم 
صهیونیســتی هنگام شــروع تجاوزاتش به خاک لبنان گفت »این به 
خاطر خاورمیانه جدید اســت و ما شگفتی ها را شکستیم« و امروز در 
غزه، لبنان و منطقه، پروژه کلانی توســط رژیم صهیونیستی، آمریکا 
و غرب وجود دارد. شــیخ نعیم قاســم با بیــان اینکه »جهان در این 
جنگ همه امکانات را بــرای نابودی مقاومت در اختیار دارد«، گفت: 
آن هــا از ما می خواهند که مطیع شــویم تا آینده ما را کنترل کنند. 
این جنگ صهیونیســتی، آمریکایی-اروپایی و جهانی با هدف از بین 
بردن مقاومت در منطقه اســت اما استواری افسانه ای مقاومت در غزه 
و لبنان حماسه سرافرازی است و آینده نسل های ما را رقم خواهد زد.
دبیرکل حــزب ا... تصریح کرد: مقاومت لبنان بارهــا اعلام کرده که 
خواهان جنگ نیست همان طور که شــهید سید حسن نصرا... اعلام 
کرد اما اگر تحمیل شــود، مقاومت آماده است تا با عزت و سربلندی 
بــا آن مقابلــه کند. در طول ۱۱ ماه جنگ غــزه، مقاومت اعلام کرد 
که خواهان جنگ نیســت اما اگر جنگی تحمیل شود، مقاومت برای 

پیروزی آماده است.
ایران از ما برای پروژه ما حمایت می کند و از ما چیزی نمی خواهد

شــیخ نعیم قاسم اعلام کرد: ما به نمایندگی از هیچ کس نمی جنگیم، 
بلکه برای محافظت از لبنان، آزادی ســرزمین خود و حمایت از غزه 
می جنگیــم. ایران از ما برای پــروژه ما حمایت می کند و از ما چیزی 
نمی خواهد. ما از هر کشور عربی که بخواهد در مقابله با اسرائیل از ما 
حمایت کند، اســتقبال می کنیم... یعنی کشورهای عربی به ما سلاح 

دادند و ما گفتیم نه!

دبیرکل جدید حزب ا... لبنان:

ما به نمایندگی از هیچ کس نمی جنگیم

روابط عمـومی و پدافند 

غیر عامل شرکت آب 

و فاضلاب شیراز
پدافند غیر عامل، دفاع فراگیر در برابر جنگ ترکیبی

تجارت با سلامت مردم 
با ولع خوردن غذای های آماده
 خیابان های شهر مملو از ساندویچی و پیتزایی است
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وزیردفاع:

 ورود جنگنده های دشمن به ایران صحت ندارد
پشــتیبانی  و  دفاع  وزیر  عزیزنصیرزاده، ایرنا-
نیروهای مســلح گفت: دشــمن تلاش کرد به 
ســامانه آفندی و پدافندی ما آسیب برساند که 
موفقیت چندانی نداشــت، چــون ما تمهیدات 
پدافنــد غیرعامل داشــتیم، دانــش پدافند ما 
بومی اســت، در صنایع دفاع ما شهید و زخمی 

نداشتیم، زیرا تمهیدات لازم را دیده بودیم.
کشور  آسمان  به  دشمن  جنگنده های  ورود   

صحت ندارد
وی در پاســخ به این پرسش که آیا صحت دارد 
جنگنده های دشــمن وارد آســمان کشور شده 
اســت؟ گفت: خیر.وزیر دفــاع در مورد ادعای 
اســرائیل در زمینه از بین بردن تــوان پدافند 
کشــور، تصریح کرد: ادعــای بی خودی کرده و 

چنین چیزی نیست. 
رژیم صهیونیستی حتی اگر یک تیر به بیابان ما 
بزند به کشــور ما جسارت کرده و برای ما قابل 

گذشت نیست.
وی تأکیــد کرد: اینکه رژیمــی بی هویت مانند 
رژیم صهیونیستی جرأت کرده است که به یک 
کشــوری با تاریخ کهن با هویت و قوی جسارت 

کند، قابل گذشــت نیســت به جا و به موقع و با 
تدبیر پاسخ او را خواهیم داد. 

امیــر نصیرزاده، درباره افزایــش ۲۰۰ درصدی 
بودجه وزارت دفاع اظهار داشــت: من اطلاعی 

وزارت  بودجــه  درصــدی   ۲۰۰ افزایــش   از 
دفاع ندارم. 

تا جایی کــه اطلاع دارم این بودجه براســاس 
سال های گذشته چیده شده و به نسبت افزایش 
سایر بودجه ها، بودجه وزارت دفاع نیز به همان 

نسبت بوده است.
وزیر دفاع در پاســخ به سؤالی مبنی بر اینکه با 
توجه به اینکه شــاهرود مورد اصابت قرار گرفته 
آیا از کشــورهای شــمالی هم مورد حمله قرار 

گرفتیم؟ گفت: خیر.
 برای دیوارکشی مرزی همکاری های لازم را 

انجام می دهیم
امیر نصیرزاده درباره دیوارکشی مرزی گفت: در 
ارتباط با ساخت دیوار همکاری لازم را داریم تا 
بتوانیم با عملیات های تروریســتی مقابله کنیم، 
در این راستا تفاهم نامه امنیتی هم میان ایران و 

پاکستان برقرار است. 
وزیر دفاع دربــاره امکان رصــد فضایی درباره 
اهدافمان در رژیم صهیونیســتی اظهار داشت: 
بعد از عملیات وعده صادق دو، در تصاویری که 
منتشــر شــده بود دیدید که به چه مکان هایی 

اصابت صورت گرفته بود. 
 نصیــرزاده در پاســخ به ســؤالی درباره قدرت 
نظامــی ایــران گفت: قــوی  شــدن یک بعُدی 
نیســت که ما فقط بگوییم در بعد نظامی قوی 
 شــویم، آقا همواره فرموده اند باید در همه ابعاد 

قوی شویم.  
وی افزود: علم را به ویژه  به جوانان بسیار توصیه 
می کنم. آســیب هایی که در این حملات به ما 
زدند دانش آن نزد خودمان اســت و توانستیم 
به موقــع آن را احیــا کنیم و مشــکلی پیش 
 نیامد، زیرا قدرت علمی داریم و محتاج کشــور 

دیگری نیستیم. 
 نصیرزاده ادامه داد: اگــر محتاج منابع بیرونی 
بودیم امروز به مــا نمی دادند، ما خودمان علم، 
فناوری و دانشــمندان را داریم، به موقع رفتند 
 و موضــوع را بررســی کردنــد و خیلی زود هم 

جبران شد. 
وی تأکیــد کرد: قوی شــدن در همه ابعاد لازم 
است و خود جوانان و دانشجویان در دانشگاه ها 
می توانند به این قوی شدن کمک کنند و ما هم 

در بعد نظامی وظیفه داریم قوی شویم.

رئيسسازمانانرژیاتمی:
ارتباط ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی 

یومیه است
ایسنا- محمد اسلامی، رئیس سازمان انرژی اتمی تأکید کرد: ارتباط 

ما با آژانس بین المللی انرژی اتمی یومیه بوده و همیشه برقرار است.
 محمد اســلامی بیان کرد: آژانس بین المللی انرژی اتمی نیز به موجب 
قوانیــن و مقررات وظیفه دارد که اعتراض کند و ما نیز همواره به آنان 

تذکر می دهیم. مسئولان آژانس در رفت و آمد به ایران هستند.  
وی در ادامه در پاسخ به پرسشی درخصوص دستاوردهای لیزری کشور 
بیان کرد: لیزر ســهم بزرگی در همه علوم و فنون دارد. ترکیبات لیزر 
در حوزه بیوتکنولوژی و نانوتکنولوژی و مشــتقاتی که ما در  سازمان با 
آن آب سنگین تولید می کنیم یک تحول بزرگی در دارو و درمان ایجاد 

خواهد کرد که در نمایشگاه عرضه خواهد شد.

معاوناجراییرئيسجمهور:
 همه ما انقلاب، نظام، کشور و رهبری 

را دوست داریم
ایسنا-محمدجعفر قائم پناه، معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه 
همزیســتی موفق، مؤثر و ســازنده عناصر دینی و ملــی هویت ایرانی 
اسلامی در طول بیش از هزار سال گذشته، بهترین گواه برای ضرورت 
تقویت وفاق، انســجام و وحدت در کشور و به خصوص در مقطع فعلی 
است، گفت: دولت پزشــکیان با تدبیر رهبر معظم انقلاب اسلامی و با 
رأی و خواســت مردم بر سر کار آمده و محور تلاش ما این است که با 
بهبود وضعیت زندگی و معیشــت مردم، رضایت آنها را از دولت و نظام 

افزایش دهیم.
 محمدجعفــر قائم پناه در دیدار بخشــی زاده، معاون صدا و تعدادی از 
مدیران شــبکه های مختلف رادیویی سازمان صدا و سیمای جمهوری 
اســلامی ایران با بیان اینکه بنده از شنوندگان قدیمی و پر و پا قرص 
رادیو هســتم، تصریح کرد: رادیو در توجه توأمان به وجوه ملی و دینی 

هویت ایران اسلامی در مجموع عملکرد موفقی داشته است.
معــاون اجرایــی رئیس جمهور با برشــمردن مثال هــا و مصادیقی از 
آسیب های توجه نامتناسب به وجوه ملی و دینی هویت ایرانی اسلامی 
افزود: عناصر ملی و دینی هویت مردم ایران در یک همزیســتی بیش 
از هزار ســاله کاملًا در هم عجین شده و به راحتی قابل تفکیک از هم 
نیستند و هرگاه یکی از این وجوه از سوی حاکمیت یا نهادهای رسمی 
مثل رادیو و تلویزیون بیشتر از دیگری مورد توجه قرار گرفته با واکنش 

منفی مردم مواجه شده است.
قائم پناه اظهارکرد: به هیچ وجه نباید هیچ اقدامی که از آن بوی تقابل 
میان وجوه دینی و ملی هویت ایرانی اسلامی استشمام می شود، داشته 
باشــیم و بنده به عنوان یکی از شنوندگان روزانه رادیو گواهی می دهم 
کــه عملکرد رادیــو در این زمینه در مجموع موفق بوده اســت. ایران 
رنگین کمانــی از اقوام، مذاهب، زبــان و فرهنگ های متنوع اما مکمل 
یکدیگر هستند که نادیده گرفتن هر یک از طیف های این رنگین کمان 

باعث نفی اصل و اساس رنگین کمان می شود.
سرپرســت نهاد ریاســت جمهوری در ادامه با بیان اینکه همزیســتی 
موفق، مؤثر و سازنده عناصر دینی و ملی هویت ایرانی اسلامی در طول 
بیش از هزار ســال گذشــته، بهترین گواه برای ضرورت تقویت وفاق، 
انســجام و وحدت در کشور و به خصوص در مقطع فعلی است، گفت: 
دولت پزشکیان با تدبیر رهبر معظم انقلاب اسلامی و با رأی و خواست 
مردم بر ســر کار آمده و محور تلاش ما این است که با بهبود وضعیت 
زندگی و معیشت مردم، رضایت آنها را از دولت و نظام افزایش دهیم.

قائم پناه با اشــاره به تأکید رهبر معظم انقلاب اسلامی مبنی بر اینکه 
موفقیــت دولــت، موفقیت همه نظام اســت، افزود: همــه و از جمله 
صداوسیما باید به دولت در مسیر کمک به حل مشکلات کشور و بهبود 
وضعیت معیشــت مردم کمک کنند، چراکه این افزایش رضایتمندی 
مردم است که باعث تقویت دلبســتگی آنها به نظام و انقلاب اسلامی 
نیز می شــود. تأکید و تکرار بر نقاط اختلافی نه تنها مشــکلی را حل 

نمی کند، بلکه به تشدید مشکلات نیز می انجامد.
معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه تعداد زیادی از مســئولان در 
دولت چهاردهم از افرادی هســتند که ســابقه مبارزه با رژیم پهلوی و 
زندان رفتن پیش از انقــلاب و حضور در دفاع مقدس پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی را داشــته اند، تصریح کرد: اینکه برخی از این افراد نیز 
در مقاطعی زبان به انتقاد از برخی ناکارآمدی ها گشــوده باشند، گواه 
دغدغه مندی آنهاست. قائم پناه اظهارکرد: همه ما انقلاب، نظام، کشور 
و رهبری را دوست داریم و رهبر معظم انقلاب اسلامی را متعلق به 8۰ 
میلیون نفر می دانیم، در حالی که برخی ها سعی دارند فقط خودشان را 
پیروان و علاقمندان مقام معظم رهبری معرفی کنند؛ این افراد سخنان 
رهبری را متناســب با خواسته های خود تفسیر کرده و هزینه اقدامات 

خود را پای رهبری می نویسند.

سخنگویدولت:

سازوکار اجرای رجیستری آیفون به زودی اعلام می شود 

دبيراولکميسيوناقتصادیمجلسشورایاسلامی:

مسائل فرابودجه ای در بودجه ۱۴۰۴ تجمیع شده است

ایرنا-فاطمــه مهاجرانی،ســخنگوی دولت با بیان 
اینکه دولت منع ریجستری آیفون را برداشت، گفت: 

سازوکار اجرای آن را به زودی اعلام می کنیم.
 فاطمه مهاجرانی در حاشــیه نشست هئیت دولت 
در مورد انتصاب اســتانداران گفت: مســعود بیجار، 
استاندار سیســتان و بلوچستان از اهل سنت و بلوچ 
هستند که برای اولین بار برای استان انتخاب شدند. 
با این انتصاب سه انتصاب ویژه داشتیم، آرش زره تن 
در کردســتان، موالی زاده در خوزســتان و بیجار در 
سیستان و بلوچستان همگی از بومیان هر سه استان 
هســتند. دولت با انتصابات در عمل نشــان داد که 

وعده های پزشکیان را در حال اجرا دارد.
وی، پیوســتن عبدالکریم حسین زاده، نماینده سابق 
اهل سنت نقده و اشنویه در مجلس شورای اسلامی 
به جمــع دولت چهاردهم را تبریــک گفت و افزود: 
این هم یک خبــر خوش دیگر برای دوســت داران 
رئیس جمهور اســت. امیدوارم با همین انتخاب های 
به ظاهر کوچک، دســتاوردهای بزرگــی در دولت 

چهاردهم رقم بخورد.
سخنگوی دولت گفت: بعد از انتخاب استاندار جدید 
استان سیستان و بلوچستان، سازمان برنامه و بودجه 
اعلام آمادگی کرد به مرکزیت این ســازمان ســتاد 
توســعه استان سیستان و بلوچستان تشکیل شود تا 
این استان به شــاخص های توسعه ای سایر استان ها 
کشــور برسد. وجود سواحل مکران ظرفیت بالقوه ای 
اســت که به اقتصاد استان کمک شــایانی می کند. 
دربــاره ظرفیت معادن این اســتان نیز بعداً صحبت 
می شــود. مهاجرانی در ادامه از تشــکیل شــورای 
حقوق و دســتمزد در وزارت نفت خبر داد و گفت: 
بــا پیگیری های وزیر نفت یکــی از مطالبات دیرینه 
کارکنان عملیاتی صنعت نفت عملیاتی شد و شورای 
حقوق و دســتمزد با حضور معــاون رئیس جمهور و 

وزیر نفت تشکیل شد و تصمیمات لازم اتخاذ شد.
وی گفــت: پیچیدگی هــای فرآیند صــدور احکام 
بازنشستگان علاوه بر مشکل تأمین منابع از مهمترین 
دلایل پرداخت نشــدن مطالبات بازنشستگان است، 
فرآینــد صدور احکام، طولانی و پیچیده اســت و به 

زودی رفع می شود.

  موضوع کد ۵ و 1۹ در دست پیگیری است
سخنگوی دولت اظهار کرد: طبق اعلام وزیر آموزش 
و پرورش موضوع کد ۵ و ۱۹ در دست پیگیری است 

و تعداد زیادی از عزیزان مشکل شان حل می شود.
مهاجرانــی اضافه کرد: یارانه ها باید به گونه ای اصلاح 
شود که یارانه به افراد نیازمند واقعی پرداخت شود، 
اما اگر افراد غیرنیازمند هــم در حال دریافت یارانه 
هســتند، به دلیل وضعیت فعلی پایگاه رفاه ایرانیان 

است اما قاعدتاً این افراد نباید یارانه دریافت کنند.
  موضوع تغییر دهک بندی افراد نیست، بلکه حذف 

افراد غیرنیازمند از نظام یارانه ها است
وی گفــت: موضوع تغییر دهک بندی افراد نیســت، 
بلکه حــذف افراد غیرنیازمند از نظام یارانه هاســت. 
موضوعی طولانی و اجتماعی که نیازمند طی شــدن 

زمان است.
سخگوی دولت تصریح کرد: این موضوع بار اجتماعی 
ایجاد می کند و حساســیت بالایی دارد و باید با کار 

کارشناسی تصمیم گیری شود.
مهاجرانی افزود: شــکل ماهوی دهک ها فعلاً تغییر 
نمی کنــد، اما آنچه مهم اســت این اســت که افراد 
حاضــر در دهک های بالا باید حــذف و افراد حاضر 
در دهک هــای پایین جایگزین آنها شــوند، موضوع 
یارانه ها موضوع عدالت محوری اســت و یارانه باید به 

افراد نیازمند پرداخت شود.
  برای حل برخی موضوعــات باید صبر کرد تا 

فرآیند موضوع به صورت کارشناسی طی شود 
وی از حل موضوع فیلترینگ براســاس بررسی های 
کارشناســی خبــر داد و افــزود: بــرای حل برخی 
موضوعات باید صبر کرد تا فرآیند موضوع به صورت 
کارشناسی طی شود و نیاز به راهپیمایی و کشاندن 

هم فکران به خیابان نیست.
ســخگوی دولت تأکید کرد: اصلًا نیازی به این کار 
نیســت. با این حــال در قانون اساســی حق تجمع 
احــزاب و گروه ها بــرای اعلام انتقــاد و اعتراض به 
رســمیت شناخته شــده که این حق محفوظ است. 
وزارت کشــور هم باید پاسخگو باشــد. فیلترینگ با 
راهپیمایی حل نمی شود، بلکه با کار کارشناسی حل 

شدنی است.
  اقدامات دولت برای خانواده جان باختگان حادثه 

معدن طبس
و  راه  وزارت  تمهیــدات  درخصــوص  مهاجرانــی 
برای خانــواده حادثه دیــدگان معدن  شهرســازی 
طبس گفت: پس از حادثه انفجار معدن به دســتور 
رئیس جمهــور بلافاصلــه وزرای تعــاون، کار و رفاه 

اجتماعی، کشور و صمت به منطقه رفتند.
وی گفت: وزیر بهداشــت نیز در پوشــش درمان و 
انتقال جان باختگان به وظایفش عمل کرد، گروه های 

»اچ اس ســی« به خارج کردن جان باختگان کمک 
کردند. استاندار خراســان جنوبی نیز در این مسئله 
بســیار فعال عمل کرد و مردم طبــس نیز عملکرد 

خوبی داشتند.
ســخنگوی دولت با بیــان اینکه وزارت بهداشــت 
خدماتــش را به ۳۰ مصدوم که ۱۶ نفرشــان کارگر 
و ۱۴ نفــر نیروی امدادی بودند ارائه داد، اظهار کرد: 
۱۴ نفر از مصدومان در محل حادثه اکســیژن تراپی 
شدند، ۱۳ دستگاه آمبولانس از طبس و یک خودرو 

از بیرجند به منطقه اعزام شد.
مهاجرانی افزود: تشــکیل ســتاد مدیریت بحران در 
بیمارستان طبس در ساعات اولیه حادثه و مدیریت 
تخت ها و اورژانس و تأمین خون مورد نیاز، مدیریت 
 خدمــات تصویربــرداری، آماده ســازی ۱۲ تخــت

آی سی یو و آماده سازی ۱۵ تخت آی سی یوی دیگر 
در شهرســتان فردوس و ۵۰ تخت عادی بســتری 

انجام شد.
وی گفت: اعزام تیم معین پزشــکی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهرســتان بیرجند شامل جراحی داخلی و 
جراحی اعصاب، طب اورژانس، پرســتار و تکنسین 
اتاق عمل انجام شد، اعزام کارشناسان سلامت روان 
از شهرســتان های مجاور هم انجام شــد. افرادی که 
درگیر این موضوع بودند به شدت درگیرهای اعصاب 

و روان پیدا کردند.
سخنگوی دولت با بیان اینکه در شورای نظارت مؤثر 
بر کارگران ۴۳ کارشناس و افسر ایمنی به کار گرفته 
شــدند، اظهار کرد: مدیریت معدن با ۹۰۰ ماســک 

خودنجات فردی انجام شد. 
این ماســک ها به افراد کمک می کند تا  اکســیژن 
برســد، اما افراد حادثه دیده بــه چند دلیل نابلدی، 
شدت حرارت داخلی معدن و حول شدن نتوانستند 

از این ماسک ها استفاده کنند.
مهاجرانی افزود: در ابتــدا ۲۰۰ میلیون تومان برای 
هزینه های اولیه به خانواده ها پرداخت شد و در ادامه 
نیز پس از انجام انحصار وراثت ۱.۲ میلیارد تومان به 

خانواده ها پرداخت می شود.
وی با بیان اینکه وزارت راه نیز به همســر و فرزندان 
جان باختگان یک دستگاه آپارتمان تحویل داد، اعلام 
کرد: قیمت تمام شده این واحدها با لحاظ تخفیف ها 
به صــورت نیمی رایگان و نیمی به صورت اقســاط 
با بازپرداخت ۱8 ســاله تحویل شــد. شروع اقساط 
نیز از ســال سوم ســکونت انجام می شــود، احکام 
 مســتمری بگیران ایــن حادثه نیز پــس از ۱8 روز 

صادر شد.
ســخنگوی دولت تأکید کرد: وزارت صمت به عنوان 
ســازمان متولی بلافاصله کمیته بررسی علل حادثه 
را تشــکیل داد و ارتباط مستقیم وزیر صمت با افراد 

برقرار شد. 

باشگاهخبرنگاران- غلامحسین زارعی، دبیر اول 
کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی درباره 
لایحــه بودجه ۱۴۰۴ کل کشــور گفت: اینکه اعداد 
بودجه نســبت به ســال قبل بالا رفته شاید یکی از 

محاسن بودجه است.
وی ادامه داد: قبلًا یکسری مسائلی در بودجه داشتیم 
مثل هدفمندی یارانه ها که در بودجه دیده نمی شد و 
تقریباً بودجه پنهان داشتیم، اما الان فرابودجه ای ها 
در بودجه تجمیع شــده و  همه اینها را یک کاســه 

کردیم که این موارد از محاسن بودجه است.

دبیر اول کمیســیون اقتصادی مجلــس بیان کرد: 
دولت افزایــش حقوق را از ۲8درصد بــه بالا دیده 
کــه بتواند حقوق ها را مقداری افزایش دهد که قطعاً 
در زندگی مردم تأثیر دارد البته ممکن اســت کافی 
نباشد و مطلوب مردم هم نباشد، اما آنچه بودجه به 

ما اعلام کرده است همین موارد است.
نماینده مردم دشــتی و تنگستان در مجلس درباره 
افزایش نرخ ارز ترجیحی گفــت: ما نمی توانیم الان 
با نرخ ارز ســال گذشــته کالا های اساسی را تأمین 
کنیم لذا قطعاً ما افزایش نرخ خواهیم داشــت البته 

باید در کمیسیون های مجلس بحث و بررسی شود و 
احتمال اینکه نرخ ارز و کالا های اساسی افزایش پیدا 
کند، زیاد اســت و این امر در سفره و معیشت مردم 
بی تأثیر نیســت به همین دلیل سعی ما بر این است 

که کمترین افزایش را داشته باشیم.
زارعــی اظهار کرد: معافیت مالیاتــی تا ۲۴ میلیون 
تومان برای قشر های آسیب پذیر دیده شده و ممکن 
است به افرادی که حقوق بالاتری می گیرند مقداری 
فشار بیاید، اما این موضوع برای حمایت از قشر های 

آسیب پذیر انجام شده است.

وزیرامورخارجه:

اسرائیل از کانالی که آمریکا 
در عراق ایجاد کرده بود، حمله کرد

وزیر  عراقچی،  سیدعباس  تسنيم- 
امور خارجه اظهار داشــت: توســط 
رئیس جمهــور در ســفرهایی کــه 
داشــتند و ملاقات هایی که با سران 
کشورها انجام دادند و هم سفرهایی 
که بنده داشتم که در جریان هستید 
و هم تماس های تلفنی که با وزرای 
امور خارجه برقرار شد، فکر می کنیم 
تعامــلات دیپلماتیک نقش  این  که 
خوبی را ایفا کرد. در خصوص اینکه 
یک صدای واحد از سوی منطقه و از 

ســوی جامعه بین الملل علیه حملات رژیم صهیونیستی و جنایت های این رژیم در لبنان و 
غزه شکل بگیرد، این صدا باید به گوش جهانیان برسد و فکر می کنم تأثیرات خودش را هم 

در کنترل وضعیت و جلوگیری از افزایش تنش و حتی کاهش تنش داشته است.
عراقچی افزود: من قبل از حملات رژیم صهیونیستی سفری به عراق داشتم و مقامات عراقی 
در بالاترین ســطوح به ما اطمینــان دادند که اجازه اســتفاده از خاک وفضای خود را علیه 
جمهوری اســلامی ایران نخواهنــد داد. گزارش هایی وجود دارد مبنی بر اینکه از فضای آن 
کشور استفاده شده است. ما با دوستان مان در دولت عراق در تماس هستیم تا شکایت خود 

را به مراجع بین المللی اعلام کنند.
وی ادامــه داد: یــک واقعیتی وجــود دارد که حضور نیروی هوایی آمریــکا در منطقه یک 
واقعیت است و اطلاعاتی که ما داریم نشان می دهد هواپیماهای جنگنده رژیم صهیونیستی 
از کانالی که نیروهای آمریکایی برای آنها ایجاد کرده اند، توانســتند این حمله خود را انجام 
دهند. ما شــکایت خود را به سازمان ملل و دیگر مراجع بین المللی اعلام کردیم و پیگیری 

خواهیم کرد.
وزیــر امور خارجه در اظهاراتی اعلام کرد: تماس های اخیر با کشــورهای اروپایی، راه هایی 
برای همکاری در موضوعات منطقه ای، وضعیت اوکراین و مذاکرات هسته ای را گشوده است.
او افزود که امیدوار اســت این مذاکرات مجدداً شکل بگیرد، اما به نظر می رسد اروپا چندان 

علاقه ای به این مسیر ندارد.
عراقچــی همچنین به مواضع اروپا درخصوص یک تروریســت شناخته  شــده که در انفجار 
حسینیه شیراز منجر به شهادت ۱۴نفر و مجروحیت بیش از ۲۰۰ نفر شده است، انتقاد کرد.
او تأکید کرد: اسناد مربوط به این حادثه موجود است و هیچ تردیدی در مورد عملکرد این 

فرد وجود ندارد.
وی تصریــح کرد: اروپایی که ادعای مقابله با تروریســم دارد و کشــورهای دیگر را محکوم 

می کند، در این مورد از یک تروریست دفاع می کند که برای ما قابل پذیرش نیست. 
همچنین ســفیر آلمان احضار و با وی گفت وگو شــده است و سفارتخانه های ایران در اروپا 

فعال هستند و کانال های تماس برقرار است.

سپرده شرکت درحراج )ریال(متراژ )مترمربع(نوع فعالیتردیف

6400/000/000کیوسک تنقلات واقع در شهرک گلستان ابتدای کوچه 6 غدیر شمالی 1

11/8۹01/۵00/000/000ورودی  پارکینگ وانت بار های میدان مرکزی جنب درب ورودی 2

61/000/000/000کیوسک تنقلات واقع در پارک میدان معلم 3

 6۹00/000/000کیوسک تنقلات واقع در خیابان قصر دشت ابتدای عفیف آباد 4

کانکس سوپر مارکت واقع در بلوار نواب صفوی خیابان توحیدی شیرازی به ۵
72۵00/000/000انضمام 36 متر مربع سایبان
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 گروه خبر -لیلا غضنفری
 شــهرداری منطقه6 شــهرداری شیراز از 
منظری نو به مشــکلات شــهر نگریسته 
و خدمت رســان  نگاهــی خــلاق  بــا  و 
شــهروندان  دغدغه هــای  ســراغ  بــه 
 در قالــب اجــرای پروژه هــای شــهری 

رفته است. 
نگاهی که شهرداری منطقه6 را تبدیل به 
منطقه سبز کلانشهر شیراز به دلیل وجود 
باغ های متعدد کــرده و اقداماتی از جمله 
اجرای مســیر پیاده روهای الگو و اجرای پروژه کلان ترافیکی با رویکرد محیط زیســتی را در لیســت 

پروژه ها قرار داده است. 
مســعود قادری، شهردار منطقه6 با بیان این مطلب گفت: جلسه ای با محوریت آسیب شناسی وضعیت 
نگهداشت شهر و اجرای طرح ویژه تحول در آراستگی شهر با حضور معاون خدمات شهری برگزار شد.
او بــا بیــان ایــن مطلــب کــه در جلســه مذکــور گزارشــی از عملکرد حــوزه خدمات شــهری 
ارائــه و درخصــوص مــوارد مطــرح در این جلســه بحــث و تبــادل نظر صــورت گرفــت، افزود: 
 بــا نــگاه نــو و الگوی خدمــت به دنبــال پاســخگویی به نیازهای شــهر و شــهروندان در مســیر 

توسعه هستیم. 
قــادری همچنیــن از شناســایی و رفع نقــاط حادثه خیز در ســطح منطقــه6 خبــر داد و گفت: با 
برنامه ریــزی اجرای طرح های الگوی خدمت علاوه بر اقدامــات عمرانی، خدماتی، ترافیکی و اجتماعی 
 در راســتای بهبود کیفیت خدمات ارائه شــده و افزایش رضایت عمومی شــهروندان در سطح منطقه 

تلاش می کنیم. 
شــهردار منطقه6 همچنین اشــاره ای به تأثیر اجرای پروژه های جمع آوری و هدایت آب های سطحی 
در بارندگی اخیر در ســطح منطقه داشــت و گفت: به منظور بررســی وضعیت معابر سطح منطقه و 
اطمینان یافتن از دفع آب های ســطحی و عدم بروز مشــکلات احتمالی در پی بارندگی های پیش رو 
و با توجه به اهمیت ســاماندهی مســیل ها و هدایت آب های ســطحی و رفع آبگرفتگی معابر )کنترل 
 ســیلاب( از نقاط آب گیر و حادثه خیــز منطقه بازدید صورت گرفت تا وضعیت پروژه های اجرا شــده

مورد بررسی قرار گیرد. 
قــادری در پایان تأکید کرد: با توجه بــه این مطلب که رویکرد اصلی در شــهرداری اجرای مصوبات 
شــورای شهر با هدف ارتقای خدمات به شــهروندان است، گفت: راه اندازی اورژانس خدمات شهری به 
منظور افزایش رضایتمندی شهروندان یکی از اهداف شهرداری منطقه6 است که امیدواریم در راستای 
بهبود سیستم های مدیریت شهری و افزایش بهره وری، خدمت رسانی، شفافیت و سرعت بخشی گام های 
مؤثری برای بهبود در سیســتم مدیریت شــهری برداریم و موجب بهبود عملکرد شهرداری و افزایش 

رضایت شهروندان شویم.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس عنوان کرد:

 معرفی جاذبه های گردشگری فارس به زبان هنر 
در فتوماراتن در جشنواره بین المللی چندرسانه ای 

میراث فرهنگی

 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان فارس 
با اشــاره به در نظر گرفته شــدن »فتوماراتن« در جشــنواره بین المللی 
چندرســانه ای میــراث فرهنگــی گفــت: در ایــن بخش به عکاســی 
 در زمینــه معرفــی جاذبه های گردشــگری اســتان فــارس توجه ویژه 

شده است. 
محمد ثابت اقلیدی گفت: دبیرخانه جشــنواره بین المللی چندرســانه ای 
میراث فرهنگی برای شرکت عکاسان در فتو ماراتن این جشنواره فراخوان 
داد تا عکاســان برتر رزومه خود را ارسال کنند و بعد از انتخاب، عکاسان 
برتر به شــیراز آمده و در مسیرهای گردشــگری تعیین شده به عکاسی 

بپردازند. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان فارس اضافه 
کرد: 140 رزومه به دبیرخانه جشــنواره ارســال شد که از این میان 30 
عکاس ملی و 12 عکاس از اســتان فارس انتخاب و درمجموع 42 عکاس 
برتر و مطرح در فتو ماراتن جشــنواره بین المللی چندرســانه ای میراث 

فرهنگی حضور خواهند یافت. 
ثابت اقلیدی همچنین اعلام کرد: فتو ماراتن جشــنواره در روزهای 13 و 
14آبان ماه جاری برگزار می شــود و عکاسان دعوت شده در روز 13آبان 
در مســیر گردشگری فیروزآباد و جاذبه های آن و در روز 14آبان در بافت 
تاریخی شــیراز، شامل محور زندیه، حرم مطهر حضرت شاه چراغ )ع( و... 
تا مســجد نصیرالملک که دبیرخانه جشنواره در آن قرار دارد، به عکاسی 

خواهند پرداخت.
او ادامــه داد: پــس از داوری عکس های گرفته شــده در 15 آبان که روز 
افتتاحیه جشــنواره بین المللی چندرســانه ای میراث فرهنگی اســت، از 

عکاسان برتر تجلیل خواهد شد. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان فارس گفت: 
عکاســی از جاذبه های گردشگری، انعکاس و معرفی این جاذبه ها به زبان 
هنر است که استفاده از زبان هنر همواره مورد تأکید مقام معظم رهبری 
قرار دارد و در جشــنواره چندرسانه ای میراث فرهنگی بر استفاده از زبان 

هنر تأکید ویژه شده است.

حضور موفق تیم دانشجویی دانشگاه شیراز در نشست 
علمی  دانشگاه های کشورهای عضو گروه بریکس

 تیم ده نفره دانشــجویی دانشگاه شیراز در نشســت علمی دانشگاه های 
کشورهای عضو بریکس همراه با ارائه مقاله، در هفته پایانی مهرماه حضور 

پیدا کردند. 
در ایــن رویــداد علمی که حــدود هزارنفر از اســتادان و دانشــجویان 
کشــورهای عضو بریکس شرکت داشــتند، ضمن تبادل نظر استادان در 
حوزه های مختلف، در بخشــی از برنامه ها دانشــجویان شرکت کننده که 
در مقاطع کارشناســی ارشد و دکتری به ارائه مقالات خود پرداختند. در 
این بخش ده ارائه برتر دانشــجویی انتخاب شــد که در این میان، جواد 
مرادی، دانشــجوی دکتری هوش مصنوعی دانشگاه شیراز به عنوان یکی 

برگزیدگان معرفی شد. 
گفتنی اســت، گروه بریکس )BRICS( یک گــروه بین المللی به رهبری 
قدرت های اقتصادی نوظهور اســت که توسط پنج کشور برزیل، روسیه، 
هند، چین، آفریقای جنوبی از سال 2009 پایه گذاری شده و سال گذشته 
کشور جمهوری اســلامی ایران نیز به عضویت این سازمان درآمد. هدف 
این ائتلاف ارتقای همکاری های اقتصادی، سیاسی و علمی بین کشورهای 

در حال توسعه است.
 ایــن گروه از طریق برگزاری نشســت های مختلف، ازجمله اجلاس های 
علمی، زمینه ساز تعاملات و همکاری های چندجانبه در سطح بین المللی 

می شود.

آبفا شیراز عنوان دستگاه اجرائی برتر استان 
در پدافند غیرعامل را کسب کرد  

 در جلســه ای که به مناســبت هفتــه پدافند غیرعامل برگزار شــد، از
بهمن بهروزی، مدیرعامل آبفا شــیراز جهت کسب عنوان دستگاه اجرائی 
برتر استان در راستای پیاده سازی تدابیر و پیشبرد اهداف و سیاست های 

پدافند غیرعامل تقدیر شد. 
این جلســه با حضور محمد جباریان، مدیرکل دفتر پدافند اســتانداری 
فارس، مدیر عامل و جمعی از معاونین و مدیران شــرکت آب و فاضلاب 
شیراز برگزار شد. در بخشی از متن این لوح تقدیر که با امضای محمدعلی 
قمی، معاون بســیج و امور اســتان ســازمان پدافند غیرعامل کشور به 
مدیرعامل آبفا شــیراز اهدا شد، از تلاش های مجدانه در راستای تدابیر و 
پیشبرد اهداف و سیاست های پدافند غیرعامل که با هدف ارتقای وفاق و 

همدلی آبفا صورت گرفته، تجلیل شد.  
محمد جباریــان، مدیرکل دفتر پدافند اســتانداری فارس ضمن تبریک 
فرارسیدن هفته پدافند غیرعامل، مراتب سپاسگزاری خود را از تلاش های 
کارکنان شــرکت آب و فاضلاب شــیراز اعلام کرد و افزود: گام های مؤثر 
در جهت ارتقای تاب آوری جامعه و آرامش بخشــی به شهروندان شریف و 
حفظ و توسعه دستاوردها، شایسته تقدیر است.  بهمن بهروزی، مدیرعامل 
آبفا شیراز در این نشست، پدافند غیرعامل را موجب کاهش آسیب پذیری 
و افزایش امنیت و ایجاد قابلیت انعطاف پذیری در وضعیت های مختلف و 

عکس العمل های به موقع دانست.

وقوع سانحه برای بالگرد سپاه در فارس

مسئول روابط عمومی سپاه فجر فارس گفت: یک فروند بالگرد در جریان 
تمرین آموزشــی یکی از یگان های ســپاه در این استان در اثر نقص فنی 
دچار ســانحه شــد.جلال یارمحمودی افزود: در این ســانحه یک نفر از 
سرنشــینان بالگرد که دچارسوختگی سطحی شــده بود، به بیمارستان 

منتقل و مورد مداوا قرار گرفت.
وی اضافــه کرد: این بالگرد مربوط به هوانیروز ســپاه بــوده و ماموریت 
آموزشــی یکی از یگان های نیروی زمینی ســپاه را برعهده داشته که در 

زمان فرود حوالی شهرستان زرین دشت دچار سانحه شده است.
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حسین علی امیری، استاندار فارس در اولین دیدار 
اختصاصی خود بــا فرمانداران فارس ضمن اعلام 
حمایت همه جانبه از فرمانــداران، از نمایندگان 
عالی دولت در شهرستان ها خواست تا در چارچوب 

و ساختارهای قانونی فعالیت کنند.
اولین نشســت اختصاصی اســتاندار فــارس با 
فرمانداران شهرستان های 3۷گانه برگزار شد. وی 
در این نشست صمیمانه پس از آشنایی چهره به 
چهره با فرمانداران، پای صحبت های نمایندگان 
عالی دولت در شهرســتان های استان نشست و 
پس از آن ضمن قدردانی بابت زحمات و خدا قوت 
به آنان، گفت: حقیقتاً زحمات در بخش های قابل 
توجه، به ویژه با محدودیت های منابعی که وجود 
دارد طاقت فرساست؛ مشکلات اعتباری و شرایط 
حاکم بر جامعه را، شما که ارتباط مستقیم با مردم 

دارید، می دانید.
امیری افــزود: از ابتــدای حضور در اســتان در 
جلسات مختلف و دیدارهای متعدد نگاه و برنامه 
خود برای اداره فارس و روش مدیریتی که به آن 
پایبند هستم را تبیین کرده ام. همچنین رویکرد 
رئیس جمهور  و گفتمان ایشان که وفاق ملی ا ست 

را به صراحت عنوان نموده ام.
 وی با بیان اینکه تکرار برخی مطالب گاهی ممکن 
است آزاردهنده باشد، تصریح کرد: اما برای نهادینه 
شدن مطالبی که در آن خیر وجود دارد باید مرتباً 
مــوارد را تکرار کرد تا مؤثر واقع شــده و نهادینه 

گردد.
  انتخابات تنفس جامعه است

 استاندار فارس انتخابات را نعمت بزرگی دانست 
و از آن به عنوان تنفس جامعه یاد کرد و در ادامه 
خاطرنشان ســاخت: قرار نیست همه افراد مانند 

یکدیگر فکر کنند، عمل کنند و رفتار کنند. 
جامعه ما متنوع و متکثر اســت و اداره کشور بر 
اساس آراء عمومی است و هیچ نهادی وجود ندارد 
که به نوعی پایه و اساس آن، رأی و انتخاب مردم 

نباشد. شــوراهای روستا، شوراهای شهر، مجلس 
شورای اســلامی، ریاســت جمهوری و مجلس 
خبرگان رهبری همه منتخب مردم هستند و این 
بدان معنی ا ست که طبق ساختار اساسی کشور 
ما از رهبری تا مســئول یک روستا توسط مردم 

انتخاب می شوند.
   در گفتمان ما هیچ تقابل سیاسی وجود ندارد

  وی با اشاره بر اینکه همه ما از جانب رئیس جمهور 
وکالت داریم گفتمــان دولت چهاردهم که وفاق 
ملی است را اجرا کنیم، گفت: در گفتمان ما هیچ 

تقابل سیاسی وجود ندارد. 
فعالیت هــای خــوب ادامــه می یابــد و طبــق 
سیاست های کلی نظام و ابلاغیه های مقام معظم 
رهبری و برنامه هفتم توســعه کشور اداره خواهد 
شد و اسلام و عقلانیت و رحمت و مدارا از جمله 

ویژگی های این گفتمان است.
 امیری با تأکید بر اینکه در حکومت داری همه افراد 
باید دیده شوند، اظهار داشت: وقتی به ضروریات 
مدیریتی، الزامات و اخلاقات اسلامی اضافه شود 

وظیفه کارگزاران دوچندان می شــود چراکه یک 
آدم، از نگاه آموزه های اســلامی یک عالم اســت 
 پس حق نداریم با هیچ فردی تحقیرآمیز برخورد

کنیم. 
رفتار صادقانه و خالصانه مدیران، در مردم احساس 
ارزشمندی ایجاد می کند و این احساس پشتوانه 
بسیار مهمی برای نظام جمهوری اسلامی است و 
وقتی سرمایه و پشتوانه مردمی وجود داشته باشد، 

حکومت از عهده خیلی از مشکلات برمی آید.
 استاندار فارس در بخش دیگری از سخنان خود 
بــه جایگاه اصلی فرماندار اشــاره کــرد و اقتدار، 
متانت، وجاهت، صاحب سبک و نظر و ارجحیت 
قوه عاقله بر احساس را از اصلی ترین ویژگی های 
یک فرماندار تراز برشمرد و افزود: در کلمه فرماندار 
بار سیاسی و حقوقی مترتب است لذا شخص باید 
در شــأن جایگاه فرماندار بروز کند و ظاهر شود. 
هیچکس اجازه نــدارد به این موضوع بی توجهی 
کند؛ البته اثبات این جایگاه به نوع رفتار و گفتار 

آقایان فرمانداران نیز بستگی دارد.

 وی در ادامــه با اشــاره بر اینکه مطالب متنوعی 
از جانب فرمانداران مطرح شــد، کمبود شــدید 
نیروی انسانی و پایین بودن حقوق و مزایای وزارت 
کشــور را مورد توجه قرار داد و از رایزنی ها برای 
حل این موضوع ها در ســطوح ملی سخن گفت و 
افزود: کار شبانه روزی فرمانداران را درک می کنم 
پس معتقدم فرماندار باید خیالش از خیلی جوانب 
از جمله معیشت و مســکن آسوده باشد تا کار و 

مسئولیت آسیب نبیند. 
  مسائل ملی را در حد توان پیگیری خواهم 

کرد
آنچه مربوط به بنده است در استان را حتماً کمک 
می کنم و برای مسائل ملی در حد توان پیگیری 

خواهم کرد.
 امیــری، گریزی به اتباع بیگانــه و معضلات آن 
هم زد و در این زمینه اظهار داشــت: درخصوص 
اتباع دارای مجوز، باید خدمات لازم را به ایشــان 
ارائه کنیم؛ اگرچه به صراحتاً اعلام کرده ایم فارس 
ظرفیت این حجم از مهاجرین را ندارد اما، نمی توان 

به اتباع دارای مجوز نیز خدمات ارائه نکرد. 
اســتاندار فارس در ادامه، عزل و نصب مدیران و 
مقامات محلی را مورد اشاره قرار داد و تصریح کرد: 
براســاس قانون، عزل و نصب مدیران استانی باید 
حتماً با اطلاع و هماهنگی اســتانداران باشد و در 
شهرستان ها هم با فرمانداران؛ اگر بدون اطلاع شما 
مدیری منصوب شد موضوع را اطلاع دهید البته 
در عزل مدیران صرفاً اطلاع کافی اســت و نیازی 
بــه هماهنگی ندارد اما در نصب هماهنگی قبلی، 

تصریح قانون و مقررات است.
   حمایت تمام و کمال از فرمانداران

 وی حمایت تمام و کمال خــود از فرمانداران را 
اعلام کرد و افزود: بنده با ســاختار کار می کنم و 
معتقدم اگر فرماندار اقتدار نداشته باشد شهرستان 
اداره نمی شود؛ گروه های مختلفی وجود دارند که 

ارزشــمند هم هستند اما اگر می خواهند کار آنها 
مؤثر واقع شود باید در ساختار تعریف شوند.

 امیــری از فرمانــدار به عنوان مســئول اجرای 
سیاســت های عمومی در محدوده مسئولیت یاد 
کرد و گفت: مسئول نظارت بر عدم اجرای وظایف 
دســتگاه محلی با توجه به ابزارهــای قانونی در 

اختیار، شخص فرماندار است.
 وی در ادامه برگزاری انتخابات را مورد توجه قرار 
داد و بابیــان ویژگی ها و مشــکلات آن گفت: هر 
اداره باید درخواست های قانونی ستاد انتخابات را 
در چهارچوب قوانین اجرا کند و طبیعتاً ترک آن 

نیز ترک وظیفه ذاتی محسوب می شود.
  بودجه فارس پایه خوبی ندارد

 اســتاندار فارس در پاسخ به مطالب مطرح شده 
از جانب فرماندار شــیراز نیز اظهار کرد: شیراز را 
باید یک شهرستان دید و موضوعاتی که مربوط به 
شهرستان شیراز است باید با محوریت فرماندار در 
شهرستان تصمیم گیری و اجرای آن پیگیری شود.

 امیری در پاســخ به مســائل مرتبط با بودجه و 
اعتبارات استانی هم گفت: بودجه فارس پایه خوبی 
ندارد لذا مســئولان ملی قول مساعد داده اند تا با 
همکاری آنان این مشکل را مرتفع کنیم تا اعتبار 
استان متناسب با خدمات آن اصلاح و ارتقاء یابد.

   ایران سربلند را در همه ابعاد توسعه دهیم
 وی در پایان ســخنان خود خطاب به فرمانداران 
گفت: تأکید دارم کار در ساختار و چهارچوب آن 
انجام شــود تا با نهادینه شــدن حاکمیت قانون، 
بتوانیم در ســایه نظام جمهوری اســلامی، ایران 

سربلند را در همه ابعاد توسعه دهیم. 
 لازم به ذکر اســت مشــکلات آزادراه شــیراز- 
اصفهان، هزینه جــاری فرمانداری ها، موضوعات 
مرتبط با گردشــگری و مســائل مربوط به حوزه 
ســوخت از دیگر مواردی بود که در این جلسه به 

آنها پرداخته شد.

پارک آبی شــیراز، پروژه ســرمایه گذاری با رویکرد گردشــگری و تفریحی است 
کــه در پــارک 580 هکتــاری در حال احداث اســت تا این ارتفاعــات را به یک 
مجموعه کامل گردشــگری تبدیل کنــد و بهره مندی گردشــگران از جاذبه های 
شــیراز تنهــا منوط به ســرمایه میراثی نباشــد و بتواند پاســخگویی نیازهای به 
روز آنهــا گردد. محــل احداث پارک آبــی در مجموعه پارک کوهســتانی دِراک 
 شــیراز با آب وهــوای فرح بخش و مناظر چشــم نوازش جــزو زیباترین پارک های 

شیراز است. 
این بوســتان در دامنه کوه دراک واقع در شمال غرب شــهر شیراز و کنار بزرگراه 
حسینی الهاشــمی و شــهرک برف فروشــان قرار دارد و ورودی مجموعه از درون 

شهرک برف فروشان می گذرد. 
پروژه های گردشــگری بزرگ مقیاس در این پارک در حال اجراست که پارک آبی 
بزرگ شــیراز، آکواریوم و تله کابین از جمله آنها است. پروژه تفریحی، گردشگری 
 پــارک آبی با 14سرســره، اســتخر 1000نفری، اســتخر موج ســاز 500 نفری، 
اســتخر کــودکان 200 نفــری و رودخانه تفریحــی به طــول 200 متر طراحی 
شــده اســت و به علت ابعاد و زیربنا، بــه عنوان بزرگ ترین پارک آبی کشــور در 

شــیراز معرفــی خواهد شــد. طبق وعده مســئولان ایــن پروژه تیرمــاه 1404 
 به بهره برداری خواهد رســید که ایــن پروژه یکی از 50 پروژه بزرگ شــهرداری 

شیراز است. 
  پیشرفت فیزیکی احداث پروژه باید ارتقاء یابد 

رئیس شورای شهر شیراز در بازدید از مراحل احداث پروژه پارک آبی با ابراز نگرانی 
از عقب ماندگی قابل توجه پروژه نســبت به برنامه زمان بندی اولیه گفت: این پروژه 
از جمله پروژه هایی اســت که مورد توجه شهروندان بوده و شورای ششم نیز بر آن 
اهتمام ویژه ای داشته است و با توجه به اهمیت این پروژه، باید هرچه سریع تر برای 

جبران این عقب ماندگی اقدام شود. 
وی افزود: مســائل فنی مختلفی در اجرای این پروژه وجود داشــته و پیشــرفت 
فیزیکی آن کمتر از 20 درصد بوده است. با این حال، امکان تسریع در روند اجرای 
پروژه وجود دارد. تجهیزات و امکانات مورد نیاز پروژه مانند اسباب بازی ها و وسایل 

ورزشی نیز خریداری شده است. 
رئیس کمیســیون اقتصاد و ســرمایه گذاری شورای اسلامی شهر شــیراز نیز در 
 بازدیــد از پروژه پارک آبی مطرح کرد: پروژه پارک آبی شــیراز به تزریق نقدینگی 

نیاز دارد. 
وی از تأخیــر در اجرای ایــن پروژه خبر داد و تأمین نشــدن منابع مالی را دلیل 

اصلــی این عقب ماندگی عنــوان کرد. علیرضا اســکندری در این خصوص گفت: 
بخــش اجرایی و عمرانی پروژه پارک آبی شــیراز با وجود برخی عقب ماندگی ها از 
برنامه زمان بندی مصوب، در حال انجام اســت، اما مشــکل اصلی در تأمین منابع 

مالی این پروژه است. 
قرارداد اولیه این پروژه در ســال 1401 با ارزش1۷00 میلیارد تومان و به صورت 
مشارکت 60 به 40 منعقد شده بود، اما به دلیل مشکلات تأمین مالی، اجرای پروژه 

با تأخیر مواجه شده است. 
رئیس کمیســیون اقتصاد و سرمایه گذاری شورای اســلامی شهر شیراز افزود: در 
جلســه کمیسیون، راهکارهایی برای تأمین منابع مالی مورد نیاز این پروژه بررسی 
شــد و امیدواریم با تزریق نقدینگی، عملیات اجرایی پروژه طبق برنامه زمان بندی 

ادامه پیدا کند. 
اســکندری همچنین به بررســی ســایر پروژه هــای ســرمایه گذاری در منطقه 
10شــهرداری شــیراز پرداخت و  به پروژه ســرمایه گذاری تولید گل و گیاه گویم 
نیز اشاره کرد. وی گفت: این پروژه علاوه بر ایجاد یک فضای تفریحی گردشگری، 
می تواند بخشــی از نیازهای گیاهی شهرداری را نیز تأمین کند. رئیس کمیسیون 
اقتصاد و ســرمایه گذاری شورای شهر شیراز در پایان تأکید کرد: تلاش خواهد شد 

تا این پروژه ها با سرعت بیشتری به نتیجه برسند.

س : طاهره حیاتی
عک

س : طاهره حیاتی
عک

استاندار فارس در اولین دیدار اختصاصی با فرمانداران مطرح کرد:

بودجه فارس پایه خوبی ندارد

بهره برداری از بزرگ ترین پارک آبی کشور در شیراز، تیرماه 1404

 ولع خوردن غذای ناســالم بیرون از خانه و افزایش قارچ گونه واحدهای 
تهیه غذاهای آماده به اســم فســت فود، شــیراز را در کنار عنوان هایی 
همچون قطب پزشــکی کشــور و پایتخت شعر و ادب و فرهنگ به شهر 

رستوران ها و فست فودها تبدیل کرده است. 
 افزایش روزافزون فست فودها و تمایل مردم به خوردن غذاهای نیمه آماده 
باعث شــده که دو کســب و کار فســت فودداری و تبلیغ این واحدهای 
 عرضه کننــده مواد غذایــی در فضای مجــازی بین جوانان گســترده

 باشد. 
در شهر شــیراز مردم یا معمولاً از فست فود برای وعده های غذایی خود 
اســتفاده می کنند یا صاحب یک فست فود هستند یا کارشان تبلیغ این 

نوع کسب و کارها است. 
اما کلان شــهر شــیراز یکی از شــهرهایی اســت که علاقه مردم آن به 
رســتوران گردی و فست فود زبانزد است و براساس آمارهای رسمی بیش 

از یک هزار واحد پیتزا و اغذیه فروشی در این شهر فعالیت دارند. 
گرانی و افزایش قیمت های مواد اولیه و در نهایت گران شــدن محصول 
نهایی، منجر به کاهش مشــتری این مغازه ها شــده است اما رویکرد را 
در اســتفاده روزانه مردم به غذاهای نیمه آماده وآماده تغییر نداده است. 
بطوری که بعضــاً در برخی از این واحدهای اغذیه فروشــی مردم باید 

حدود یک ساعت منتظر صندلی خالی باشند. 
هر چند که اســتقبال مــردم از غذاهای آماده به دلیــل گرانی غذاهای 
خانگی اســت، بازهم این ولع خوردن غذاهــای نیمه آماده مخصوصاً در 
نوجوان ها و جوانان می تواند زنگ هشــداری برای ســلامت این قشر از 

جامعه باشد. 
این روزها در هر نقطه ای از شــهر فروشــگاه های عرضه مواد غذایی چه 
فست فود، چه تهیه غذا، دیوار به دیوار هم مشغول فعالیت هستند. چنین 
رشــد انفجاری طبیعتاً میزان تخلفات را نیز چه از نظر بهداشتی و چه از 

نظر تعرفه ای افزایش می دهد. 
مــردم هم در ایــن هیاهو دچار تغییر ســبک زندگی شــده اند، برای 
رســتوران های مطرح شهر صف می کشند، ســاعت ها منتظر میز خالی 

 می مانــد تا غذاهایی مصرف کنند که مســتقیماً بر سلامتی شــان تأثیر 
می گذارد. این ولع اســتفاده از غذای بیرون با درج خبر پلمب واحدهای 

صنفی غیربهداشتی نیز فروکش نکرده است. 
همچنین پژوهش هایی که در عادت های غذایی مردم انجام شده، نشان 
می دهد علاوه به خرید کنسرو و غذاهای ماندگار به استفاده از فست فود 

و غذاهای بیرون هم تمایل زیادی دارند. 
این یعنــی عادت های غذایی مــردم دارد تغییر می کنــد. اینگونه، کم 
کم خرید های خرد از ســبک زندگی مردم ناپدید می شــود و جایش را 
خریدهای عمده و محصولاتــی می دهد که تاریخ انقضای طولانی دارند 
همان پژوهش هایی که تغییر در سبک غذایی مردم را نشان می دهند، به 
این نکته هم اشاره می کنند که پیامد چنین روندی می تواند بر سلامت 

مردم تأثیر داشته باشد.
امــا آیا می توان بین افزایش روزافزون تمایــل به خرید غذاهای آماده با 

سلامت مردم شیراز رابطه دید؟ 
بر اســاس آمارهای موجود تا ســال1401،۷0هزار واحد صنفی در شهر 
شیراز و ۷0هزار واحد در شهرستان های فارس فعال است که در مجموع 
تعداد 140هزار واحد صنفی در این استان وجود دارد. در شیراز یک هزار 

و 250ساندویچی و 350واحد تهیه غذا فعالیت دارند.

تجارت با سلامت مردم با ولع خوردن غذای های آماده
 خیابان های شهر مملو از ساندویچی و پیتزایی است

شهردار منطقه6 شیراز خبر داد: 

اجرای طرح ویژه تحول در آراستگی شهر

رئیس کمیسیون اقتصاد و سرمایه گذاری شورای اسلامی:

 پروژه پارک آبی شیراز به تزریق نقدینگی 
نیاز دارد

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز: 

عقب ماندگی احداث پروژه پارک آبی 
جبران شود

گزارش خبری- لیلا غضنفری

گزارش خبری- لیلا غضنفری
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آسیایغربی

اروپا

نخستوزیراسبقرژیمصهیونیستی:
»نتانیاهو«دشمناصلیاسرائیلاست

تسنیم- ایهود اولمرت، نخست وزیر اسبق رژیم صهیونیستی که 
پیشــتر تجربه تلخ شکســت مقابل حزب ا... را داشته است، در 
ادامه انتقادات خود از بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیرکنونی رژیم 
صهیونیســتی و کابینه وی در مدیریت جنگ، اعلام کرد که دشمن اصلی ما ایران، 
حزب ا... و یا حماس نیستند؛ بلکه افراطی های اسرائیلی به همراه نتانیاهو هستند.
وی تأکیــد کرد: ما از اتکای نتانیاهو به افراطی ها و چشم پوشــی از رفتارهای آنها 
بســیار متأسفیم و این امر غیر قابل قبول است. منظور ایهود اولمرت از افراطی ها، 
وزرای فاشیست کابینه نتانیاهو از جمله ایتمار بن گویر و بزالل اسموتریچ هستند.
پیش از این، یائیر لاپید، رئیس اپوزیســیون رژیم صهیونیستی هم با انتقاد تند از 
نتانیاهو اعلام کرد که هیچ نخســت وزیری، اسرائیل را به این اندازه تضعیف نکرده 
بــود. کابینه نتانیاهو بایــد لفاظی های مغرورانه خود را متوقف کند و مســئولیت 

شکست ها را بر عهده بگیرد.
همچنین، اخیراً یوآو گالانت، وزیر جنگ رژیم صهیونیســتی که همچنان مغضوب 
نتانیاهو است، در نامه ای سرگشــاده به نخست وزیر اعلام کرد اسرائیل بدون هیچ 

قطب نما و هدفی در حال جنگ است.
شــبکه 14 تلویزیون رژیم صهیونیستی اعلام کرد، گالانت در پیام خود به نتانیاهو 
اعلام کرده است شرایطی که ما در آن قدم بر می داریم، بدون هیچ قطب نما و هدف 
واضحی اســت، بدون آنکه ما اهداف جنگ را به روز رســانی کرده باشیم به این راه 

ادامه می دهیم و این امر به اداره جنگ ضربه وارد می کند.

سیانان:
نظامیانکرهشمالیواردخاکاوکراینشدهاند

فارس- شبکه ســی ان ان به نقل از مقامات غربی مدعی شد که 
بخشــی از نظامیان کره شمالی برای جنگ با ارتش اوکراین وارد 

خاک این کشور شده اند.
 شــبکه آمریکایی ســی ان ان به نقل از منابع اطلاعاتی غربی مدعی شــد که یک 
بخش کوچک از نظامیان کره شمالی برای جنگ با اوکراین وارد قلمروی این کشور 
شده اند. ناتو و پنتاگون پیش از این گفته بودند که نظامیان ارتش کره شمالی برای 
آموزش وارد روســیه شــده و تعدادی از واحدهای آن در منطقه کورسک مستقر 
شده اند اما این برای اولین بار است که گزارش هایی از ورود نظامیان کره شمالی به 
خاک اوکراین حکایت دارد. یک مقام غربی به سی ان ان گفته، به نظر می رسد شمار 
قابل توجهی از 10 هزار نظامی کره شــمالی که در روســیه مستقر شده هم اکنون 

وارد فاز عملیاتی شده اند.
متیو میلر، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا در واکنش به حضور نظامیان کره شمالی 
در روســیه برای جنگ با اوکراین گفته، مقامــات دیپلماتیک آمریکا و کره جنوبی 
قرار اســت در هفته جاری درباره این موضوع دیدار و رایزنی کنند. بر اســاس این 
گزارش، آندری یرماک رئیس ســتاد کارکنان ریاست جمهوری اوکراین نیز در حال 
حاضر در آمریکا اســت و با جیک سالیوان، مشاور امنیت ملی کاخ سفید و آنتونی 
بلینکن، وزیر خارجه این کشور درباره این مسئله دیدار و رایزنی کرده است. روسیه 
و کره شمالی رسماً حضور نظامیان کره ای در روسیه را تأیید نکرده اند اما ولادیمیر 
پوتین رئیس جمهوری روسیه اخیراً در پاسخ به سؤالی در این زمینه جواب دوپهلو 

داد و آن را رد نکرد.

»نبیهبری«آبپاکیرارویدست
آمریکاواسرائیلریخت

تســنیم- رئیس پارلمان لبنــان در واکنش به اخباری که اخیراً رســانه های 
آمریکایی و عبــری درباره احتمال توافق آتش بس میان رژیم صهیونیســتی و 
لبنان منتشــر کرده اند، گفت که لبنان همواره از آتش بس استقبال کرده است، 

اما اسرائیل مانع آتش بس می شود و این رژیم باید موضع خود را تغییر دهد.
نبیــه بری افزود: ما همواره تأکید کرده ایم که خواســتار اجرای کامل قطعنامه 
1701 با همه مفاد آن هســتیم، اما شــرط ما توقف جامــع و کامل تجاوزات 
اســرائیل و برقراری آتش بس جامع اســت و بدون آتش بس، هیچ گونه راهکار 
سیاســی وجود ندارد. این مقام لبنانی خاطرنشان کرد که از هم اکنون تا پنجم 
نوامبر آینده، یعنی تاریخ برگزاری انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، راهکارهای 
سیاســی برای پایان دادن به درگیری ها در دســترس اســت، اما با این وجود 
من معتقدم که بنیامین نتانیاهو ، نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی به تشدید 
تنش ها ادامــه خواهد داد و عطش او برای کشــتار و خونریزی پایان نمی یابد. 
اما مقاومت در لبنان همچنان پابرجاســت و اجازه اشــغال جنوب را به دشمن 

اسرائیلی نمی دهد.

نمایندهپارلماناوکراین؛۱۰۰هزارنفرازنیروهاینظامی
اوکراینازمحلخدمتفرارکردند

مهر- آنا اســکوروخود، نماینده پارلمان اوکراین اعــلام کرد که بیش از 100 
هزار نفر از نیروهای نظامی اوکراین از واحدهای نیروهای مسلح این کشور فرار 
کردنــد یا بدون اجازه محل خدمت خود را تــرک کردند. وی دراین باره گفت: 
دقیق نمی دانم که چند نفر ترک خدمت کردند یا فرار کردند؛ اما به نظرم بیش 

از 100 هزار نفر.
پیــش از این، رومــن لیخاچف، وکیل نظامی مرکز حمایت از کهنه ســربازان و 
خانواده های آنها گفته بود که بیش از 100000 نظامی نیروهای مسلح اوکراین 
داوطلبانه واحدهای خود را ترک کرده اند. استانیســلاو کراوچنکو، رئیس دادگاه 
عالی اوکراین روز ســه شنبه از افزایش قابل توجه پرونده های فرار از خدمت در 

صفوف نیروهای مسلح اوکراین خبر داد و وضعیت را تهدیدآمیز خواند.
بر اساس برآورد رسانه های اوکراینی تعداد کل فراریان در اوکراین به 170000 

نفر رسیده است.

فیکو؛تحریمهایاتحادیهاروپاعلیهروسیهکارسازنیست
 باشگاهخبرنگاران-رابرت فیکو، نخست وزیر اسلواکی، تحریم های اتحادیه 
اروپا علیه روســیه را شکست خورده دانست. نخســت وزیر اسلواکی گفت که 
اتحادیه اروپا با اعمال تحریم ها علیه مســکو، از حمله روســیه به اوکراین برای 
»تحقیر« این کشــور ســوء اســتفاده کرد. او گفت که همه ما در اتحادیه اروپا 
می دانیم که تحریم ها کارســاز نیســت و او می خواهد که اوکراین و روســیه را 
به میز مذاکره بکشــاند. فیکو در سخنانی در شبکه تلویزیونی دولتی روسیه-1 
گفت که مذاکرات باید شــامل ضمانت های امنیتی برای همه طرف ها باشد، اما 

او معتقد نیست عضویت در ناتو چنین تضمین هایی را به اوکراین ارائه دهد. 
او همچنیــن طرح پیروزی اوکراین را که توســط ولودیمیر زلنســکی، رئیس 
جمهور اوکراین پیشنهاد شــده بود رد کرد و گفت که آماده است بدون تردید 
با ولادیمیر پوتین رئیس جمهور روسیه دیدار کند. نخست وزیر اسلواکی پیشتر 
هشدار داد تا زمانی که ریاســت دولت را بر عهده دارد، اجازه عضویت اوکراین 
در ناتو را نخواهد داد. بر اســاس معاهده ناتو، تصمیمات در خصوص پیوســتن 
اعضای جدید باید به تصویب تمامی اعضای کنونی برسد. این بدان معناست که 

با مخالفت فیکو عضویت اوکراین دست کم تا سال ۲0۲7 عقب خواهد افتاد. 

آمریکافروشبیشاز۲۰۰موشکبهدانمارک
راتأییدکرد

باشگاهخبرنگاران-آژنس همکاری امنیتی دفاعی آمریکا اعلام کرد: وزارت 
خارجه ایــالات متحده فروش احتمالی بیش از ۲00 موشــک هــوا به هوا به 
دانمارک را مورد تأیید قرار داده اســت. آژانس همکاری امنیتی دفاعی آمریکا 
در بیانیه ای اعلام کــرد: وزارت خارجه آمریکا تصمیم گرفته تا فروش احتمالی 
نظامی خارجی را به دانمارک که شــامل موشــک های هوا بــه هوای میان برد 
پیشــرفته D 1۲0-AIM-۳ و تجهیزات و ملزومات لجستیکی و برنامه حمایت 
از آنهاســت را به ارزش 744 میلیــون دلار تأیید کند. به نقــل از خبرگزاری 
اســپوتنیک، در ادامه این بیانیه همچنین آمده که در مجموع ۲0۳ موشک و تا 
۹ بخش هدایت به همراه تجهیزات مرتبط قرار اســت به دانمارک ارسال شود.

کمپانی آر. تی. ایکس قرار است مقاطعه کار این پروژه باشد.

»بورل«وضعیت»هولناک«دربیتلاهیارامحکومکرد
باشــگاهخبرنگاران-مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا حمله هوایی 
اســرائیل به بیت لاهیا را محکوم کرد. جوزپ بورل، مســئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا نســبت به حمله هوایی اسرائیل به بیت لاهیا در غزه که بر اساس 

گزارش ها موجب شهادت بیش از 100 غیرنظامی شد، ابراز وحشت کرد.
بورل به تشــریح ایــن ویرانی پرداخت و اظهار داشــت که اصــول حفاظت از 
غیرنظامیان در حملات مداوم نظامیان اســرائیلی »به طرز وحشیانه ای نادیده 

گرفته می شود«. 
وی بــر تعهد اتحادیه اروپــا به محکومیت این اقدامات تأکید کرد و خواســتار 
پاسخگویی شد. مدیر دفتر اطلاع رسانی دولتی در غزه اعلام کرد شمار شهدای 
جنایت امروز رژیم صهیونیســتی در بیت لاهیا و بمباران ساختمان مسکونی ۵ 

طبقه به ۹۳ نفر رسید و نزدیک 40 نفر هنوز مفقود و در زیر آوار هستند.
شــمال نوار غزه، ۲4 روز اســت که در چارچوب »طرح ژنرال«، تحت محاصره 

شدید قرار دارد و آب و مواد غذایی و دارویی وارد این منطقه نشده است.
از ســوی دیگر، رساندن مجروحان این حمله به بیمارستان های شمال نوار غزه 
نیز عملًا هیچ فایده ای ندارد، زیرا هر ســه بیمارستان کمال عدوان، اندونزی و 

العوده از مدار خدمت خارج شده اند.

حزبا...:

قدرتمقاومتدشمنرامجبوربهصحبتدربارهآتشبسکرد
تســنیم- علــی المقــداد، نماینده 
فراکســیون وفاداری بــه مقاومت در 
درباره  لبنان، طی ســخنانی  پارلمان 
تحولات اخیــر در جنگ با دشــمن 
صهیونیســتی و همچنیــن انتخــاب 
دبیرکل جدید حــزب ا...، اعلام کرد: 
با انتخاب شــیخ نعیم قاسم به عنوان 
دبیرکل حــزب ا...، این حزب به همه 
دنیا می گوید کــه توانمندی های خود 

را احیا کرده است.
انتخــاب  داشــت:  اظهــار  المقــداد 
جناب شــیخ نعیم قاســم بــه عنوان 
و  زمــان  در  ا...،  حــزب  دبیــرکل 
موقعیــت مناســب انجام شــد و در 
 آینــده شــاهد رویدادهــای جدیدی
خواهیم بود. وی درباره اخبار منتشــر 
شــده در خصــوص توافــق آتش بس 
تأکیــد کرد: پیــش از توقف تجاوزات 
لبنان،  به  وحشیانه رژیم صهیونیستی 
نمی تــوان از هیچ گونه توافق و مذاکره 
 صحبت کــرد. ما در حزب ا... در مورد 
آتش بس با هیچ طرفی بحث نمی کنیم 
و این مسئولیت را به نبیه بری، رئیس 

پارلمان سپرده ایم.

این نماینده حــزب ا... تأکید کرد که 
اگر میدان و قدرت رزمندگان مجاهد 
ما نبود، صحبت های اسرائیل و آمریکا 

را درباره آتش بس نمی شنیدیم.
علی فیاض، دیگر نماینده حزب ا... در 
پارلمان لبنان هــم به نوبه خود اعلام 
کــرد: موضع ملی لبنانی هــا از جمله 
موضع دولت، بر مبنای چیزی اســت 
که مقاومت در میدان محقق می سازد.
افــزود: مقاومت همچنــان توان  وی 
مقابله با تجاوزات دشمن صهیونیستی 

 را دارد و اشــغالگران را مجبــور بــه 
عقب نشینی از مناطق لبنان کرد.  رژیم 
صهیونیستی در تلاش است تا منطقه 
مرزی را تبدیل به منطقه سوخته کند، 
اما در ســطح نظامی نتوانسته به هیچ 

هدفی برسد.
در حالی که رســانه های آمریکایی از 
چند روز گذشــته درباره تمایل رژیم 
صهیونیســتی برای آتش بس با لبنان 
صحبت می کنند، وبســایت آمریکایی 
آکســیوس اعلام کــرد: توافقی برای 

پایان دادن به جنگ میان اســرائیل و 
حزب ا... ظرف چند هفته ممکن است 

حاصل شود.
به گزارش آکسیوس، توافقی که آمریکا 
و اسرائیل درباره آن صحبت می کنند، 
شامل اعلام آتش بس و پس از آن یک 
دوره انتقالی60 روزه مبتنی بر اجرای 
قطعنامه 1701 شــورای امنیت است 
و بر اســاس این ادعا، حــزب ا... باید 
ســلاح های ســنگین خود را در طول 
دوره انتقالی به شمال رودخانه لیتانی 
و به دور از مرزهای اسرائیل )فلسطین 
اشغالی( منتقل کند. بر این اساس، در 
دوره انتقالی ارتــش لبنان باید حدود 
8000 نظامی خود را در امتداد مرز با 
فلسطین اشغالی مستقر سازد و ارتش 
اسرائیل به تدریج نیروهای خود را در 
این بــازه زمانی از مرزها خارج خواهد 
کرد. منابع آگاه گزارش دادندکه همه 
این صحبت ها صرفاً در حد ادعاســت 
و حزب ا... تأکیــد کرده که هیچ گونه 
مذاکــره ای را زیر آتــش نمی پذیرد و 
ابتدا بایــد تجاوزات دشــمن متوقف 

شود.

نظامیانآمریکاهرچهزودترازعراقاخراجشوند
ایسنا-چارچوب هماهنگی شیعیان عراق درباره این موضوع که 
ایالات متحده آمریکا به رژیم صهیونیستی اجازه داده است حریم 
هوایی عراق را برای حمله به ایران در بامداد شــنبه گذشته نقض 

کند، واکنش نشان داد.
علی الفتلاوی، رهبر چارچوب هماهنگی گروه های سیاســی شــیعه عراق به گفت: 
حریم هوایی کشــور همچنان تحت کنترل نیروهای اشــغالگر آمریکایی از طریق 
ائتلاف به اصطلاح بین المللی اســت و آنها هســتند که به رژیم صهیونیستی اجازه 
دادند به آســمان عراق نفوذ کرده و به ایــران حمله کند. در حالی که این اقدام با 
رویکرد عراق و قانون اساســی آن مغایرت دارد که در آن ذکر شــده است عراق به 
هیچ وجه نمی تواند سکوی پرتابی برای حمله به کشورهای همسایه و منطقه باشد.
وی افزود: اظهارات و محکومیت ها چیز جدیدی به همراه نخواهد داشت و حاکمیت، 
امنیــت و ثبات عراق را حفظ نمی کنــد، بنابراین آنچه آمریکا با این کار انجام داد، 
انگیزه ای برای تسریع در گفت وگوها برای پایان دادن به مأموریت ائتلاف بین المللی 
و اخراج کامل نیروهــای آمریکایی خواهد بود تا عراق حریم هوایی خود را کنترل 
کند و از هرگونه نقض آن جلوگیری کند. این کاری است که ما انجام خواهیم داد.
الفتلاوی ادامه داد، چارچوب هماهنگی شــیعیان عراق از اقدامات دولت بغداد در 
سطح بین الملل برای محکومیت این نقض بزرگ و خطرتاک حاکمیت عراق توسط 

رژیم صهیونیستی حمایت می کند.
کمیســیون امنیت و دفــاع پارلمان عراق درباره امکان و توانایی این کشــور برای 

جلوگیری از استفاده از حریم هوایی عراق در جنگ واکنش نشان داد.
علی نعمه، عضو این کمیســیون به بغداد الیوم گفت: عراق هنوز سامانه های پدافند 
هوایی مدرن و پیشــرفته ای نــدارد که بتواند هرگونه نفــوذ هواپیماهای جنگی و 
موشکی به حریم هوایی خود را شناسایی کند، بنابراین نمی توانیم از تجاوز به حریم 

هوایی خود در جریان جنگ در منطقه جلوگیری کنیم.
براساس بیانیه سخنگوی دولت عراق، بغداد یادداشت اعتراضی به دبیرکل سازمان 
ملل و شــورای امنیت ارســال و نقض حریم هوایی و حاکمیت عراق توسط رژیم 

صهیونیستی را محکوم کرد.

اخبار کوتاه جهان

ایسنا- رجــب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه 
بــا کنایه ســامانه پدافندی »گنبــد آهنین« رژیم 
صهیونیستی گفت کشورش به دنبال ساخت سامانه 

پدافند هوایی »گنبد فولادی« است.
 رئیس جمهــور ترکیه اظهار کرد که کشــورش به 
دنبــال ســاخت ســامانه پدافند هوایــی چند لایه 
تحت عنوان ســامانه »گنبد فــولادی« و همچنین 
 تقویــت توانمندی های خود در حوزه موشــک های 

دوربرد است.
ترکیه که از اعضای ناتو اســت در ســال های اخیر 
وابستگی خود را به تأمین کنندگان خارجی تجهیزات 
نظامی کاهش داده است. این کشور همچنین به یک 
تولید کننده پیشرو در بازار جهانی پهپادهای مسلح 
 تبدیل شــده است و بسیاری از نیازهای دفاعی خود 

را تولید می کند.
رئیس جمهــور ترکیــه در ســخنرانی در مراســم 
رونمایــی از بالگــرد داخلــی »گوکبــی« در مقر 

ســازمان صنایع هوا-فضای ترکیه در شــهر آنکارا، 
جایی که چند روز پیش هدف حمله شــبه نظامیان 
 جدایی طلب کُرد قرار گرفت، با کنایه زدن به سامانه 
پدافندی ناکارآمد »گنبد آهنین« رژیم صهیونیستی 
و مقایســه پروژه »گنبد فولادی«آنکارا با آن گفت: 
ســامانه های پدافنــد هوایی چند لایــه ما اهمیتی 
حیاتی برای امنیت ما داشــته و گمان برده می شود 
که اکنون خیلی بهتر شــده باشــند. اگر آنها )رژیم 
صهیونیســتی( دارای گنبد آهنین هســتند ما هم 
یــک ســامانه گنبد فولادیــن خواهیم داشــت. ما 
 ننشستیم که فقط به آنها نگاه کرده و بگوییم چرا ما 

این را نداریم.
اردوغان در ســخنرانی خود جزئیاتــی درباره زمان 

دقیق رونمایی از این سامانه اعلام نکرد.
رئیس جمهــور ترکیــه خاطــر نشــان کــرد: مــا 
توانمندی های خود در حوزه موشــک های دوربرد را 

نیز در طول این دوره افزایش خواهیم داد. 

ترکیــه تا زمانی که به اســتقلال کامــل در صنایع 
نظامی دست نیابد توقف نخواهد کرد.

ســامانه پدافندی گنبد آهنین رژیم صهیونیستی با 
هدف رهگیری راکت های کوتاه برد شــلیک شده به 

سرزمین های اشغالی در سال ۲011 عملیاتی شد.
این رژیم در سال ۲017 یک نسخه دریایی از گنبد 
آهنین را نیز به منظور محافظت از کشتی ها و ادوات 

مستقر در دریا عملیاتی کرد.

ایسنا-روزنامه انگلیســی با استناد به گزارش های 
میدانی هشــدار می دهد شــمال نوار غزه هم اکنون 
بدتریــن شــرایط خــود را طی جنگ اخیــر رژیم 
صهیونیســتی علیه ایــن باریکه تجربــه می کند و 
همزمان رژیم صهیونیســتی بــه حملات خود علیه 
بیمارستان ها و پناهگاه ها ادامه می دهد و کمبود آب 
و غذا به دلیل محاصره صهیونیســت ها علیه تحویل 

کمک های بشردوستانه رو به تشدید است.
 نســرین مالک در گزارش خــود با تیتر »هیچ کس 

برای نجــات آنها نمی رود: وحشــت محاصره ای که 
در پس خاموشــی ها در شمال غزه پنهان می شود« 

می نویسد:
»وقتی اتصال اینترنت بعد از یک خاموشــی دیگر در 
پنجشــنبه در جبالیا در شمال غزه مجدداً برقرار شد 
انس الشــریفی، خبرنگار الجزیره در حساب خود در 
رسانه های اجتماعی تلاش کرد جهانیان را در جریان 
اتفاقاتــی که در طول مدت قطعــی اینترنت در این 
منطقه رخ داد قرار دهد. او اظهار کرد: حملات هوایی 
اسرائیل چند خانه را در همان خیابان محل زندگی او 
در محله الحواجه مورد اصابت قرار داده و تعداد زخمی 
و کشته های این حملات 1۵0 تن برآورد می شود اما 
هیچ کس بــا اطمینان رقم دقیق را نمی داند.« تداوم 
تشدید محاصره جبالیا و چند بخش دیگر شمال غزه 
توســط تانک ها و نیروهای زمینی اســرائیل به این 
معنی اســت که تیم های دفاع شهری و پزشکان در 
این باریکه امکان آمدن به آنجا برای نجات کســانی 
که در زیر آوارها گرفتار شــده اند را نخواهند داشت. 

هیچ خبرنگاری نیز امکان دسترســی به آنجا را پیدا 
نکرده و تنها الشریف امکان گزارش دادن درباره آنجا 
را به دلیل ســکونت در همان نزدیکی دارد. او در یک 
ویدیو که از یک خیابان تاریک و ساکت در آنجا ضبط 
و منتشــر کرد، گفت: »هیچ خبری از دفاع شهری و 
پوشش خبری نیست. هیچ چیز به جز مرگ و ویرانی 

نیست. هیچ کس به سراغ نجات آنها نمی آید.«
با گذشــت چند روز از این حملات هوایی همچنان 
هیــچ روایت رســمی یا جامعــی دربــاره حملات 
بــه الحواجه وجود نــدارد در حالی که مشــابه این 
وضعیت در سراســر شــمال نوار غزه وجــود دارد. با 
گذشــت چهار هفته از دور جدید حملات اسرائیل به 
 آنجــا تحرک و ارتباط در ایــن منطقه بیش از پیش 
دشــوار شــده اســت. رژیم صهیونیســتی در طول 
عملیاتش در مدت بیش از یک ســال گذشــته علیه 
غزه که در پی عملیات هفتم اکتبر »طوفان الاقصی« 
صورت گرفت مرتباً خطوط تلفن و اینترنت را در نوار 

غزه مختل کرده است. 

رئیسجمهورترکیه:

اگر اسرائیل »گنبد آهنین« دارد ما »گنبد فولادی« خواهیم داشت

گاردین:

شمال غزه در بدترین وضعیت قرار گرفته است

آسیایغربی

ایالاتمتحده

آسیایغربی

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششدانگیکقطعهزمینزراعی
بهمســاحت115318/42مترمربعپلاک2846/1واقعدرقطعه
یکبخش25فارسشهرستانلامرد-روستایقلعهغلامعبداله
ملکیآقایحســینعبدالهیفرزندحمزهدرسهدانگمشاعاز
ششدانگوآقایحســینعبدالهیفرزندعلینقیدرسهدانگ
مشاعازششدانگبرحسبتقاضایمالککهدرخواستانتشار
آگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقتتحدیدحدودشــنبه
1403/0۹/10تعیینوعملیاتتحدیدازســاعت8صبحدرمحل
شروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبور
وکلیهصاحباناملاکمجــاوربرطبقماده14قانونثبتدعوت
میگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوعملکحضوربهمرســانند
واخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوقارتفاقیبهاستنادماده
20قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلستحدیدتاســیروز
پذیرفتهخواهدشدکهبایســتیکتبابهادارهثبتمحلتسلیم
ورســیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترضازتاریختسلیم
اعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشتکهدادخواست
خودرابهدادگاهصالحهتقدیموگواهیتقدیمدادخواسترااخذ
وبــهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتســندمالکیتبرابر

مقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/08/10

4883/م الف
منصور کشوری -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد 

از طرف اسماعیل نوذری

جلسهمجمععمومیعادیبطورفوقالعادهنوبتاولشرکتتعاونیمسکننظامیان
شیرازراسساعت10صبحروزسهشنبهمورخ1403/08/22درمحلدفترشرکت
تعاونیبهنشــانیشیرازخیابانقاآنیشــمالیابتدایخیابانمنوچهریروبروی
پارکینگ)طبقهفوقانی(بهکدپســتی۷13۹۷۷8153تشکیلمیگردد.ازکلیه
اعضاءمحترمدعوتمیشــوددرجلسهمذکورحضوربهمرسانندویابامراجعهبه
دفاتراسنادرسمی،وکیل/نمایندهخودراکتباًجهتحضوردرمجمعواعمالرای
معرفینمایند.همچنیناعضامیتوانندهمهروزهبجزروزهایتعطیلازساعت۹

الی13بامراجعههمزمــان)عضوووکیل(بهدفترتعاونیحداکثرتایکروزقبل
ازبرگــزاریمجمعنمایندهیاوکیلخودرامعرفینمایند.درهرصورتتعدادآراء

وکالتیهرعضووغیرعضوتنهایکرایخواهدبود.
دســتورجلسه:1-تصمیمگیریدرخصوصتغییرمادهیکاساسنامه)تغییرنام

شرکتتعاونی(
تاریخانتشار:1403/08/10

هیئت مدیره شرکت تعاونی مسکن نظامیان شیراز

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده )نوبت اول( 
شرکت تعاونی مسکن نظامیان شیراز به شناسه ملی ۱۰۵3۰۱4۱۶8۷ 

شماره ثبت ۱۶۱4 
جلســهمجمععمومیعادیبطورفوقالعادهنوبتاولشــرکتتعاونی
مسکننظامیانشــیرازراسساعت10روزسهشنبهمورخ1403/0۹/13
درمحلدفترشــرکتتعاونیبهنشــانیشــیرازخیابانقاآنیشمالی
ابتــدایخیابانمنوچهریروبرویپارکینگطبقهفوقانیبهکدپســتی
۷13۹۷۷8153تشــکیلمیگرددازکلیهاعضاءمحترمدعوتمیشود
درجلســهمذکورحضوربهمرسانندویابامراجعهبهدفاتراسنادرسمی
وکیــلنمایندهخودراکتباًجهتحضــوردرمجمعواعمالرایمعرفی
نمایندهمچنیناعضامیتوانندهمهروزهبجزروزهایتعطیلازساعت۹
الی13بامراجعــههمزمانعضوووکیل)بهدفتر،تعاونیحداکثرتایک
روزقبــلازبرگزاریمجمعنمایندهیاوکیلخودرامعرفینمایند.درهر
صورتتعدادآراءوکالتــیهرعضووغیرعضوتنهایکرایخواهدبود.
ضمناًداوطلبانعضویتدرهیاتمدیرهیابازرسیموظفندحداکثر5روز
ازتاریخانتشارآگهیضمنثبتناموتکمیلفرممربوطهمدارکموردنیاز

رابههیاتمدیرهتحویلنمایند.
دستورجلسه:

1-قرائتگزارشعملکردهیئتمدیرهوبازرساندرسال1402
2-قرائتوتصویبصورتهایمالی1402

3-قرائتوتصویببودجهپیشنهادیسال1403
4-تصمیمگیریدرخصوصنحوهاخذهزینهزمینواگذارشدهفازیک

صدرابهتعاونیمسکنکارکنانسازمانقضایینیروهایمسلح
5-تصمیمگیریدرخصوصحقالزحمهوپاداشهیئتمدیرهوبازرسان
6-برگزاریانتخاباتاعضایاصلیوعلیالبدلهیاتمدیرهتعاونیبرای

مدتسهسال
۷-برگزاریانتخاباتبازرســاناصلیوعلیالبدلتعاونیبرایســال

مالی1403
8-تعیینوتکلیفخودروهایموجودتعاونی

۹-تعیینمیزانحقالجلسههیئتمدیرهوبازرسین
10-اختیاراتمدیرعاملجهتدفاعازاموراتحقوقیوقضاییتعاونیدر

محاکمقضاییوداوریوگرفتنوکیل
11-اختیــاراتهیئتمدیــرهجهتجایگزیننمودنافــراددرپروژه

آپارتمانیجهتکمنمودنهزینههایجاری
تاریخانتشار:1403/08/10

هیات مدیره شرکت تعاونی مسکن نظامیان شیراز

آگهی تحدید حدود اختصاصی 

چــونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکبــابخانهبه
مســاحت246/۷5مترمربعپلاک46۹2/26واقعدرقطعهیک
بخش25فارسشهرستانلامرد-محلهزیارتملکیآقایموسی
کشتکارفرزندمحمدبرحسبتقاضایمالککهدرخواستانتشار
آگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقتتحدیدحدودشــنبه
1403/0۹/10تعیینوعملیاتتحدیدازســاعت8صبحدرمحل
شروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبور
وکلیهصاحباناملاکمجــاوربرطبقماده14قانونثبتدعوت
میگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوعملکحضوربهمرســانند
واخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوقارتفاقیبهاستنادماده
20قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلستحدیدتاســیروز
پذیرفتهخواهدشدکهبایســتیکتبابهادارهثبتمحلتسلیم
ورســیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترضازتاریختسلیم
اعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشتکهدادخواست
خودرابهدادگاهصالحهتقدیموگواهیتقدیمدادخواسترااخذ
وبــهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتســندمالکیتبرابر

مقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/08/10

488۰/م الف
منصور کشوری-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد 

از طرف اسماعیل نوذری

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره1403603110010020۷۹مورخ1403/06/24هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرســمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایغلامرضانقیبیفرزندعلی
بشمارهشناســنامه3۹8وکدملی23۷1۹0۹۹3۹صادرهازکازرون
درششدانگیکدربباغچهبهمساحت1010/03مترمربعپلاک13
فرعیاز256اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک1،2،3فرعیاز256
اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشــیرازناحیهیک
خریداریازمالکســهممشاعیصمدمحمدپورومحمدمحمدپور
محرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبه
فاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدور
ســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخ
انتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیم
وپسازاخذرســید،ظرفمدتیکماهازتاریختســلیم،اعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/0۷/25
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/10

8۷۷/ م الف
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده )نوبت اول( 
شرکت تعاونی مسکن نظامیان شیراز به شناسه ملی ۱۰۵3۰۱4۱۶8۷ شماره ثبت ۱۶۱4



شاخص بورس مثبت شد

تسنیم- در جریان دادوستدهای روزگذشته، بازار سرمایه، بیش از 10میلیارد 
و 778میلیون سهم و حق تقدم به ارزشی بالغ بر 5هزار و 982میلیارد تومان در 
بیش از 278هزار نوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با رشد 4هزار 

و 420واحدی در ارتفاع 2 میلیون و 56هزار و 89واحد قرار گرفت.
بیشترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز جاری به نام نمادهای معاملاتی 
فملی، فولاد و نوری شد و در مقابل نمادهای معاملاتی پارسان، کچاد و شبندر 

با افت خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اســاس این گــزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم بــا معامله 3میلیارد و 
964میلیــون ورقه به ارزش 3هــزار و 636میلیارد تومــان در 150هزار نوبت، 
شــاخص فرابورس )آیفکس( 22واحد افت کرد و در ارتفاع 21هزار و 275واحد 

قرار گرفت.
در این بازار هم روزگذشــته بیشــترین اثر منفی بر شــاخص فرابورس به نام 
نمادهای شگویا، خاور و خدیزل شد و در مقابل نمادهای معاملاتی فصبا، سامان 

و مارون بیشترین اثر مثبت را بر این شاخص به نام خود ثبت کردند.

مدیر طرح واردات خودرو:
نتایج قرعه کشی خودروهای وارداتی شنبه اعلام می شود

مهر- مهدی ضیغمی، مدیر طرح واردات خودرو درباره آخرین وضعیت عرضه 
خودروهای وارداتی در ســامانه یکپارچه اظهار کرد: روزگذشته قرعه کشی طرح 
عرضه خودروهای وارداتی در ســامانه یکپارچه انجام  شد و نتایج نیز روز شنبه 

12 آبان ماه اعلام خواهد شد.
وی درباره تعــداد ثبت  نام کنندگان افزود: از مجموع 78 هزار نفر که حســاب 
خــود را وکالتی و 500 میلیون تومان مســدود کردنــد 73 هزار نفر به صورت 
قطعــی ثبت نام کردند. مدیر طرح واردات خودروی وزارت صمت گفت: بنابراین 

قرعه کشی بین این 73 هزار نفر انجام می شود.
گفتنی است، فروش خودروهای وارداتی از روز چهارشنبه 2 آبان ماه آغاز شد و 
7 آبان به پایان رسید. از روز سه شنبه نیز نامه آزادسازی پول های مسدود شده 

برای بانک ها رفته است و تا آخر روزگذشته حساب های بلوکه شده آزاد شد.
در ایــن مرحلــه از فروش، 6 هزار خودرو عرضه خواهد شــد کــه بنا بر اذعان 
مسئولان سامانه یکپارچه، خودروهای وارداتی همگی وارد گمرکات کشور شده 
و به ســرعت قابل ترخیص خواهند بود و در بازه ای کوتاه به مشــتریان تحویل 

خواهد شد.

رئیس ستاد نوسازی ناوگان حمل و نقل:
آخرین مهلت مراجعه به مراکز اسقاط برای تحویل 

خودرو ۲۰ آبان است

باشگاه خبرنگاران- مهران سالاریه، رئیس ستاد نوسازی ناوگان حمل و نقل 
گفت: پذیرفته شدگان طرح های جایگزینی ایران خودرو و سایپا تنها تا 20 آبان 

مهلت دارند به مرکز اسقاط مراجعه کرده و پذیرش شوند.
مهران سالاریه گفت: از ابتدای امسال تاکنون، حدود 27 هزار مالک خودرو های 
فرســوده در طرح های جایگزینی ایران خودرو و ســایپا ثبت نام کرده و پذیرفته 
شده اند. او با بیان اینکه از این تعداد حدود 24 هزار نفر در ایران خودرو و 3 هزار 
نفر در سایپا پذیرش شده اند، تصریح کرد: از میان پذیرفته شدگان برای 9 هزار 
و 525 نفر پیامک مراجعه به مرکز اســقاط ارسال شده است که این افراد باید 
ضمن مراجعه به درگاه ســتاد نوسازی ناوگان حمل و نقل به نشانی nnhk.ir و 
انتخاب مرکز اسقاط موردنظر خود، نسبت به مراجعه به مرکز اسقاط مربوطه و 

پذیرش در آن اقدام کنند.
رئیس ستاد نوسازی ناوگان حمل و نقل افزود: از میان پذیرفته شدگان طرح های 
جایگزینــی که پیامک دریافت کرده اند، 8 هزار و 522 نفر به ســامانه ســتاد 
نوسازی مراجعه و 4 هزار و 450 نفر مرکز اسقاط خود را انتخاب کرده اند و تنها 
یک هزار و 700 نفر به مرکز اســقاط مراجعه کرده و پذیرش شده اند و هنوز 4 

هزار و 72 نفر، مرکز اسقاط مورد نظر خود را انتخاب نکرده اند.

بیت کوین رکورد زد

ایســنا- به نظر می رســد کاهش نرخ بهره توســط بانک های مرکزی بزرگ، 
ســرمایه گذاران را تشویق به بازگشــت به بازار پرریسک تر رمزارزهای دیجیتال 
کرده اســت. افزایش بیت کوین هم چنین می تواند ناشــی از احتمال بازگشــت 

دونالد ترامپ، رئیس جمهور سابق ایالات متحده به قدرت در ماه نوامبر باشد.
او به دنبال جذب سرمایه گذاران رمزارزهای دیجیتال است تا پروژه آزادی مالی 
جهانی خود را راه انــدازی کند و اصرار دارد که فدرال رزرو باید ارز دیجیتال را 
حفظ کند. مارکت گزارش کرد، بیت کوین روزگذشته 3/33 درصد افزایش یافت 
و به 72 هزار و 289/57 دلار رســید. اتریوم در همان زمان 2/76 درصد صعود 

کرد و به قیمت 2637/054 دلار فروخته شد.
مجمــوع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر 2/43 تریلیون دلار 
برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  3/74 درصد بیشتر شده است. 
در حــال حاضر 58/68 درصد کل بازار ارزهــای دیجیتال در اختیار بیت کوین 

است که 1/05 درصد کاهش روزانه را ثبت کرده است.

نفت در کف قیمت یک ماهه ایستاد

ایسنا- بهای معاملات نفت برنت با 38 سنت معادل 0/5 درصد افزایش، به 71 
دلار و 50 ســنت در هر بشکه رســید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت 
آمریکا با 43 ســنت معادل 0/6 درصد افزایش، به 67 دلار و 64 ســنت در هر 

بشکه رسید.
پس از اینکه خبرنگار اکسیوس در شبکه اجتماعی ایکس گفت بنیامین نتانیاهو، 
نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی، یک دیدار فوری با چندین وزیر، فرماندهان 
نظامــی و جامعه اطلاعاتی درباره مذاکرات پیرامون یک راه کار دیپلماتیک برای 
جنگ در لبنان برگزار کرده اســت، قیمت نفت روز سه شــنبه برای دومین روز 
متوالــی کاهش یافت. طبق گزارش اکســیوس، مقامات آمریکایی و اســرائیلی 
گفته اند توافقی که به جنگ میان رژیم صهیونیستی و حزب ا... لبنان، پایان دهد، 

ممکن است ظرف چند هفته حاصل شود.
ییپ جون رونگ، استراتژیست بازار شرکت آی جی گفت: ریزش سنگین قیمت 
نفت از ابتدای هفته جاری تاکنون، ممکن است نیازمند تلاشی برای تثبیت در 
معاملات روز جاری باشد اما رشد قیمت نفت به دلیل عدم وجود عوامل حمایت 
کننده از روند افزایشــی آن، محدود مانده اســت. توافق آتش بس در خاورمیانه 
روی میز است و ریســک تشدید تنش ها که ممکن است روی تولید نفت تأثیر 
بگذارد را کاهش می دهد و در عین حال، اوپک پلاس قرار است بخشی از کاهش 

تولید خود را معکوس کند.
اوپک پلاس برای افزایش تولید به میزان 180 هزار بشــکه در روز در دســامبر 
برنامه ریزی کرده اســت. این گروه تولیدش را به میزان 5/86 میلیون بشکه در 
روز محدود نگه داشته که معادل حدود 5/7 درصد از تقاضای جهانی برای نفت 
است. تحلیلگران گروه بانکی ANZ در یادداشتی نوشتند: توجهات در بازار نفت 
به اوپک معطوف شــده که قصد داشت تولیدش را از دسامبر افزایش دهد و در 

عین حال، تقاضای ضعیف چین هم مورد توجه است.
در این بین، منابع بازار با اشــاره به آمار موسســه امریکن پترولیوم اعلام کردن 
ذخایر نفت و سوخت آمریکا در هفته گذشته کاهش یافته است. ذخایر نفت در 
هفته منتهی به 25 اکتبر، به میزان 573 هزار بشکه و ذخایر بنزین، 282 هزار 
بشکه و ذخایر سوخت های تقطیری، 1/46 میلیون بشکه کاهش یافت. بر اساس 
گزارش رویترز، 9 تحلیلگر در نظرســنجی رویترز پیش بینی کرده بودند ذخایر 
نفت آمریکا در هفته گذشــته، 2/2 میلیون بشکه رشد کرده است. آمار رسمی 
بعدازظهر روز چهارشنبه از سوی اداره اطلاعات انرژی آمریکا منتشر خواهد شد.

آگهی ثبتی و دادگستری

ارز دیجیتال

خودرو

بورس

حمل ونقل

نفت و انرژی
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ایسنا- ســید ستار هاشمی، وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در جلســه مشترک شورای 
معاونــان و هم چنیــن مدیــران کل ادارات 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعات اســتان ها، به 
دیدارهای خود با نمایندگان مجلس شــورای 
اســلامی و دغدغه ها آنها نســبت به وضعیت 
ارتباطات به ویژه در حوزه ارتباطات روســتایی 
اشاره کرد و خواســتار انطباق گزارشات ارایه 

شده با واقعیات شد.   
وزیــر ارتباطات تأکیــد کرد که اگــر آمار و 
ارقامی در خصوص اتصال شــهرها و روستاها 
به شــبکه ارتباطی بــه مــردم و نمایندگان 
مجلس ارایه می شود، اصل مهم جلب رضایت 
مردم اســت و نه ارایه آمار و ارقــام؛ بنابراین 
 به عنوان اولویت نخســت ما این موضوع باید 

مدنظر قرار گیرد.
هاشــمی خاطرنشــان کــرد: در پــاره ای از 
 اوقــات آمارهایــی در حوزه اتصال روســتاها 
بــه شــبکه ارتباطــی ارایــه شــده کــه با 

 واقعیت های میدانی انطبــاق ندارد. به همین 
دلیل از بلوچ زهی، مشــاور وزیر در توســعه 
ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات در مناطق 
روســتایی و مجــری طرح خدمــات عمومی 
اجباری )USO( خواســته شــده است که بار 

دیگــر در تعامل با ادارات کل اســتانی پایش 
مجــددی در خصــوص آمارهــای مربوط به 
اتصال شهرها و روســتاها داشته باشند تا در 
زمینه اتصال100درصدی روستاها و پوشش با 

کیفیت، قدم هایی بزرگی را برداریم.  

وی هم چنیــن خطاب به معاونــان و مدیران 
ادارات کل استان ها به مسئله انتصابات اشاره 
و بر ضــرورت توجه به بیانــات رئیس جمهور 
مبنی بر بهره گیری از ظرفیت جوانان، بانوان و 

تمرکز بر اصل تخصص گرایی تأکید کرد.
هاشــمی در ادامه بهره مندی از ظرفیت های 
بخــش خصوصــی در حوزه اقدامــات وزارت 
ارتباطات را یک اصل اساسی دانست و بر این 
مســئله تأکید کرد که اگر می خواهیم شاهد 
تحول در حوزه و بخش خاصی باشــیم باید به 

ظرفیت بخش خصوصی اتکا کنیم.    
وی سپس یادآور شــد: اگر امروز خدماتی در 
شان و تراز جمهوری اســلامی ارایه می شود، 
ناشــی از آن اســت که در کنــار توانمندی 
بخش های دولتــی از توانمنــدی اپراتورها و 
سکوهای بخش خصوصی استفاده شده است.

وزیــر ارتباطات هم چنیــن در آیین تکریم و 
معارفه معاون وزیر و رئیس ســازمان فناوری 
اطلاعات که در حاشیه جلسه شورای معاونان 

وزارت ارتباطات برگزار شد، با تقدیر از محمد 
خوانســاری، رئیس پیشین این ســازمان به 
واســطه زحمات و تلاش های فراوان در دوران 
کاری، او را مدیر توانمند و خوش فکری دانست 
کــه در دوران حضور منشــأ خدمات و اثرات 

فراوانی بوده است.
وی در ادامه با تشــکر از محمدمحســن صدر 
بابت پذیرش مســئولیت در ایــن دوره که با 
اجرای برنامه هفتم پیشــرفت کشور همزمان 
شده اســت، تصریح کرد: اســاس برنامه های 
دولــت چهاردهــم مبتنی بر تحقــق تکالیف 
برنامه هفتم توسعه است که گستردگی بسیار 
زیادی دارد. وزیر ارتباطات بر پیگیری با قوت 
تکالیف مندرج در برنامه هفتم پیشــرفت که 
امکان تحقــق آن وجــود دارد، تأکید کرد و 
خواســتار آن شــد که برنامه ها و تکالیفی که 
امــکان تحقق آن با اســتفاده از ظرفیت های 
حاکمیتی و بخش خصوصــی وجود ندارد، با 

صراحت و شفاف اعلام و تبیین شوند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات بیان کرد:

لزوم انطباق آمار اتصال شهرها و روستاها به شبکه ارتباطی با رضایت مردم

ارتباطات

ایرنا- ســتار هاشــمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گفــت: روند رفــع فیلتر رو بــه جلو و در حال پیشــرفت 
 اســت. نگاه ما وفاق و همدلی است و از تصمیمات هیجانی 

پرهیز می کنیم.
ستار هاشــمی در حاشیه نشســت هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران دربــاره موضوع رفع فیلترینــگ افزود: دومین 
جلســه شورای سران قوا تشکیل شده و ما هم گزارش دوم 
خود که با حضور نمایندگان ســران قوا برگزار شده بود را 

ارائه دادیم.
وی تصریــح  کرد: تصمیماتی اتخاد می کنیم که پایدار بوده 

و تقریباً برگشت از آنها ممکن نباشد.
هاشــمی هم چنین درباره رفع مشــکل رجیستری گوشی 
آیفون، تأکید کرد: نگاه ما در وزارت ارتباطات نگاه مردمی، 
کارشناســی و علمی اســت تا بتوانیم همگرایی و وفاق را 

ایجاد کنیم.
وزیر ارتباطات و فناروی اطلاعات ادامه  داد: دســتگاه های 
مخلتف ذی نفع در این موضوع دعوت و جلســاتی با حضور 
آنها برگزار شد. وی خاطرنشــان  کرد: با نمایندگان وزارت 
صمت، معاونت های حقوقــی و نهادهای نظارتی همفکری 

کردیم و موضوع در هیئت دولت مطرح و تصویب شد.
وی با بیان اینکه مجوزی که از هیئت وزیران برای رجیستری 
گوشــی آیفون دریافت شده، شامل همه گوشی های آیفون 
اســت، درباره ســاز و کار اجرایی رجیستری گوشی آیفون 

گفت: برخی افراد گوشــی تلفن آیفون دارند که در شبکه 
رجیستر نشده است، باید سازوکار اینکه آنها به کجا مراجعه 
و چه فرایندی را طی کند و چقدر زمان می برد تا در شبکه 

فعال و قابل استفاده شود، اعلام شود.
وزیر ارتباطات با بیان اینکه گزارش آسیب شناسی وضعیت 
موجود گوشی های بدون رجیستری در هیئت وزیران ارائه 
شد، افزود: این یک گزارش تحلیلی بود و همه مسئولان بر 
ســر این موضوع که این مسئله مشکلاتی را ایجاد می کند، 

به جمع بندی رسیدند.
هاشــمی تأکید کرد: در بحث رجیســتری گوشی آیفون، 
موضوعــات مختلــف مورد بررســی قرار گرفــت. یکی از 

موضوعات مهم بحث قاچاق این گوشی ها بود.
وی ادامه داد: ســابق بر این رجیســتری یکی از طرح های 
موفق بود و بعد از محدودیتی که برای آن ایجاد شد، شاهد 
این بودیم که تعداد قابل توجهی گوشی آیفون بدون اینکه 
رجیستر شده باشند، در شــبکه روشن شدند و با استفاده 
از راهکارهای مختلف در شــبکه حاضر بودند که باعث بروز 

مشکلات در شبکه می شد.
این عضو کابینه دولت چهاردهم اضافه کرد: نگاه ما این بود 
که بتوانیم یک سازوکار منطقی ارائه کنیم. در نهایت به این 
مرحله رســیدیم که فضا را برای رجیستر شدن گوشی های 
آیفون مهیا کنیم و ســازوکار این فرایند در آینده به مردم 
اعلام می شــود. وزیر ارتباطات درباره مشــکلات آنتن دهی 

تلفن همراه در کشور که در بعضی موارد مشاهده می شود، 
گفت: اپراتورها باید پاســخ گو باشــند و اگر چنین نشــود 

سازمان تنظیم مقررات به این مسئله ورود می کند.
وی اظهار داشت: چند نکته در بحث آنتن دهی وجود دارد 
که آنها را به شکل جدی دنبال می کنیم؛ یکی از موضوعات 
این اســت که برخی نقاط کور هستند و ما در حال احصای 
آنها هســتیم. هاشــمی خاطرنشــان کرد: کار جدیدی که 
در ســازمان تنظیم مقررات رقم زدیــم تا برای همه حوزه 
مختلف و حتی روستاها بتوانیم آن را اجرایی کنیم، مربوط 
به پایش میدانی پایش به منظور بررســی کمبود پوشش و 
عدم کیفیت است تا آنها را شناسایی و رفع کنیم و خروجی 

آن را به شکل مرحله ای اعلام خواهیم کرد.
وی گفــت: در برخــی موارد، شــهروندان اقــدام به نصب 
تجهیزاتی بــرای تقویت آنتن دهی می کنند که باعث ایجاد 
تداخل فرکانسی شــده و یک جاهایی نه تنها باعث بهبود 

کیفیت شبکه نشده، بلکه آن  را بدتر کرده است.
این عضو کابینه دولت چهاردهم بیان داشــت: توسعه شبکه 
فیبرنوری بخش دیگری از کار اســت و امیدواریم با توسعه 
شــبکه ثابت فیبر، بتوانیم بخشــی از بار شــبکه موبایل را 
تخلیه کنیم که این نیز منجر به بهبود کیفیت خواهد شد.

وی در خصوص بازنشستگان مخابرات، گفت: مسائل مربوط 
به شــرکت مخابرات ایران یکی از دغدغه های ما در وزارت 
ارتباطات اســت. مشــی ما بر این اســت که وقتی با مردم 

صحبت می کنیم که نتیجه ای حاصل شــده باشــد چرا که 
فرایندها پیچیدگی خاص خود را دارند.

هاشمی تأکید کرد: خبری که امروز درباره رجیستری اعلام 
کردیم، حاصل جلسات متعددی بود. درباره بحث مخابرات 
نیز جلســاتی برگزار شــده و هر زمان که به نتیجه برسد، 
آن را به اطلاع بازنشســتگان شرکت مخابرات که از خانواده 
ارتباطات هستند خواهیم رساند. وی درباره قانونمند کردن 
فضای مجازی، خاطرنشــان کرد: موضوع رفع فیلترینگ در 
دولت با جدیت دنبال شده و این اقدام نشان از این دارد که 
عزم دولت جدی است. هاشمی تصریح کرد: باور ما این است 
که قانونمند شدن فضای مجازی به نفع همه است و معتقد 
به این نیستیم که حکمرانی و قانونمندی فضای مجازی به 

معنای فیلترینگ است.
وی هم چنیــن دربــاره ویژگی های بودجــه 1404 اظهار 
داشت: در وزارت ارتباطات معمولاً از منابعی که در خانواده 
ارتباطات است اســتفاده می کنیم. ساز و کار بودجه مثبت 

است و شفافیت و یکپارچگی ایجاده شده است.

وزیر ارتباطات:

 روند رفع فیلترینگ رو به جلو است

ایران ۳/۵ برابر جهان گاز مصرف 
می کند

خبرنگاران-  باشگاه 
توکلــی،  ســعید 
شــرکت  مدیرعامــل 
ملــی گاز در نشســت 
خبری  با بیــان اینکه  
امســال میــزان گازی 
نیروگاه های  بــه  کــه 
یافته   اختصاص  کشور 
گذشته  سال  به  نسبت 
گفت:   است  بوده  کمتر 
در ســال 1402 میزان 
گازی کــه باید به بخش مبانی صادرات تحویل می دادیم از ما تحویل نگرفت  در 
نتیجه  میزان گاز بیشــتری به شــبکه تزریق شد. از سوی دیگر  در سال 1402 

سال گرمی بود به جز اسفند ماه که دمای هوا روند کاهشی پیدا کرد.
وی اظهار کرد: همچنین میزان گازی که امســال تحویل داده شد افزایشی بوده 
و این امر حاکی از آن بوده که نیروگاه ها زمین گیر نشــده و سوخت معادل برای 

آنها تأمین شد.    
مدیرعامل شــرکت ملی گاز با بیــان اینکه وظیفه وزارت نفت تأمین ســوخت 
نیروگاه ها اســت که یک بخشــی از آن گاز اســت گفت: 83 درصد از ســوخت 
نیروگاه ها گاز اســت و مابقی آنها ســوخت معادل است این در حالیست که باید  

نفت کوره توسط نیروگاه ها بیشتر مصرف شود.                          
توکلی توضیح داد: ایران ســومین تولیدکننده گاز اســت ولی، چون سبد انرژی 
کشور72 درصد از گاز طبیعی است بنابراین این گاز در بخش های مختلف صرف 
می شــود به طوری که 83 درصد از سبد نیروگاهی کشور را گاز تشکیل می دهد  

و این آمار در دنیا بی نظیر است.
او اظها رکرد: از72 درصد گازی که توزیع می شــود باید حتما بخشــی از آن در 
اولویت اول خانگی تجاری صنایع جزو حمل و نقل و کشــاورزی و بخشی از آن 
بــه صنایــع عمده و بقیه مصارف برود. هر چقدر شــرکت ملی گاز این گاز را به 
گاز طبیعی و فرآورده تبدیل کند باز هم با این میزان افســار گســیخته مصرف 

کار پیش نمی رود.
توکلی با بیان اینکه امسال یک سال استثنایی از لحاظ ورود یک توده هوای سرد  
داریم گفت: اولین بار اســت که توده هوای سرد استاندارد وارد کشور می شود و 
تفاوت آن با ســایر توده های هوا در آن است که عمده استان های شمالی کشور 
را تحت تأثیر قرار می دهد و 11 اســتان شمالی تحت تأثیر این توده هوای سرد 

قرار می گیرد.
مدیرعامل شرکت ملی گاز اظهارکرد: میزان افزایش برودت که حدود 12 درجه 
ســانتی گراد کاهش دما خواهیم داشــت زمینه ســاز افزایش مصرف گاز تا 25 

میلیون متر مکعب در هر یک درجه کاهش می شود.
  مصرف گاز در ایران ۳ و نیم برابر مصرف گاز جهان است

معــاون وزیر نفــت توضیح داد:  میزان مصــرف انرژی در ایــران ایران بیش از 
3/5 برابر دنیا اســت. ایران با وجود اینکه دومین دارنده گاز جهان اســت، منابع 
گازی آن زیر زمینی به حســاب می آید و برای قابل اســتفاده شدن آن فراینده 
 طولانی باید ســپری شــود. انتظار داریــم مصرف ما حداقل در حد اســتاندارد 

جهانی باشد.
طبیعی اســت که با وجود فرآیند طولانی استخراج گاز نتوانیم میزان مصرف را 

به طور کامل برطرف کنیم.
وی با بیان اینکه بر اســاس پیش بینی سازمان هواشناسی که از ابتدای آبان هم 
مشــاهده شد، زمســتان امسال نزدیک به 4 درجه ســردتر خواهد بود و این به 
معنای افزایش 100 میلیون مترمکعبی مصرف روزانه گاز کشــور اســت گفت: 
هرچه مصرف در بخش خانگی بیشــتر شــود، مجبوریم تحویل گاز به صنایع و 

نیروگاه ها را محدودتر کنیم و سوخت معادل بیشتری به آنها تحویل دهیم.

ایســنا- در حال حاضر مشــاغل خانگی بیش از 
23 درصد اشــتغال در کشــورهای دنیا را به خود 
اختصاص داده و کســب درآمد از طریق مشــاغل 
خانگی افزایش یافته اســت. به اذعان کارشناسان، 
کســب و کارهای خانگی در افزایش نرخ مشارکت 
اقتصادی بانوان مؤثر است و موجب رشد اقتصاد و 

رونق بازار کار می شود.
گسترش مشاغل خانگی علاوه بر ایجاد فرصت های 
شــغلی بسیار به تسهیل معیشــت و افزایش درآمد 

خانوارها کمک می کند. 
مشــاغل خانگی به لحاظ ایجاد شــغل و نوآوری در 
تولید و عرضــه کالا و خدمات نیــز از تنوع بالایی 
برخوردار است و این مسئله باعث شده تا روز به روز 
به تعداد علاقمندان این مدل از کســب و کار افزوده 
و استقبال جویندگان کار از مشاغل خانگی به دلیل 
محدود بودن فرصت های شــغلی و ســرمایه گذاری 

بیشتر شود.
اردیبهشــت ماه امسال بانک مرکزی از توزیع مبلغ 
5000 میلیــارد تومان تســهیلات قرض الحســنه 
مشــاغل خانگی در سال 1403 خبر داد و با صدور 
ابلاغیه  به 10 بانک کشــور ســهمیه ســالانه این 

بانک ها را جهت توزیع اعلام کرد.
چندی بعد معاون اشــتغال وزارت تعــاون، کار و 

رفاه اجتماعی اعلام کرد که برای ســال جاری مبلغ 
5000 میلیارد تومان تســهیلات در حوزه مشاغل 
خانگی ابلاغ شــده که به زودی پرداخت می شــود. 
ایــن اعتبار مدتی بعد تخصیــص یافت و پرداخت 
 آن به متقاضیان راه اندازی کسب و کارهای خانگی 

آغاز شد.
در همین راستا آزیتا همتیان، دبیر ستاد ساماندهی 
و حمایــت از مشــاغل خانگــی وزارت کار از الزام 
بانک ها به پرداخت تســهیلات مشاغل خانگی خبر 
داد و گفــت: با ابلاغ بانک مرکــزی،  بانک ها ملزم 
شــدند تسهیلات مشــاغل خانگی را با قید فوریت 
به متقاضیان دریافت تســهیلات مشــاغل خانگی 

پرداخت کنند.
وی دربــاره پرداخــت وام مشــاغل خانگی اظهار 
کرد: ســال گذشــته این روند به کنــدی صورت 
 گرفت و با روند کاهشــی پرداخت ها مواجه بودیم 
ولــی اکنــون با ابــلاغ جدیــد به منظــور تقویت 
مشــاغل خانگی بانــک مرکزی بانک هــای عامل 
را موظــف به پرداخــت وام به افــراد متقاضی در 
 اســتان ها و تســهیل در توزیع اســتانی و تهران 

کرده  است.
دبیر ستاد ســاماندهی و حمایت از مشاغل خانگی 
ادوار گذشــته  داد: در طــول  ادامــه  کار  وزارت 

دریافــت مجوز بــرای برخی از کســب  و کارها به 
 ســختی انجام می گرفت که دلیل آن به هماهنگی 
میان ســازمان ها مربوط می شــد مثلًا در کسب  و 
کار غذایی و مشــاغل قنادی این تسهیلات منوط 
بــه مجــوز وزارت بهداشــت و درمان و ســازمان 
غذا و داروســت و ســخت گیری هایی بــرای این 
 کســب و کارهــا اعمال می شــود کــه امیدواریم 

حل شود. 
بانــک مرکزی با هدف تقویت مشــاغل خانگی در 
ابلاغی به بانک های عامل را موظف به پرداخت وام 
به افراد متقاضی در اســتان ها و تسهیل در توزیع 

استانی و تهران کرده  است.

ایرنــا - محمدرضــا فرزیــن، رئیــس کل بانک 
مرکــزی در جلســه صحــن علنی روز گذشــته  
 مجلس شــورای اســلامی، در دفاع از لایحه اجازه 
اســلامی  افزایــش ســهمیه دولــت جمهــوری 
گفــت:  پــول  بین المللــی  صنــدوق  در   ایــران 
قرار اســت ما حدود یک میلیــارد و 783 میلیون 
دلار افزایش ســرمایه در صندوق داشــته باشــیم 
در ایــن راســتا بانــک جهانــی گفته اســت هر 
 کســی می توانــد 50 درصــد افزایــش ســرمایه 

داشته باشد.
وی ادامــه داد: بــرای تأمین این مقــدار پول، 75 
درصــد ســفته و ریــال می دهیــم و 25 درصد از 
ارزی کــه در کشــورهای دیگر داریم و اســتفاده 
نمی کنیــم را به صندوق به عنوان ســرمایه منتقل 
می کنیم، چــون صنــدوق بین المللی پول ســود 
می دهــد و 5 میلیارد دلار با ســود بــه 7 میلیارد 
 دلار می رســد و ایــن پول در مراحــل بعدی قابل 

استفاده است.
رئیــس کل بانــک مرکــزی تأکید کــرد: اگر هم 
نخواهیــم پــول را بــه صنــدوق ببریــم می توان 
 از حــق برداشــت مخصــوص )SDR( خودمــان 

استفاده کنیم.
وی یادآور شــد: اگر ســهم ما افزایــش پیدا نکند 
دیگــران افزایــش ســرمایه داده و با ما ســرگروه 
می شــود و ما باید پشــت آن کشــورها بنشینیم 
از  را  خــود  ســرگروهی  ســال  بایــد 50   چــرا 

دست بدهیم.
فرزین با اشــاره به انتقــادات نمایندگان از عملکرد 
صنــدوق بین المللی پول اظهــار کرد: ما هم منتقد 
بزرگ صندوق هســتیم منتهی از عملکرد خودمان 
دفــاع می کنیــم. دلیلــی نمی شــود کــه به دلیل 
منتقــد بــودن جایــگاه خــود را از دســت دهیم 
بلکــه بایــد هم چنان فعــال بوده و جایــگاه قبلی 
 خــود را حفظ کنیم کــه این به افزایش ســرمایه 

نیاز دارد.
رئیــس کل بانــک مرکــزی تأکیــد کــرد: ما در 
عــراق و ترکیــه پــول داریــم ولی ســودی به ما 
نمی دهنــد می توانیــم این پــول را بــه صندوق 
بین المللــی انتقــال دهیم که هم ســود بگیریم و 
 هــم این که دیگــر نمی تواننــد آن را بلوکه کرده و 

دست اندازی کنند.
وی در واکنش به طــرح انتقاداتی که چرا صندوق 

بین المللــی پول در زمان کرونا بــه ما کمک نکرد، 
گفــت: بنــده این انتقــاد را با رئیس بلغارســتانی 
این صنــدوق مطرح کردم که در پاســخ گفت که 
حتی به کشــور خــودش هم پولی نداده اســت از 
طرفی دیگر ما تحریم هســتیم و ســخت گیری  هم 
می شــود ولــی در نهایت پول های مــا در صندوق 
 بین المللی به عنوان ذخائر ارزی کشــور به شــمار 

می آید.
در ادامــه نماینــدگان بــا 181 رأی موافــق بــا 
گــزارش کمیســیون اقتصــادی مجلــس درباره 
لایحه اجــازه افزایش ســهمیه دولــت جمهوری 
 اســلامی ایران در صندوق بین المللی پول موافقت 

کردند.
به این ترتیب ســهم جمهوری اســلامی ایران نزد 
صنــدوق بین المللــی پول از طریــق بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی به میزان یــک میلیارد و 783 
میلیون 600 هزار حق برداشــت مخصوص افزایش 
دهــد که میــزان 3 میلیــارد و 567 میلیون 100 
هزار حق برداشــت مخصوص، سهم فعلی به میزان 
5 میلیارد و 350 میلیون 700 هزار حق برداشــت 

مخصوص افزایش یابد.

تسهیلاتانرژی 

بانک

پرداخت وام مشاغل خانگی به متقاضیان با قید فوریت

رئیس کل بانک مرکزی:

یک میلیارد و ۷۸۳ میلیون دلار سرمایه ایران در صندوق بین المللی پول 
افزایش خواهد یافت



 پس از فراز و نشــیب های متوالی جنجال های »زودپز« 
و فتح گیشــه ۱۰۰ میلیاردی توســط این فیلم، از 
این هفته سه فیلم جدید راهی سینماها می شوند 
 تا تســلط کمدی ها بر گیشــه، اندکــی کمتر

شود. 
ســروش صحت با دومین فیلم خود و ترکیبی 
متفاوت از بازیگران کمدی به ســینماها می آید. 
اثر »شــب های روشــن«، »شبگرد«  کارگردان 
را روی پــرده نقــره ای مــی آورد و »باغ 
کیانــوش« بــه عنــوان فیلمی 
نوجوانان،  بــرای  متفــاوت 
ســرگرم  نیز  را  بزرگ ترها 

می کند.
تلفیق واقعیت و خیال؛ 
با  کــه  صبحانــه ای 

زرافه ها می خوریم
سروش صحت را پس از 
»کتاب باز« طور دیگری 
می شناســیم. با آنکه او 
همان ســروش صحتی 
برره  شــب های  که  بود 
را نوشــته و ســاختمان 
پزشــکان را بــه عنوان 
ســریالی ماندگار در ژانر 
کمــدی کارگردانی کرده 
بود اما پس از »کتاب باز« 
حاضر  هنرمندی  قامــت  در 
شــد که پای کتاب خوانی را به 

رســانه ملی باز کرد و از همین طریــق چهره های گمنام دیگری که 
دستی بر آتش نویسندگی داشتند را معرفی کرد.

همین شــد که اثر ســینمایی اول او یعنی »جهان با من برقص« با 
وجود اکران محدود و شرایط کرونا، در میان مخاطبان خودش دیده 
شد و ۶ میلیارد در گیشه فروش داشت. همین اثر، مسیر فیلمسازی 
صحت را پیش چشم مخاطبان کشاند و طعم جهان دوپهلوی فانتزی 

و رئال صحت را زیر زبان مخاطبان نشاند. 
صحت پــس از جهان با من برقص که با مــرگ مواجهه ای متفاوت 
داشــت، همین فضای ابزورد را در سریال مگه تموم عمر چند بهاره 
نیز تکرار کرد و مخاطبان زیادی را به ســبک جهان بینی خود جلب 

کرد.
حالا صبحانــه با زرافه ها در همان حال و هوا از امروز در ســینماها 
اکران می شود. فیلمی که با مفاهیم مورد نظر صحت اعم از بخشش، 
مرگ، انتقام و... به شیوه متفاوتی شوخی می کند و دستمایه تراژدی 

و طنز توامان قرار می دهد.
صبحانه با زرافه ها را سیدمصطفی احمدی تهیه کرده است. احمدی 
سال گذشته و همزمان با اکران صبحانه با زرافه ها در جشنواره فیلم 
فجر، بی بدن را نیز در جشنواره تهیه کرده بود. این فیلم در جشنواره 
مورد اقبال واقع نشــد و به جز چند نقد ریز و درشت نتوانست توجه 

داوران را به خود جلب کند.
نکته قابل توجه درباره صبحانه با زرافه ها، ترکیب بازیگرانی است که 
دارد. به جز پژمان جمشــیدی، بیژن بنفشه خواه و هوتن شکیبا که 
پیشــتر در مدیوم سریال با صحت همکاری کرده بودند، بهرام رادان 

و هادی حجازی فر برای نخستین بار مقابل دوربین صحت رفته اند.
صبحانــه با زرافه ها نیز مانند اثر نخســت صحت یعنی جهان با من 

برقص، در شرایط متفاوتی اکران می شود. 
فروش پیشــتازانه زودپز از یک سو و اکران هفتادسی از ۷ آذرماه از 
ســوی دیگر، فضا را برای اکران این فیلم محدود می کند و باید دید 

صحت می تواند مخاطبان خاص خود را به سینماها بکشاند یا خیر.
شبگردی در سینما با کارگردانِ خاطره ساز »شب های روشن«

شایســته فیلم در این هفته، علاوه بر صبحانه با زرافه ها، شــبگرد را 
نیز در اکران دارد. 

فــرزاد موتمن بــه عنوان کارگــردان در حالی با شــبگرد به عنوان 
سیزدهمین اثر ســینمایی خود به سینماها بازمی گردد که شب های 
روشن هنوز خاطره انگیزترین فیلم اوست و در یاد فیلم بین ها مانده 

است.
شب های روشن در ســال ۸۱ و پس از بازگشت موتمن از آمریکا به 

نویسندگی سعید عقیقی تولید و در سال ۸۲ اکران شد. 
۶۵ میلیارد تومان فروش گیشــه در آن سال، اقبال مخاطبان از این 

اثر اقتباسی و عاشقانه را نشان می داد.
حالا و پس از ۱۲ فیلم ســینمایی، موتمن با شــبگرد به ســینماها 
بازگشته اســت. اگر اکران آنلاین ۳ آذر ۱۳۹۹ سراسر شب را لحاظ 
نکنیم، چشــم و گوش بسته آخرین فیلم اوست که کمدی بود و در 

سال ۹۷ در سینماها اکران شد. 
شــبگرد که پس از سه سال از تولید هنوز داستان آن منتشر نشده، 
درخواست حضور در چهلمین جشنواره فیلم فجر را نیز داده بود که 

پذیرفته نشد.
از همان زمان پیگیری برای دریافت پروانه نمایش فیلم شــروع شد 
امــا تا پاییز ۱۴۰۱ هنوز خبری از پروانه نمایش نبود. همین طولانی 
شــدن روند صدور این پروانه، شائبه هایی مبنی بر توقیفی بودن این 

فیلم را به وجود آورد. 
حالا هم پس از رفع توقیف فیلم هایی چون مسیح پسر مریم، سینما 
متروپل، ســلام علیکم حاج آقا و چند فیلــم دیگر در ابتدای دولت 
 چهاردهم، شــبگرد نیز به این فهرست اضافه شــد تا پس از ۲سال 
 از زمــان دریافــت پروانه نمایــش، از این هفته اکران خــود را آغاز

کند.
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دیوید فینچر وارد دنیای »بازی مرکب« می شودمردِ کتاب باز با زرافه ها می آید، بازگشت کارگردان خاطره ساز به سینما
در حالی که طرفداران سریال 
محصول  مرکــب«  »بــازی 
نت فلیکس باید چند ماه دیگر 
منتظر  دوم  فصــل  تا پخش 
شاهد  اســت  ممکن  بمانند، 
گسترش این جهان به شکلی 
بزرگ باشــند، چراکه برخی 
به ددلاین گفته اند که  منابع 
یک ســریال جدیــد به زبان 
از »بازی مرکب«  انگلیســی 
در حال توسعه در این پلتفرم 
اســت و دیویــد فینچر برای 

توسعه آن به کار گرفته شده است.
اگرچه جزئیات هنوز مبهم اســت، شــایعاتی در مورد اینکه فینچر در حال برنامه ریزی چه 
چیزی اســت، در چند ماه گذشــته افزایش یافته است و ممکن است این کارگردان پیش از 

وورد به دنیای سریال »بازی مرکب«، یک فیلم سینمایی بسازد.
ســریال جدید »بازی مرکب« احتمالاً پروژه ای است که فینچر در سال ۲۰۲۵ به آن متعهد 
خواهد شــد. این سریال، نخستین سریال نوشته شــده براساس »بازی مرکب« خواهد بود، 
اگرچه این اولین اثر بر اساس سریال »بازی مرکب« در نت فلیکس نیست و پیش از این یک 
مسابقه با عنوان »بازی مرکب: چالش« که برای فصل دوم تمدید شده و همچنین یک سری 

بازی ویدئویی نیز بر اساس آن عرضه شده است.
سریال فینچر نخستین سریال نوشته شده به زبان انگلیسی از »بازی مرکب« خواهد بود که به 
 قسمت اصلی این سریال به زبان کره ای ساخته هوانگ دونگ ـ هیوک می پیوندد. »بازی مرکب«
نه تنها شــامل تم ها و لحن های تاریکی اســت که در آثار گذشته فینچر دیده می شود، بلکه 
به تریلر او در سال ۱۹۹۷ به نام »بازی« نیز شباهت دارد که با بازی مایکل داگلاس و شان 

پن ساخته شده است. 

ضبط »چارپایه« ادامه دارد
 اشکان اشتیاق جایگزین یوسف تیموری شد

مجموعــه طنــز »چارپایه« 
هر شب از شــبکه سه سیما 
 پخش می شود و علی صادقی،
جــواد  ایــزدی،  قــدرت ا... 
خواجوی و یوســف تیموری 

بازیگران آن هستند.
ایــن مجموعه نمایشــی این 
روزهــا در حــال ضبــط و 
تصویربرداری اســت و پخش 
آن بازخوردهای مختلفی نیز 

داشته است.
اشکان اشــتیاق به تازگی به 

گروه این مجموعه طنز پیوســته اســت و درحال حاضر تولیــد و تصویربرداری مجموعه با 
حضور او ادامه دارد. چند قسمت از برنامه با حضور او نیز به پخش رسیده است.

قدرت ا... ایزدی بازیگر این مجموعه هم در برنامه رادیویی »اســتودیو هشت« اعلام کرد که 
یوســف تیموری فعلًا به دلیل حضور در یک پروژه دیگر در »چارپایه« حضور ندارد و اشکان 

اشتیاق به جای او به برنامه آمده است.
برنامه »چارپایه« به تهیه کنندگی حامد خانی در ۶۰ قســمت ۴۰ دقیقه ای تهیه شــده و با 
حضور بازیگرانی طنزپرداز در یک محفل خانگی به تصویر کشــیده می شود و سعی دارد در 

فضایی طنز و کمدی، مخاطبش را جذب کند.

فیلم

تلوزیون

ورزش

ایرنا- ریشــه حســرت ۲۰ ســاله فوتبال ایران در کسب توپ 
طلای بهترین بازیکن ســال آسیا را باید در یک سیستم معیوب 
مدیریتی جســت که بدون چشــم انداز و خالــی از تخصص بر 

فوتبال حکمرانی می کند.
شــهر ســئول کره جنوبی میزبان مراســم انتخاب بهترین های 
ســال آسیا بود. جایی که از بازیکنان و مربیان برتر سال ۲۰۲۴ 
رونمایی شــد. برنده توپ طلای آسیا در حالی تنها ساعاتی پس 
از توپ طلای جهان اعلام شد که مانند تمام ۲ دهه گذشته یک 
بازیکن ایرانی نتوانست توپ طلا را به خانه ببرد. آخرین بار سال 
۲۰۰۴ بود که نام یک بازیکن ایرانی روی توپ طلا حک شد و او 
در آن روز در کوالالامپور روی سن رفت و با توپ طلای بهترین 
 بازیکن ســال آســیا عکس یادگاری گرفت. از آن روز ۲۰ سال 
می گــذرد و آخرین قــاب ایران با توپ طــلای بهترین بازیکن 

فوتبال سال آسیا یک رویه خاک ضخیم گرفته است.
۸ سال ۴توپ طلا، ۲۰ سال صفر توپ طلا

امسال اکرم عفیف از قطر توانست مرد سال ۲۰۲۴ فوتبال آسیا 
شود، توپ طلایی که حاصل درخشش او با قطر در جام ملت های 
۲۰۲۳ بود. سال گذشــته آنها توانستند جام را در عین ناباوری 
بــرای دومین دو متوالی این بار در دوحه بالای ســر ببرند. این 
دومین توپ طلای عفیف بود و او در سال ۲۰۱۹ نیز توانسته بود 
برنده توپ طلا شــود. در آن دوره هم درخشش در ترکیب قطر 
در جام ملت های ۲۰۱۹ امارات و بردن جام قهرمانی، سبب شد 

او به عنوان برنده توپ سال آسیا نامش اعلام شود.

 در حالی یک ســتاره قطری که توانســت امســال توپ طلا را 
به خانه ببرد که جای بازیکنان کشــورمان در لیســت برندگان 
امســال مانند تمام ۲۰ سال گذشــته خالی بود. مهدی طارمی، 
تنها نماینده ایران در لیســت ۳۴ نفره نهایی در رده هفتم قرار 
گرفت و دســتش برای چندمین سال متوالی از رسیدن به توپ 
طلا کوتاه ماند. این در حالی اســت که در ســال ۱۹۹۶ تا سال 
۲۰۰۴ و در فاصله ۸ سال، ۴ بازیکن ایرانی توانستند برنده توپ 

طلا شوند.
سیستم مدیریتی معیوب، خروجی توپ طلا ندارد

اما چه شــده است که فوتبال ایران با وجود حضور در رنکینیگ 
دوم آسیا، ۲۰ سال است که نتوانسته برنده توپ طلا شود. البته 
عــدم موفقیت در کســب توپ طلا را باید در راســتای ناکامی 
دنباله دار تیم ملی در جام ملت های آسیا و همچنین باشگاه های 
ایرانی در آســیا دید، عملکردی که نشان می دهد که حضور در 
رنک اول یا دوم آســیا در ســال های اخیر تنها یک عنوان روی 

کاغذ است که در واقعیت محلی از اعراب ندارد.
جایزه بهترین فدراسیون سال آسیا هم که در دوره های گذشته 
به ایران رســید، را باید بیشــتر یک عنوان تعارفی به حســاب 
آورد که برای خالی نبودن عریضه به کشــورمان رســیده است، 
به خصوص که کارنامه فوتبال باشــگاهی و ملی ایران در آسیا به 

خوبی گویای همه چیز است.
ناکامی ۲۰ ســاله فوتبال ایران در رســیدن به توپ طلا را البته 
نباید هم به گردن شــکل جدید انتخاب بازیکن ســال آســیا 

انداخت که در دو قالب بهترین بازیکن شاغل در آسیا و بهترین 
لژیونر آسیا برگزار می شود. به خصوص که در حوزه لژیونرها هم 
که بهترین بازیکنان کشورمان توپ می زنند در ۱۲سال گذشته 
هیچ کدام از آنها نتوانســته اند توپ طلا را به خودش اختصاص 

دهند.
ناکامی در کســب توپ طــلا بازتاب دهنده سیســتم حاکم بر 
فوتبال ایران اســت. سیستمی که دیگر توانایی ساختن بازیکنی 
که بتواند در آســیا حرف اول را بزند و در زمین مســابقه همه 
نگاه هــا را مبهوت خودش کند، ندارد، سیســتمی معیوب که با 
وجود پول و امکاناتی که در دو دهه گذشــته نسبت به گذشته 
بیشتر هم شده است، نتوانســته خروجی شگفت انگیزی داشته 

باشد.
 نمی توان انکار کرد که هم تیم ملی و هم در باشــگاه ها از نظر 
امکاناتی و مالی نسبت به دهه دهه ۷۰ و اوایل دهه ۸۰ از سطح 

بسیار بالاتری برخوردار هستند. 
به همین خاطــر نمی توان پول و امکانات را به عنوان توجیه در 
عدم موفقیت در ســطح جوایز انفرادی و تیمی در ســطح آسیا 

بیان کرد.
از ســوی دیگر تفاوت بودجه ای و پول هایی که در کشــورهای 
عربی و شــرق آســیا در فوتبال خرج می شود، مربوط به ۲ دهه 
گذشــته تنها نیست که سبب شود فوتبال این کشورها در آسیا 
میدان دار باشــد. دهه ۷۰ و دهه ۸۰ و در ســال هایی بازیکنان 
کشورمان توانستند در ۸ سال، ۴ توپ طلا کسب کنند، هم این 

کشورها بودجه کلانی را در فوتبال هزینه می کردند.
در چنین شــرایطی حسرت ۲۰ ســاله فوتبال ایران در کسب 
توپ طلا در کنار حســرت ۴۸ ســاله در قهرمانی تیم ملی در 
جام ملت های آســیا و حسرت ۳۲ ساله باشــگاه های ایرانی در 
کسب جام، روندی است که تدوام آن را باید در سیستم معیوب 
مدیریتی حاکم بر فوتبال ایران جســت و جو کرد. سیســتمی 
کــه به جای یک مدیریت آینده نگــر، متخصص و مدیر، گرفتار 
مدیریت لحظه ای، باری بــه هر جهت، خالی از تخصص و البته 
بی چشــم انداز است که با حکمرانی بر فضای فوتبال، سبب شده 

تا فوتبال ایران با چرخه تکرار ناکامی روبرو باشد. 
سیستمی که به جای کشف استعدادهایی آینده با یک سیستم 
محکم و علمی، با اســتفاده از روش های دیمی که پیوســتگی 

ندارد.
در این سیستم موفقیت های گاه  وبیگاه را باید یک جرقه دانست، 

موفقیت هایی که ریشــه آن را نه در سیستم مدیریت، بلکه باید 
به پای اســتعدادی نوشــت که قربانی چرخه معیوب نشــده و 
توانســته در این سیســتم بالا بیاید. البته چنین موفقیت هایی 
انگشت شمارند و زیر ســایه بزرگ شکست ها و نرسیدن ها قرار 

می گیرند.
فوتبال ایران برای موفقیت همه جانبه در آســیا چه در کســب 
عناوین تیمی مانند جام ملت های و لیگ نخبگان و چه عناوین 
انفرادی مانند توپ طلای آســیا، قبل از بودجه و امکانات بیشتر 

به تغییر و خانه تکانی در سیستم مدیریتی احتیاج دارد.
آن روز مانند مراسم امسال، فوتبال ایران دور از جمع برترین ها 
نخواهد بود و حســرت رســیدن یک بازیکن ایرانی مانند امروز 
دیگر بیش از ۲۰ ســال طول نخواهد کشــید. این همان راهی 
که دنیا تجربه کرده اســت، راهی که انگار در کشورمان اصرار بر 

حرکت در مسیر عکس آن وجود دارد.

ایســنا- رئیس فدراســیون وزنه بــرداری گفت: 
کیانوش رســتمی در قالب کشــور ایران وزنه بزند 
شــانس موفقیتش خیلی بالاتر اســت اما باید تابع 
شــرایط رکوردگیری و انتخابی تیم ملی باشد که در 
این صورت هیچ مشکلی برای حضورش وجود ندارد.

سجاد انوشــیروانی درباره وضعیت کیانوش رستمی 
برای حضور در مســابقات قهرمانــی جهان ۲۰۲۴ 
بحرین که به دنبال گرفتن رضایت نامه از فدراسیون 
ایران بود، بیان کرد: فدراســیون وزنه برداری فضا را 

برای هر ورزشکاری که بخواهد در مسابقات قهرمانی 
جهان شرکت کند، ایجاد می کند. کادرفنی تیم ملی 
نیز به هر ورزشــکاری که جدا تمرین کند این فضا 
را می دهد. تنها باید در رکوردگیری ها شــرکت کند 
و رقبای داخلی خود را شکست دهد یا به وزنه هایی 
برســد که مدنظر کادرفنی برای حضور در مسابقات 

مختلف است. به نظرم این فضا ایده آل است.
او ادامــه داد: رســتمی بدون اطلاع کشــور، ملیت 
یک کشــور دیگر را اخــذه کرده اســت. ما هم به 
فدراسیون جهانی اعلام کردیم او بدون اطلاع کشور 
و فدراسیون ایران، ملیت یک کشور دیگر را پذیرفته  

است و به ما ارتباطی ندارد تا به آن جواب بدهیم. 
ما قبــل از المپیک هر فضا و شــرایطی که بگویید 
بــرای او ایجاد کردیم و الان هــم بخواهد این فضا 
را ایجاد می کنیم. اگر می داند شــرایطش مناســب 
اســت می تواند بــا کادرفنی هماهنگ شــود و در 
رکوردگیری ها شــرکت کند. اگر شرایط احراز  برای 
حضور در مســابقات را داشته باشــد ما هم حرفی 

نداریم. 
انوشــیروانی در پاسخ به این پرســش که کیانوش 
رســتمی می تواند دوباره به تیم ملی برگردد؟ گفت: 
رشــته وزنه برداری رکوردی اســت و هر کسی وزنه 
بیشتری بزند، به مسابقات می رود. برای او هم همین 
فضا است. نظر خودم این است در قالب کشور ایران 
وزنه بزند عالی است و شانس موفقیت او خیلی بالاتر 

است. 
رئیس فدراســیون در پاسخ به پرسش دیگری مبنی 
براینکــه نظر  وزیر ورزش چه چیزی اســت؟ تأکید 
کرد: وزیرورزش رهنموردها و مشاوره هایی به من داد 
اما در مجموع فدراسیون مسئول است  و فدراسیون 
هم طبق مسئولیتی که داشت به فدراسیون جهانی 
پاســخ داد. فکر می کنم کیانوش رســتمی از سال 
آینده ممنوعیتی برای حضور در مســابقات با کشور 
دیگر را نداشــته باشــد اما ما دوست داریم کیانوش 
رستمی زیر پرچم ایران وزنه بزند. هر موقع بخواهد 

فضا را خودمان می دهیم. 

ایســنا- تیــم فوتبــال اســتقلال در چارچوب 
رقابت های هفته دهم لیگ برتر از ســاعت ۱۷:۴۵ 
امروز در ورزشــگاه شهدای شــهر قدس به مصاف 

تراکتور خواهد رفت.
پیتسو موسیمانه، سرمربی تیم فوتبال استقلال در 
نشست خبری پیش از بازی گفت: یک بازی سخت 
داریم و متأســفانه یکسری مسائل به نفع ما نیست. 
مــا نتایج خوبی نگرفته ایــم و امیدواریم که بتوانیم 
نتایج را تغییر دهیــم. ما نیاز داریم که بازیکنان به 
اعتماد به نفس کامل برسند و از لحاظ ذهنی آماده 
شــوند و این کار آسانی نیســت. در شرایط سختی 

هستیم اما ان شاءا... همه چیز درست می شود.
سرمربی استقلال درباره مدت زمان مورد نیاز برای 
آماده کردن تیــم گفت: ما باید به صورت دســته 
جمعی مســئولیت پذیر باشــیم و از خودم شــروع 
می کنــم. من به بازیکنانم اطمینــان دارم ولی باید 
در نظر داشــته باشــیم که زمان کافــی نداریم. تا 

امروز فقط دو جلســه تمرین داشــته ایم. در برنامه 
بازی ها، دیدارهای آســیایی را هــم داریم و این به 
نفع ما نیســت چرا کــه زمان کافی بــرای اجرای 
برنامه هــا نداریم. در فوتبال به زمان نیاز دارید. من 
تازه رسیده ام و شما هم از شرایط تیم آگاه هستید. 
پشت سر هم بازی می کنیم و عملًا دو یا سه جلسه 
تمرین داشتیم و این سخت است. باید صبور باشیم 
و می دانم که هواداران صبور نیســتند و این را هم 

می دانم که این تیم بزرگی است.
موســیمانه در ارزیابی از تیم تراکتور هم گفت: آنها 
خوب بازی می کنند و تیــم خوبی دارند، در حمله 
خوب هســتند و باید منتظر آنها باشــیم و احترام 
بگذاریم. ســرمربی آبی پوشــان پایتخت درباره راه 
حلش برای ســاختار خط دفاعــی و جذب مهاجم 
گفت: تازه آمده ام، چگونه انتظار دارید که همه چیز 
را درست کنم؟ احتیاج به زمان داریم و می دانم که 
متأســفانه زمان کافی نداریم. باید تیم را ببینیم و 

چند بازیکــن اضافه کنیم چرا که تیم تعادل خوبی 
نــدارد. نمی توانیم به ســادگی گل بزنیم و گل های 
زیــادی خورده ایم. این چیزی نیســت که بخواهیم 
پنهانش کنیم. شــما بــرای تغییر شــرایط نیاز به 
بازیکنانی دارید که در حد نام استقلال باشند. تا ماه 
دســامبر با همین بضاعتی که داریم باید جلو برویم 
و این را پیشرفت بدهیم ولی من نمی توانم بازیکنان 

را تا دسامبر عوض کنم.

حسرت ۲۰ ساله فوتبال ایران برای کسب توپ طلا؛

 هر روز دورتر از دیروز 

عبــدا... روا، مجری برنامه »بگو بخند« که ســه شــب 
پایانی هفته آنتن شــبکه نســیم را در اختیــار دارد، 
گفت: تمرکز ایــن برنامه روی مبحــث کمدی و پیدا 
کردن اســتعدادهای کمدی بود، چراکه من خودم نیز 
تجربیاتی در این زمینه داشــته ام و به هرحال برای من 

فضای جذابی است. 
در کنار آن حضور مردم در اســتودیو بود، که برای من 

به عنوان یک مجری انگیزه ایجاد می کند. 
همچنین حضور هنرمندان بــه عنوان داور با هم برای 

من جذاب و به روحیات و علایقم نزدیک بود.
»خندوانــه« یکی از برجســته ترین برنامه های 

تاریخ تلویزیون است
مجری »بگو بخند« درباره مقایســه هایی که منتقدان 
بین »بگو بخنــد« و »خندوانه« مطرح کرده اند، گفت: 
مقایســه با »خندوانه« کــه یکی از برجســته ترین و 
جریان ســازترین برنامه های تاریــخ تلویزیون ایران به 

شمار می آید، برای ما افتخار است.

مــا باید خودمــان را به ســطح دوران اوج »خندوانه« 
نزدیک کنیم.

او افــزود: از نظر شــباهت باید بگویم کــه »خندوانه« 
برنامه ای جامع الشــرایط بود، مســابقه و تلنت برگزار 
می کرد و همچنین نمایش نیز داشــت، به همین دلیل 
ممکن است شباهت هایی باشــد، اما از نظر طرح کلی 
فکر می کنم برنامه »بگو بخند« برنامه در برگیرنده تری 
است چراکه این برنامه فرصت بزرگی را در اختیار همه 

مردم گذاشته است.
 بــه عنوان مثال برای فصل ســه نزدیــک به ۱۱ هزار 
فیلم برای ما ارســال شــد که با توجه به ارقامی که تا 
 پیش از این بوده است، می توان امتیاز مثبتی به برنامه

داد.
روا در ادامــه بیان کرد: این امکان حضور تمام مردم از 
تمام ایران، امکانی اســت که به بهترین وجه در برنامه 

»بگو بخند« اتفاق افتاده است. 
امیــدوارم روزی بتوانیم خاطراتــی عمیق تر، از جنس 

خاطرات عمیقی که در »خندوانه« بیشتر اتفاق 
افتاده درست کنیم.

وی درباره اتاق فکر »بگو بخند« و رسیدن این 
برنامه به هدف اولیه این اتاق فکر گفت: حداقل 
کار ما این اســت که از این شاخه به آن شاخه 

نپریدیم و ایده ما، ایده مشخصی است. 
البتــه ایــده خیلی نویــی هم نیســت چراکه 
چهارچــوب برنامه های تلنــت در دنیا همین 
شــکلی است؛ به صورتی که ما چهار داور داریم 

و حتی گاهی اوقات مجری هم نداریم. 
حالا در طراحی ما مجری حضور دارد و شرکت 

کننده ها سنجیده می شوند. 
فکر می کنم این چهارچوب کاملًا رعایت شده و 
ما مشکلی از این منظر که بخواهیم تغییر کلی 

بدهیم نداشتیم. 
پس روی خط خودمان پیش رفتیم و برنامه در 

مسیر هدفش پیش می رود.

»خندوانه«، برجسته ترین برنامه  تاریخ تلویزیون

سرمربی تیم استقلال:چراغ سبز فدراسیون وزنه برداری به کیانوش رستمی

 همه چیز درست می شود



مدیریت  رئیس سازمان  به گزارش سبحان- 
پسماند شــهرداری شــیراز گفت: این سازمان 
با همکاری ســازمان ســاماندهی مشــاغل و 
فراورده های کشــاورزی شــهرداری شــیراز و 
اداره مطالعــات بحــران برای مقابله با شــیوع 
پشه آئدس و حفظ ســطح سلامت شهروندان 
اقدامات پیشــگیرانه ای در بازار مرکزی میوه و 
تره بار شهر شیراز و خیابان های منتهی به بازار 
و محلات شیراز را در برنامه کار خود قرار داده 
اســت. پناهیان ضمن اشاره به اینکه پیشگیری 
مهم تریــن اقدام بــرای مقابله با پشــه آئدس 
می باشد، گفت: مبارزه با پشه آئدس نیازمند یک 
 عزم جدی در راســتای پاکسازی و جمع آوری 
 پسماندهای پراکنده در بازار مرکزی میوه و تره بار 
شیراز می باشد. وی ادامه داد: مهمترین اقدامات 
این ســازمان جمع آوری و حمل پسماندهای 
عادی و تنظیف معابر عمومی ســطح شــهر و 
شست وشــو و نظافت جداول روباز ، گندزدایی 
ســرویس های بهداشــتی عمومی ، شست وشو 

و گندزدایی ماشــین آلات جمــع آوری و حمل 
پســماند و همچنین آموزش و اطلاع رسانی به 

شهروندان در زمینه مدیریت پسماند می باشد.
پناهیان افـــزود: بـــا تـــوجه به دستورالعمل 
کمـــیته دائمــی  پـــدافند غـــیرعامل علاوه 
بر اقـــدامات فـــوق، عمـــلیات پاکـــسازی 
و  مســتعمل  لاســتیک های  جـــمع آوری  و 
سرشــاخه ها در تمامــی  مناطــق یازده گانــه 
شــهرداری شــیراز به صــورت ویــژه صورت 
با  می پذیرد. رئیس ســازمان مدیریت پسماند 
بیان اینکه پشه آئدس یکی از مهم ترین عوامل 
انتقــال بیماری های خطرناک به انســان بوده، 
بیان کرد: شــناخت مشخصات دقیق این پشه، 
زیســتگاه ها، خصوصیات و چرخــه زندگی آن 
می تواند در پیشــگیری و کنتــرل بیماری های 
مرتبط با آن مؤثر باشــد و همچنین همکاری 
شهروندان با شهرداری و سایر نهاد های مربوطه 
به منظور پیشــگیری از خطرات پشه آئدس از 

اهمیت بسیار زیادی برخوردار است. 

پناهیــان در پایان اظهار داشــت: برای افزایش 
سطح بهداشــت عمومی  و پیشگیری از شیوع 
شــهروندان  زیســت محیطی،  آلودگی هــای 
می بایســت از ریختــن هرگونــه پســماند در 
کانال ها و جداول ســطح شهر خودداری نموده 
و پسماندها را در کیسه های سربسته یا مخازن 
درب دار و طبــق برنامــه زمانبندی جمع آوری 
پســماند د جلو درب منازل خود گذاشــته تا 

خدمت رسانی مطلوب انجام گیرد.

توسط سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز انجام شد؛

مبارزه با پشه آئدس در بازار مرکزی میوه و تره بار شیراز 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس: 

ستون سنگی رامگرد مرمت شد 
میراث  مدیــرکل  ســبحان-  گزارش  به 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
فارس از مرمت و استحکام بخشــی ســتون 
ســنگی رامگرد رامجرد در موزه پارس شیراز 
توســط کارشناســان مرمت خبر داد. محمد 
رامگرد  ثابت اقلیدی گفت: ســتون ســنگی 
رامجرد مــوزه پارس جزو آثار ارزشــمند در 
ایــن موزه محســوب می شــود. او ادامه داد: 
این اداره کل با داشــتن کارشناسان مجرب 
در حوزه هاي تخصصــي مرمت آثار تاریخي، 
مرمــت بناهاي تاریخي و معماري، فعالیت هاي پژوهشــي و اجرایی بســیاري درخصوص کنترل روند 
فرســایش ساختارهای موجود و مرمت اشیاء تاریخی در دستور کار خود قرار داده است. گفتنی است: 
اردیبهشت ماه سال ۱۳۴۵ هم زمان با اجرای عملیات ساخت سدّ نوین درودزن، دانشگاه شیراز گروهی 
را برای کاوش های باستان شناسی و نیز نجات آثار در معرض خطر در چند جایگاه تاریخی به سرپرستی 
ماریبــی نیکول به منطقه  درودزن اعزام کرد که تــلاش و پژوهش های این گروه در مدت زمان اندک، 

دست آوردهای ارزنده ای در برداشت.
 یکی از آثار به دســت آمده توســط هیئت اعزامی دانشگاه شیراز، ستون ســنگی مدوّری است که در 
کاوش های مربوطه به دست آمد. این استوانه سنگی که امروزه زینت بخش موزه  پارس شیراز است؛ سه 

کتیبه از ادوار مختلف اسلامی  را در بردارد که حکایت از بند باستانی رامجرد دارد.

به گزارش سبحان- هاشــم عزیزی، عضو شورای اسلامی شهر صدرا 
با اشــاره به مشــکلات پیش آمده در بارندگی هفته گذشــته گفت: از 
مردم شــهر صدرا به خاطر مشــکلاتی که در بارندگی اخیر ایجاد شد، 
 عذرخواهی می کنم و معذرت خواهی تیم مدیریت شهری را نیز به مردم 

ابلاغ می کنم.
وی گفــت: بارندگی هفته گذشــته شــدید بود و اکثر شــهرها دچار 
آبگرفتگی شــدند. هیچ شــهری نمی تواند بگوید مشکل نداشته است. 
کلان شهر شیراز هم دچار مشکل شد، ما هم در صدرا مشکل داشتیم.

ســخنگوی شــورای اســلامی شــهر صدرا افزود: از آنجا که الحاقات 
جدیــد به صــدرا بدون تأمیــن زیرســاخت و دفع اصولــی آب های 
ســطحی انجام شــده و در حال انجام اســت، این مشــکل سال های 
بعــد هم پیش خواهد آمد اما ما از ابتدای شــورا چنــد نقطه بحرانی 
شــهر مثل بلوارهای خلیلی، امام خمینی)ره(، میــدان تعاون و... را با 
ایجاد عرضی هــا و کانال ها اصلاح کردیم و تــلاش می کنیم نواقص را 
 تا جایــی که می توانیم رفــع کنیم تا در بارندگی های بعدی مشــکل 

نداشته باشیم.
عزیزی با اشــاره به زحمات پرسنل خدمات شهری شهرداری گفت: در 
مجموعه شــهرداری ما همکارانی  داشــتیم که در این بارندگی خواب 
نداشــتند و شبانه روز در تلاش جهت خدمات رسانی بودند، از این بابت 
از تلاش های شــهردار و همکاران شهرداری، خصوصاً همکاران خدمات 

شهری تشکر می کنم.
وی در بخشی دیگر از سخنان خود از در دسترس نبودن برخی مدیران 
شــهرداری انتقاد کرد و از شهردار این شــهر خواست تا درهای بسته 

معاونین و مدیران شهرداری را به روی مردم باز کند.
سخنگوی شــورای اسلامی شــهر صدرا با بیان اینکه از ابتدای حضور 
ما در شــورا تعریف ساعت ملاقات مردمی  از شهردار وقت مطالبه شد، 

افزود: در سیستم اداری کشور، مرجع بالادستی، از سمت رئیس جمهور 
و وزارت کشور اعلام شده است که مسئول باید ساعت ملاقات مردمی 

 داشته باشد.
عزیزی خطاب به شهردار صدرا گفت: شهردار این شهر نباید اتاقش به 
روی مردم بسته باشد. کسانی که قصد گفت وگو با شهردار را دارند باید 
بدانند چه ساعتی در شــهرداری حاضر شوند که پشت در نمانند. این 
برنامه ملاقات مردمی  به صورت هفتگی انجام می شــود که قابل تقدیر 
است، اما اخیراً گزارشاتی دریافت کردیم که برخی از معاونین و مدیران 

واحد ساعت ها مردم را پشت در معطل می کنند.
   رضایت مندی مردم اولویت اصلی شورای اسلامی شهر صدرا

وی با مخاطب قرار دادن شــهردار صدرا تصریح کرد: مدیریت این شهر 
باید به شکلی باشد که مردم رضایت داشته باشند و رضایت مندی مردم 
اولویت اصلی شــورا اســت. ما به عنوان نماینده مردم نمی پذیریم که 
شــهروندان برای هر کاری ولو شخصی، چند ساعت پشت در معاون یا 

مدیر واحد معطل شود.
عضو شــورای اسلامی شــهر صدرا ادامه داد: وقتی شهردار اعلام کرده 
اســت روزهای سه شنبه ملاقات مردمی  دارد، قطعاً معاونین نیز باید در 
دسترس مردم باشند. برای ما سؤال است مگر معاون یا مدیر شهرداری 
چه کاری دارد که دو ســاعت در یک اتاق دربسته می نشیند، در حالی 

که مردم معطل پشت در هستند؟
عضو شــورای اسلامی  شهر صدرا با بیان اینکه این موضوع به دفعات از 
واحدهای مختلف شــهرداری گزارش شده است، گفت: در صورتی که 
ادامه پیدا کند و همچنان مردم پشــت درهای مدیران شــهری معطل 

شوند، نام معاونین و مدیران واحد را به رسانه ها اعلام می شود.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی  شهر صدرا تأکید کرد: 
درهای بســته معاونین و مدیران را به روی مردم باز کنید این موضوع 

مطالبه جدی ماست و رصد می کنیم.
وی گفــت: وقتی یک پیمانکار برای یک پرســش ســاده نیم ســاعت 
پشــت در یک مدیر شــهرداری معطل شــود، قطعــاً در مناقصات و 
 مزایــدات شــهرداری دیگر شــرکت نمی کند و کار شــهروندان دچار

اختلال می شود.
 ســخنگوی شــورای اســلامی شــهر صدرا در انتهای ســخنان خود 
درخصوص عدم اطلاع شــورا از انتصابات شــهرداری گفت: شــورا در 
انتصاب دخالت نمی کند اما رویه این اســت که وقتی قصد تغییراتی در 
مدیران شهرداری وجود دارد، اعضای شورا باید مطلع شوند. احکامی که 
شهردار ابلاغ می کند، رونوشــت به شورا جهت استحضار زده شود که 

کار ساده ای است.

به گزارش ســبحان- رئیس کمیسیون سلامت، 
محیط زیســت و خدمات شــهری شورای اسلامی 
 شهر شیراز از تعیین تکلیف طرح جامع جمع آوری 
و دفع آب های سطحی خبر داد و گفت: کارشناسان 
هم اکنــون در حال مطالعه و بررســی به روی این 
طرح هســتند. امروزه توجه به توسعه، بهره برداری 
و نگهداری از تأسیسات و زیرساخت  های شهری به 
دلایل مختلف حائز اهمیت است. بنابراین مدیریت، 
جمــع  آوری و دفع فاضلاب و آب هــای حاصل از 
بارندگی بســیار مورد توجه اســت و عدم توجه به 
این مسئله باعث بروز مشکلات فراوانی در برخی از 

مناطق و شهرها می شود.
شبکه جمع آوری آب های سطحی یکی از مهم ترین 
تأسیســات و زیرســاخت های شــهری محسوب 
می شود که فرسوده بودن شــبکه فاضلاب و نبود 
زیرســاخت های لازم باعث کاهش عملکرد شبکه 
جمــع آوری فاضــلاب در بارندگی شــده و باعث 
پس زدگی فاضلاب، ایجاد مشــکلات بهداشــتی و 
نارضایتی شــهروندان در برخی از شهرها می شود. 
با رشد جمعیت و توسعه و گسترش شهر و صنعتی 
شــدن جوامع ضرورت وجود این زیرســاخت ها به 

شدت احساس می شود.
یکــی از معضلاتــی که کلان شــهر شــیراز با آن 
درگیر اســت، بحث زیرســاخت ها در هنگام بارش 
شــدید باران اســت به طوری که با بارش شــدید 
بــاران به مدت چند ســاعت معابر شــهری دچار 
آبگرفتگی می شــوند و این مســئله را به وضوح در 
بارندگی هفته گذشته در شــیراز مشاهده کردیم 
 که حتــی در برخی نقاط آب باران و فاضلاب یکی 
شده بود. رئیس کمیسیون سلامت، محیط زیست 
و خدمات شــهری شــورای اسلامی  شــهر شیراز 
درخصوص طرح جامــع جمع آوری و دفع آب های 
ســطحی بیان کرد: طرح جامع جمع آوری و دفع 
آب های سطحی به شــهرداری شیراز تکلیف شده 

است که این طرح هم اکنون در نیمه راه قرار دارد.
مســعود زارعــی با اشــاره بــه اینکــه کنترل و 
مدیریت آب های ســطحی موضوع مرتبط با حوزه 
شــهرداری اســت اما در حقیقت نیاز است تا بقیه 
دســتگاه اجرایی مانند اداره آبفــا، آب منطقه ای، 
فرمانــداری، اســتانداری و غیــره در ایــن طرح 
مشارکت وهم افزایی داشته باشــند، گفت: مشاور 
 ذیصلاح انتخاب شده و مطالعات این طرح در حال 

انجام است.
وی ادامــه داد: بــا توجه به اینکه مطالعات ســایر 
دســتگاه ها ماننــد آبفا نیز در زمینــه طرح جامع 
جمــع آوری و دفع آب های ســطحی مهم اســت 
بنابراین باید مطالعات سایر دستگاه های اجرایی را 

مورد توجه قرار داد.
عضو شورای اسلامی شهر شیراز بیان کرد: مطالعات 
انجام شده به مشــاور متخصص ارائه می شود و بنا 
است تا پایان ســال به کمیسیون خدمات شهری 
بیاید و تکلیف نحوه جمع آوری و استفاده بهینه از 

این آب های سطحی مشخص شود.
زارعی تصریــح کرد: با اجرای ایــن طرح، تکلیف 
ذخیــره آب هــای ســطحی و نحوه ذخیــره آب 
 مناطــق مختلف در مخــازن به خوبی مشــخص

شده است.

رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز:
شورا در حد توان پیگیر مطالبات 

پرستاران است
به گزارش سبحان- شورای سیاســتگذاری پرستاری با رئیس شورای 
شهر شیراز با هدف هم اندیشی درخصوص راهکارهای افزایش تعامل بین 
حوزه پرستاری و شورای شهر برای استفاده از امکانات و ظرفیت های دو 

طرف به منظور ارتقاء سلامت جامعه، دیدار و گفت و گو کردند.
مریم شایگان، رئیس دانشکده در این نشست در رابطه با اهمیت پرستاری 
و راه های همکاری بین شورای اسلامی شهر شیراز و دانشکده پرستاری و 
مامایی حضرت فاطمه)س( مطالبی ارائه داد و بر تعامل بیشتر برای ارتقاء 

سلامت جامعه تأکید کرد.
راضیه راســخ، مدیر خدمات پرستاری دانشــگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشــتی درمانی شــیراز نیز در این نشســت، پیگیری مســایل حوزه 
پرســتاری و انتقال این مســایل از طریق شــورای شــهر به مسئولان 
ارشــد استان و شهر شیراز را ضروری دانســت. در ادامه هاشم رحمتی، 
رئیس هئیت مدیره نظام پرســتاری شیراز در زمینه اقدامات انجام شده 

درخصوص حل مسایل حوزه پرستاری، گزارشی به حاضران ارائه داد.  
 مجید نجفی کلیانی، معاون پشــتیبانی دانشــکده پرســتاری و مامایی 
حضــرت فاطمــه)س( نیز با توجه به نزدیک شــدن به روز پرســتار، بر 
مشارکت شورای اسلامی  شهر و شهرداری شیراز در زمینه ارائه تسهیلات 

و امکانات برای تقدیر از پرستاران تأکید کرد.
سید ابراهیم حســینی، رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز نیز با تقدیر از 
شورای سیاستگذاری پرستاری، ارزشــگذاری و احترام به پرستاران را از 
رســالت های شورا دانست و گفت: مطالبات پرستاران بر حق است و شورا 
در حد توان پیگیر مطالبات حوزه پرســتاری و ارائه تسهیلات رفاهی به 

پرستاران است و در این راستا تلاش می کند. 

مدیرکل آموزش و پرورش فارس:
 ۲۰ هزار بسته فرهنگی در میان دانش آموزان 

کم برخوردار فارس توزیع شد

به گزارش سبحان- مدیرکل آموزش و پرورش فارس از تهیه و توزیع 
۲۰ هزار بســته فرهنگی در میان دانش آمــوزان کم برخوردار و برگزاری 
اردو و پویش های متعدد دانش آموزی در راســتای بزرگداشت ۱۳آبان در 

سطح استان خبر داد.
فرشید قاسمی گفت: به مناسبت بزرگداشت ۱۳آبان، روز دانش آموز و روز 
مبارزه با استکبار جهانی از ظرفیت بیلبورد های شهری برای تبلیغات این 
روز استفاده خواهیم کرد تا بتوانیم زمینه حضور حداکثری دانش آموزان 

و فرهنگیان را در راهپیمایی این روز فراهم کنیم.
قاســمی  در ادامه آماری از تعداد دانش آموزان و کلاس های در اســتان 
ارائــه کرد و افزود: فارس دارای بیــش از ۹۴۱ هزار دانش آموز، ۶۰ هزار 
معلم و ۴۲ هزار کلاس درس اســت کــه یکی از پرجمعیت ترین آموزش 
و پرورش های کشور محسوب می شود. مدیرکل آموزش و پرورش فارس 
همچنین از توســعه متوازن رشــته های مهارتی دانش آموزان بر اســاس 
برنامه ششــم توســعه در این اســتان خبر داد و افزود: در همین راستا 
درصد توسعه متوازن رشته های تحصیلی در دوره متوسطه همواره رو به 
افزایش بوده و از ۳۶ درصد در سال ۱۴۰۰ به بیش از ۴۵ درصد در سال 

۱۴۰۳ رسیده است.
وی با بیان اینکه استان فارس در کنکور سراسری امسال با کسب ۵ رتبه 
تک رقمی  و ۹۸ رتبه ۲ رقمی  در جایگاه پنجم کشــور ایستاد، گفت: در 
المپیاد های علمــی  نیز دانش آموزان فارس ۳ مدال جهانی، ۷ مدال طلا، 

۱۱ مدال نقره و ۷ مدال برنز در سطح ملی را کسب کردند.

برنامه های اجتماع مردمی 13آبان در شیراز 
اعلام شد

به گزارش سبحان- مراسم ۱۳آبان امسال همزمان با سراسر کشور در 
شیراز و دیگر شهرستان های فارس برپا می شود.

 رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی  فارس اعلام کرد: اجتماع ۱۳آبان
۸:۳۰ یکشنبه در محوطه کنار ارگ کریمخان شیراز برگزار می شود.

حجت الاسلام حســین ملک مکان اظهار کرد: با توجه به شرایط کنونی و 
اســتمرار جنایات رژیم صهیونیستی در کشــتار کودکان و زنان بی دفاع، 
مراسم ۱۳آبان امسال به نوعی حمایت از دانش آموزان غزه و لبنان است.

وی افزود: ســخنران اصلی اجتماع ۱۳آبان در شــیراز، حمیدرضا بابایی، 
نایب رئیس اول مجلس شــورای اسلامی اســت و فرزند شــهید عواضه و 
شهیده کرباســی نیز دقایقی در بین دانش آموزان و دانشجویان شیرازی 

صحبت خواهند کرد.
ملک مــکان اضافه کرد: این مراســم مردمــی با حضــور دانش آموزان، 
دانشــجویان، طلاب و اســتادان حوزه و دانشــگاه و مسئولان سیاسی و 
فرهنگی اســتان برگزار می شود. وی افزود: در حاشیه این مراسم، حدود 
۲۰ غرفه ترویجی، تبیینی و فرهنگی نیز برپا می شــود. رئیس شــورای 
هماهنگی تبلیغات اســلامی فارس گفت: مراســم ۱۳آبان سال ۱۴۰۳ با 
شــکوه هرچه بیشتر در ۳۸ شهرســتان و حدود ۱۰۰ شهر استان فارس 
 همزمان با سراسر کشور با شعار محوری »آمریکا محور شرارت های جهان« 
برگزار می شــود. ۱۳آبان سالروز تســخیر لانه جاسوسی آمریکا، روز ملی 

مبارزه با استکبار جهانی و روز دانش آموز نامگذاری شده است.

محموله ادکلن های خارجی در داراب توقیف شد

 به گزارش سبحان- فرمانده انتظامی داراب از کشف ۱۷ هزار و ۴۱۸ عدد 
انواع ادکلن خارجی قاچاق در این شهرستان خبر داد. 

سید رحمان هاشمی در تشــریح جزئیات این خبر اظهار داشت: ماموران 
ایست و بازرسی قلاتویه این شهرستان در راستاي اجرای طرح ارتقاء امنیت 
اجتماعي و مبارزه با قاچاق کالا و ارز حین کنترل خودروهای عبوری به یک 
دستگاه وانت نیسان مشکوک و آن را جهت بررسی بیشتر متوقف کردند. 
 وی افــزود: ماموران پس از هماهنگی قضائی، در بازرســی از این خودرو

۱۷هزار و ۴۱۸عدد انواع ادکلن خارجی قاچاق را کردند.
فرمانده انتظامی داراب با بیان اینکه کارشناســان ارزش اقلام مکشوفه را 
۸ میلیارد ریال برآورد کردند، اظهار داشــت: در این خصوص راننده برای 

سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد.

دخالت در امور پزشکی
عامل تعطیلی آرایشگاه مردانه 

به گزارش ســبحان- یک آرایشــگاه مردانه در شهرســتان لامرد، به 
 دلیل رعایت نکردن موازین بهداشــتی و دخالت در امور پزشکی تعطیل

شد.  
سرپرست شبکه بهداشت لامرد با اشاره به ماده ۳ قانون مربوط به مقررات 
امور پزشــکی و دارویی و مواد خوردنی و آشــامیدنی، هرگونه دخالت در 
امور پزشــکی بدون مجوز و پروانه رســمی را تخلف دانســت و گفت: در 
بازدید مشترک با حضور ادارات مرتبط از مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی 
و صنوف مختلف در ســطح شهرســتان لامرد، از فعالیت متصدی یکی 
از آرایشــگاه ها که بدون داشــتن مدرک پزشــکی و تخصصی در زمینه 
انجام بوتاکس و هیرفیلر فعالیت داشــت، جلوگیری شده و با جمع آوری 
دستگاه های غیرمجاز و دستور مقام قضائی، این آرایشگاه مردانه تعطیل و 

پرونده متخلف برای رسیدگی به دادگاه ارجاع شده است.
 علی علی پور با تأکید بر اینکه انجام مداخلات تخصصی و پزشکی عوارض 
جبران ناپذیــری به همراه دارد که گاهی اوقات منجر به ضایعات غیرقابل 
جبران و مرگ نیز می  شود، از شهروندان خواست برای انجام هرگونه امور 
آرایشــی درمانی به مراکز غیرمجاز و منــازل مراجعه نکنند و در صورت 
مشــاهده هرگونه تخلف، با سامانه ۱۹۰وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی تماس بگیرند.

عضو شورای اسلامی شهر شیراز بیان کرد:

طرح جامع جمع آوری و دفع آب های سطحی 
در نیمه راه
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به گزارش ســبحان- معاون سیاســی، امنیتی، اجتماعی 
استانداری فارس تأکید کرد: در حوزه خدمت رسانی و افزایش 
منزلت اجتماعی ایثارگران باید تلاش بیشتری صورت بگیرد.

اسماعیل قزل ســفلی در همایش سراســری مدیران رؤسای 

ادارات حقوقی و رابطین کمیســیون ماده ۱۶ بنیاد شــهید و 
امور ایثارگران کل کشــور که در شــیراز برگزار شد، با بیان 
اینکه فارس سرشار از قاضی القضات های بزرگ و موفق است، 
گفت: با گذشت ۴۴ ســال از تأسیس بنیاد شهید قوانین این 
حوزه چند جلد خواهد شــد اما باید توجه کرد که این قوانین 
در خدمت رسانی به مجموعه ایثارگران چقدر متناسب بوده و 

چقدر از این قوانین اجرا می شود.
وی ادامه داد: در کشــور معمولاً قوانیــن خوبی داریم اما در 
اجرا خیلی موفق نیستیم. در سایر قوانین توفیق ۳۰ درصدی 
حاصل شده است، بنابراین ممکن است در قوانین بنیاد شهید 

نیز بیش از این توفیقی حاصل نشده باشد.
قزل ســفلی بیان کرد: باید به این نکته توجه کرد که قوانینی 
که ایجاد می شــود چقــدر به افزایش منزلــت خانواده بزرگ 
ایثارگری کمــک کرده و هنوز باید در حوزه خدمت رســانی 

و افزایش منزلت اجتماعی ایثارگران تلاش بیشــتری صورت 
بگیرد.

وی تصریح کــرد: صرفاً با افزایش تــوان اقتصادی منزلت به 
دست نخواهند آمد بلکه باید قوانین به سمتی سوق پیدا کند 
که فرزندان شهدا در کشور غریب نشوند و مسائل و مشکلات 

این خانواده بزرگ مرتفع شود.
معاون سیاســی، امنیتــی، اجتماعی اســتانداری فارس در 
ادامه ســخنان خــود درخصوص بودجه ســال ۱۴۰۴ گفت: 
در بحث های صنعت، فرهنگ، آموزش و پژوهش، معیشــت، 
مسکن و اشتغال بسترهای خوبی دیده شده است و این مسیر 

با موفقیت سپری خواهد شد.
وی با بیان اینکه فارس و شیراز از لحاظ دینی و مذهبی، هنر 
و ادبیات بســیار اهمیت دارد، گفت: از جنبه دینی وجود حرم 
مطهر شــاهچراغ)ع( و از جنبه ادبیات و هنر وجود شــاعرانی 

مانند سعدی و حافظ که البته در زمینه ادبیات و علوم مختلف 
بزرگان زیادی داشتیم.

قزل سفلی افزود: استان فارس ۲۶۰ هزار خانواده بزرگ ایثارگر 
دارد و یگان های پیروزی مانند لشکر ۱۹ فجر و  ۳۳ المهدی و 
یگان هــای ارتش و نیروی انتظامی  فداکاری دارد که چند روز 

پیش نیز شهدای عزیزی را تقدیم کردند.
وی ادامــه داد: در واقع فارس رنگین کمانی از طوایف و اقوام 
مختلف را در کنار هم دارد؛ ۷ هزار هئیت مذهبی، یک هزار و 
۲۱۰ ســازمان مردم نهاد، ۵ هزار  گروه جهادی و ۷۰ حزب و 

گروه سیاسی فعال در فارس گرد هم جمع شده اند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس در پایان 
ســخنان خود بیان کرد: ایران در طول ۲ هزار و ۷۲۰ ســال 
 پیــش یک هزار و ۸۰ جنگ به خود دیده اســت اما در جنگ
۸ ساله تحمیلی یک وجب خاک خود را از دست نداده است.

معاون استانداری فارس:

تلاش بیشتری برای افزایش منزلت اجتماعی ایثارگران صورت گیرد
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به گزارش ســبحان- معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری فارس گفت: براساس قانون 
بودجه ســالانه امکان اســتفاده از ظرفیت های 
اســتفاده نشــده ســایر اســتان ها برای تأمین 
تسهیلات طرح های استان توسط بانک ها وجود 
دارد و بانک های اســتان باید حداکثر بهره را از 
این موضوع برای افزایش اعتبارات استان ببرند.

حســن شــیخ نیا در چهارمین جلســه کارگروه 
اقتصادی، اشتغال و سرمایه گذاری استان، اظهار 
کــرد: در صورت عــدم جذب اعتبــارات بانکی 
توسط دســتگاه های اجرایی استان برای تزریق 
به طرح هــای حوزه تخصصی امــکان جابجایی 
بین دســتگاهی به منظور بهره مندی اســتان از 

اعتبارات بانکی وجود دارد.
وی بــا بیــان اینکــه بانک های عضو شــورای 
هماهنگی بانک های اســتان عملکرد قابل قبولی 
در زمینه جذب اعتبارات دارند و نسبت مصارف 
به ســپرده های بانکی اســتان فــارس در حوزه 

عملکرد ۱۹ بانک استان، رتبه سوم کشور است، 
ادامه داد: از عملکرد این بانک ها تقدیر می کنیم 
و امیدواریم سایر بانک ها هم با حضور در شورای 
هماهنگی بانک ها و پذیرش تعهدات خود نسبت 
به مردم استان فارس، عملکرد مفیدتری از نظام 

بانکی در سطح استان فارس شاهد باشیم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس 
تصریح کرد: برخورد مدیریت اســتان با عملکرد 
بانک ها باید تفکیک شــده و متناسب با موفقیت 
و همراهی آنها باید برنامه های اقتصادی اســتان 
باشد و ابزارهای تشویقی و تنبیهی در این راستا 

به کار گرفته خواهد شد.
شــیخ نیا با اشــاره به اینکه اعطای تسهیلات به 
طرح های اقتصادی باید با در نظر گرفتن اولویت 
و جایگاه بخــش تولید و تقویت پیشــران های 
اقتصادی اســتان فــارس صورت گیــرد، افزود: 
بانک ها به دلیل پائین بودن ریسک، تمایل دارند 
از طرح های بخش خدمات و بازرگانی پشتیبانی 

کنند ولی مصلحت و پیشــرفت اســتان در گرو 
رشد متوازن و تقویت بخش تولید است.

وی تأکید کرد: به منظور بررســی آســیب های 

موجــود در روند پرداخت تســهیلات بانکی در 
سطح اســتان فارس کمیته کارشناسی متشکل 
از صاحب نظران دستگاه های اجرایی و خبرگان 

بانکی تشکیل شــود و راهکارهای رفع موانع در 
این حوزه را بررسی و پیشنهادات را به مدیریت 

استان ارائه دهند. 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس 
با اعلام اینکه جایگاه اســتان در جذب اعتبارات 
بانکــی از رتبــه ۳۱ به جایگاه های برتر کشــور 
رسیده اســت، اظهار کرد: تلاش موفق مدیران 
دســتگاه های اجرایی و همراهی شــبکه بانکی 
این موفقیت را رقم زده اســت و این موضوع در 
جایگاه اســتان فارس در ســال های آینده تأثیر 

زیادی دارد.
شیخ نیا با اشاره به آسیب شناسی فرایند معرفی 
طرح های اقتصادی از طرف دستگاه ها و ارزیابی 
کارشناسی بانک ها برای اعطای تسهیلات، گفت: 
دســتگاه های اجرایی باید استانداردهای مدنظر 
بانک ها را با دقت بیشتری رعایت کنند و بانک ها 
نیز از برخورد سلیقه ای در بررسی طرح های ارائه 

شده پرهیز کنند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس:

 فارس در جذب اعتبارات بانکی به جایگاه های برتر کشور رسید

س : طاهره حیاتی
عک

س : طاهره حیاتی
عک

عضو شورای اسلامی شهر صدرا:

درهای بسته برخی از مسئولان شهری صدرا به روی مردم باز شود
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طرح روزحدیث روز

»رنج ندیدن تو«، جستارهایی درباره خاطرات 
ماری کوری

»رنــج ندیدن تــو« زاده فــوران، افکار، 
احساســات، دغدغه ها و خاطراتی اســت 
که ذهن روســا مونترو را پس از مطالعه 
دفترچــه خاطــرات شــگفت انگیز ماری 
کــوری در نوردیــد. این اثــر روایت پر 
احســاس صمیمی و مستند قصه، زندگی، 
درد و مرگ اســت که لذت زیستن لزوم 
عشــق ورزیدن و رازهای مرگ را واکاوی 

می کند.
روســا مونترو نویسنده کتاب »رنج ندیدن تو« پس از خواندن بیست صفحه 
از خاطــرات مــادام کوری مفهوم فقــدان و فــراق را در درون خود و ماری 
کوری به صورت همزمان می کاود، چرا که خود نویسنده نیز با از دست دادن 

همسرش از دردی مشابه همین غم رنج می برد.
در ابتــدا این کتاب قرار بود مقدمه ای باشــد بر کتابــی درباره مادام کوری، 

اما این مقدمه آنقدر به درازا کشیده شد که به یک اثر مستقل تبدیل شد.
روســا مانترو برای نگارش این کتاب، خروارهــا کتاب درباره مادام کوری، از 
اندیشه ها تا دستاوردهایش را مطالعه کرد و خواند تا بتواند در تجربه غم انگیز 
فقدان با او شریک شود. او در فرازها و بخش هایی از کتاب با کوری یک صدا 
می شــود، گاهی او را از دور نظاره کرده و ترسیم می کند و در فرازهایی خود 
را روایت کرده و مرثیه ســرایی می کند و از هجمه های سنگین یورشی غم در 

ایام فراق می نویسد.
نویسنده درباره این کتاب آورده است:

»راســتش را بخواهی می دانم با این متن چــه می خواهم بکنم. ولی آیا این 
طرح تا انتها دنبال می شــود یا چیز دیگــری از آب در می آید؟ مثل چوپان 
آن لطیفه قدیمی شــده ام که در عالم خودش سرگرم تراشیدن تکه چوبی با 
چاقوست که عابری می پرسد: »مجسمه چه کسی را می سازی؟ چوپان پاسخ 
می دهد: خب اگر ریشــو شد سن آنتون؛ اگر هم ریشو نشد مریم مقدس! در 

هر حال شمایل یکی از قدیسان.
قدیســه این کتاب ماری کوری است همیشه برایم زنی تحسین برانگیز بوده 
کــه البته تقریباً از دید همه مردم دنیا اینگونه اســت چون آدمی غیرعادی و 
رمانتیک بود که گویی از زندگی بزرگ تر است. زن لهستانی و خارق العاده ای 

که توانست دو جایزه نوبل را از آن خود کند.
این کتاب شــامل 19 جستار می شود و در بخش انتهایی و پیوست، خاطرات 

ماری کوری آورده شده است.
کتاب »رنج ندیدن تو« به نویســندگی روسا مونترو، با ترجمه ای از علی اکبر 
فلاحی از ســوی نشــر ققنوس در 215 صفحه و به قیمت 190 هزار تومان 

روانه بازار نشر شده است.

»از هاها تا آها، فلسفیدن با لبخند« منتشر شد
کتاب »از هاها تا آهــا« در 1۷2 صفحه و 
به قیمت 190 هزار تومان از ســوی نشر 

مروارید وارد بازار نشر شد.
کتــاب »از هاها تا آها« گردآوری و ترجمه 
حسین یعقوبی از سوی انتشارات مروارید 

منتشر شد.
»از هاها تا آها، فلســفیدن با لبخند« قرار 
اســت شما را به شکلی متفاوت با سنت ها، 
مکاتب، مفاهیم و اندیشــه مندان فلســفه 
جهان آشــنا کند. این کتاب کــه برگرفته از چهار منبع به زبان انگلیســی 
است، برای کسانی نوشته شده که می خواهند مفاهیمِ بعضاً پیچیده و غامض 
فلســفی را به زبانی ســاده و طنزآمیز درک کنند. بــا این همه، کتاب حاضر 
نظریه پردازی فلسفی نیست و خیلی ساده تر از این حرف هاست. حقیقتش را 
بخواهید، »جوک« و »فلسفه« کارکرد مشابهی دارند و طرز ساخت و نتیجه 

نهایی آنها عین هم است. 
هر دو از یک طریق ذهن را دســت می اندازند و از میل واحدی سرچشــمه 
می گیرند؛ میل به اشکال تراشــی در درک ما از کیفیت چیزها؛ میل به ایجاد 
اخلال در عوالم آشنا؛ میل به کشف حقایق پنهان و غالباً تلخ در باب زندگی. 
فلاسفه به اینها می گویند معانی عمیق، و اهل جوک آنها را شوخی و لودگی 

می نامند؛ ولی درواقع هر دو یک چیز است. 
در این کتاب بسیار خواندنی و مبتکرانه، مفاهیم و نظریات فلسفی با جوک ها 
توضیح داده می شــود: ابتدا جوکی را نقل می کنیم و بعد نشان می دهیم که 

بین این جوک و یک مفهوم فلسفی چه تناظر دقیقی وجود دارد.
کتاب »از هاها تا آها« در 1۷2 صفحه و به قیمت 190 هزار تومان از ســوی 

نشر مروارید وارد بازار نشر شده است.

طرح فناورانه و آینده نگرانه ساخت مسکن؛

خانه ای روی آب 

فن آوری

عکس خبر

 کشاورز سریلانکایی گاومیش ها را برای شخم زدن به سمت مزرعه 
خود هدایت می کند

 واکسیناسیون فلج اطفال- کابل افغانستان

 آتش افروز اصلی در منطقه
منبع: باشگاه خبرنگاران

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی   پیاده راه یا بازار هفتگی؟- خیابان زند

دانستنی

دانستنی

مصرف آب قلم واقعاً معجزه می کند؟

 صبحانه های مقوی برای مبتلایان به کم خونی

 یک متخصص علوم و صنایع غذایی می گوید: »آب قلم 
طبیعتاً حاوی ترکیبات اســتخوانی و غضروفی است، 
اما برخــلاف تصور عموم، مقدار کلســیم آب قلم بالا 
 نیســت. همچنین مقدار ترکیبــات مؤثر آب قلم برای
غضروف ســازی و التیــام دردهای مفصلــی که اغلب 
توصیه و تجویز می شود، شاید به قدری نباشد که بتوان 

آنها را در این خصوص بسیار مؤثر قلمداد کرد.«
نســرین مویدنیا، متخصــص علوم و صنایــع غذایی، 
می گوید: مهمترین ترکیبات قلــم دام، مواد معدنی و 
به طور خاص، کلســیم، پروتئین کلاژن، چربی اشباع 
مغز زرد استخوان و مقدار کمی ترکیبات کربوهیدراتی 
خاص در کنار سایر مینرال ها و برخی ویتأمین هاست.

 میزان کلسیم چشمگیر نیست
به گفته این متخصص، مقدار کلســیم آب قلم برخلاف 
تصور عموم، بالا نیســت و این بســتگی زیاد به نحوه و 
شــرایط پخت، نوع استخوان و مهم تر از همه غلظت آب 
قلم نهایی دارد و شاید به طور بسیار تقریبی بتوان گفت 
که محتوای کلســیم 5 لیوان آب قلم معادل با محتوای 

کلسیم یک لیوان شیر باشد.
 تقویت کننده سیستم ایمنی بدن

آب قلــم پروتئین بســیار خوبی دارد، هــر چند که این 
پروتئین بــه دلیل نداشــتن یکی از اســیدهای آمینه 
ضروری پروتئین کاملی به حســاب نمی آید اما به گفته 
مویدنیا، از آن جایی که حاوی اســیدآمینه های ضروری 

مشروط بالایی اســت می تواند در شرایط بیماری، ضعف 
بدن، مواجهه بدن با شــرایط استرس شدید، فعالیت های 
فیزیکی بالا، ضعف سیستم ایمنی بدن و شرایط التهابی 
در التیــام درد مفاصل و آرتروز و ... کمک کننده باشــد. 
چرا که در شرایط التهاب زایی، بدن تا حدودی با کاهش 
توانایی تولید و ساخت این اسیدهای آمینه مواجه است. 
ضمن اینکه آب قلم و آب پای مرغ به جهت داشتن روی، 
آهــن، منیزیم و ویتأمین های گروه بی و ای هم می تواند 

به تقویت سیستم ایمنی کمک کند.
 چربی زرد آب قلم بالاست

نکته بســیار حایز اهمیت این است که چربی آب قلم از 

نوع اشــباع و مربوط به مغز زرد اســتخوان است که 
میزان این چربی در قلم گوسفند بیشتر از گاو است و 
حتما توصیه می شود، قبل از مصرف گرفته شود، چرا 
که به عنوان چربی اشــباع می توانــد از جهات دیگر، 
موجبات افزایــش مارکرهای التهابی را در بدن زمینه 

سازی کند، البته جدای از کالری زایی بالای آن.
 آب پای مرغ غضروف بیشتری دارد

گفتنی است که ترکیبات کربوهیدراتی خاص موجود 
در آب قلم که بیشــتر ناشــی از بخش های غضروفی 
اســت، هر چند در شــکل مکملی شــان بعضا برای 
دردهــای مفصلی توصیــه و تجویز می شــوند، ولی 
مقدارشان در آب قلم بنا به شرایط پخت شاید بقدری 
نباشــد که بتوان آنها را در این خصوص بســیار مؤثر 
قلمداد کرد. توجه داشــته باشید که این ترکیبات در آب 

پای مرغ به دلیل محتوای غضروفی بیشتر، بالاتر است.
 انتظار معجزه، دور از واقعیت

نتیجــه کلی و خلاصه اینکه مصــرف آب قلم و آب پای 
مرغ، در شــرایطی که چربی شــان را بعد از پخت جدا 
کرده باشــیم، در حد و اندازه خود بسیار هم خوب بوده 
و حتی در شرایط بیماری های خاص هم می تواند کمک 
کننده باشد، اما واقعا داشــتن انتظار معجزه سلامتی از 
آنها دور از واقعیت تغذیه ای و علمی اســت. پس در حد 
متعــادل می توانید از آنها در پخت انواع غذاهای مصرفی 

تان استفاده کنید و از خواص مفیدشان بهره مند شوید.

بســیاری از افراد مبتلا به کم خونــی از کمبود آهن در 
بدن خود رنج می برنــد. مصرف غذاهای غنی از آهن در 
Cصبحانــه، به خصوص زمانی که همراه با منابع ویتأمین 

مانند مرکبات میل می شوند، جذب آهن را به طور قابل 
توجهــی افزایش می دهد. در میان این وعده های غذایی، 
صبحانــه مهم ترین وعده تأمین کننده انــرژی تمام روز 
محســوب می شــود؛ اما بهترین صبحانه برای کم خونی 
شامل چیســت؟ یا اینکه افراد مبتلا به کم خونی باید از 
خــوردن چه صبحانه هایی بپرهیزند. در ادامه این مطلب 

پاسخ ســوالات تان را دریافت همراه ما باشــید تا 
کنید.

تأثیر صبحانه 
کم  بهبــود  در 

خونی

همانطور که می دانید صبحانــه، اولین و مهم ترین وعده 
غذایی روز اســت. به همین دلیل، افرادی که با کم خونی 
دســت و پنجه نرم می کنند می تواند بــا صرف صبحانه 
کامــل و مغذی، برگ برنده ای بــرای بهبود کم  خونی به 
دست آورند؛ زیرا صبحانه کامل با مواد ضروری، در بهبود 
ســطح هموگلوبین و کاهش علائم کم خونی بسیار مؤثر 
هســتند. اما ســوالی که پیش می آید این است که چرا 

صبحانه برای کم خونی مهم به شمار می رود:
 جذب بهتر آهن

بســیاری از افراد مبتلا به کم خونــی، از کمبود آهن در 
بدن خود رنج می برند. مصــرف غذاهای غنی از آهن در 
 C صبحانه، به خصوص زمانی که همراه با منابع ویتأمین 
مانند مرکبات میل می شــوند، جذب آهن را به طور قابل 

توجهی افزایش می دهد.
 افزایش انرژی

کم خونی می تواند احساس خســتگی و ضعف را تشدید 
کند. در مقابل، صــرف صبحانه ای کامل و مغذی، انرژی 
مــورد نیاز بدن را تأمین می کند تا بتوانید در طول روز با 
انرژی و نشاط بیشتری به فعالیت های روزمره تان برسید.

 تنظیم قندخون
صبحانه کامل به کنترل سطح قند خون کمک می کند و 
از نوسانات ناگهانی قند خون که می تواند باعث احساس 

خستگی و ضعف شود، جلوگیری می کند.

تأمین سایر مواد مغذی
علاوه بر آهن، هر صبحانه ســالم به نسبت مواد اولیه ای 
که دارد، می تواند ســایر مواد مغذی و ضروری بدن مانند 

ویتأمین های گروهB، پروتئین و فیبر را نیز تأمین کند.
 مواد غذایی مفید برای مبتلایان به کم خونی

بهتریــن صبحانه برای کم خونــی، از ترکیب مواد اولیه 
سرشــار از آهن به وجــود می آید که در ادامه لیســت 

مختصری از آنها ارائه می دهیم:
 غلات غنی شده با آهن

جو دوســر، بلغور جــو که می تواند در ترکیب عدســی، 
خــوراک لوبیا و اوتمیل برای مورد اســتفاده قرار گیرند، 
در تأمین آهن بدن ضروری به شــمار می رود. از طرفی، 
ترکیب نان های ســبوس دار با پنیر، مربا و دیگر مواد در 

تأمین آهن مؤثر است.
 تخم مرغ

تخم مرغ به عنوان منبع غنی از پروتئین و آهن می تواند 
برای مبتلایان کم خونی بســیار کاربردی باشد. بهترین 

شکل مصرف تخم مرغ، آب پز شده آن است.
 گوشت قرمز و مرغ

گوشــت قرمز و مرغ که حاوی آهن هستند، می توانند در 
ترکیب ســوپ، صبحانه انگلیســی و دیگر مواردی که با 
ســلیقه تان هم خوانی دارند، برای صبحانه مورد استفاده 

قرار گیرند.

خانه ای موســوم به آرکوپ 50 دارای چهار پایه است 
که قابلیت تا شــدن و باز شدن دارد و می تواند درون 

آب بدون برخورد با امواج قرار بگیرد.
 خانه آینده نگرانه  آرکوپ Arkup(50 50( بخشی از 
مجموعه خانه های Livable Yacht اســت که برای 
زندگی تمام وقت خارج از شبکه طراحی شده است. 
طــول آن 50 فوت)تقریبا 15 متر( اســت و حداکثر 
فضای کــف آن 2218 فوت مربــع)20۶ مترمربع( 
است. نمای بیرونی آن دارای پنجره های بزرگ است 
و دارای عرشــه های تاشــو اختیاری است که فضای 

بیرونی بیشتری را ارائه می دهد.
مانند مدل قبلی آرکوپ)Arkup(، این خانه شــناور 

به فناوری لنگر انداختن و تثبیت مجهز است. با این 
حال، این نســخه، هیدرولیک نیســت و در عوض از 
چهارپایه جمع شونده موتوری تشکیل شده است که 
قایق را بــالای خط آب می برد. ایده پشــت آن این 
اســت که برای کســانی که دریا زده می شوند، ثبات 
ایجاد کند، البته در وســط اقیانــوس کار نمی کند و 
 به آب نســبتا کــم عمق نیاز دارد زیــرا طول پایه ها

22 فوت)۶.۷ متر( است. بسیاری از فناوری های دیگر 
نیز در آروکوپ Arkup(50 50( نصب شده است، از 
جمله یک سیســتم اینترنتی استارلینک، یک واحد 
نمک زدایــی از آب و یک آرایه صفحات خورشــیدی 
12کیلوواتــی که بــرای تأمین انرژی بــه یک بانک 
باتری ۷5کیلووات ســاعتی متصل می شود، به علاوه 
یــک ژنراتور دیزلــی 15کیلوواتــی و همچنین یک 
ژنراتــور دیزل. علاوه بر ایــن، اگرچه یک مدل ثابت 
وجود دارد، اما برای کســانی که نســخه پیشرانه را 
انتخــاب می کنند، از یک پیشــرانه الکتریکی داخلی 
 ۶۷کیلوواتــی)90 اســب بخار( و پیشــران کمانــی
10کیلوواتی)13 اســب بخار( برای جابجایی استفاده 

می شود. 

 مهدکودک دانشگاه علوم پزشکی ایران

   در حاشیه جلسه هیئت دولت

گردشگری

طلاق، پایان زندگی مشترک است نه پایان مسئولیت والدین

ادبیات

 مجسمه هنری یک فضانورد چینی در خواب

فرزندپروری پــس از طلاق، یکــی از پیچیده ترین 
چالش های زندگی خانوادگی اســت که والدین را با 
پرسش های اساســی درباره نحوه تربیت و مدیریت 
روابط بــا فرزندان در دو خانه مواجه می کند. زمانی 
که خانواده به دو خانه تقســیم می شــود، کودکان 
میــان محیط های مختلــف با قوانیــن و انتظارات 

متفاوت زندگی می کنند.
این شــرایط می تواند استرس زا و گیج کننده باشد و 
روی رشد روانی و عاطفی فرزند تأثیر بگذارد. والدین 
نیز، در این میان، با مسئولیت های سنگینی روبه رو 
هستند؛ از جمله هماهنگ کردن روش های تربیتی و 
جلوگیری از اختلافات و تنش های بی جا. اما چگونه 
می توان این بحران را مدیریت کرد و به فرزند، امنیت 

و ثبات عاطفی لازم را هدیه داد؟
ابراهیمی مقــدم، روانشــناس و عضــو  ادامــه،  در 
 هیئت علمی  دانشــگاه راهکارهــای مؤثری را برای 
والدینی کــه با ایــن چالش ها دســت و پنجه نرم 

می کنند، ارائه می دهد.
 اهمیت همــکاری والدین پس از طلاق برای 

تربیت فرزندان
مســائل تربیت فرزند پس از طلاق بسیار حساس و 
پیچیده است و نیازمند همکاری نزدیک و مؤثر بین 
والدین اســت، حتی اگر رابطه زناشویی پایان یافته 
باشد. ابراهیمی مقدم به این موضوع مهم اشاره کرده 
و می گوید: متاســفانه، برخی زوج هــا پس از طلاق 

فرامــوش می کنند که فرزندی دارند که آینده اش به 
تربیت و حمایت آنها وابسته است.

 ایــن بی توجهی به نیازهای فرزنــد می تواند عواقب 
جدی به همراه داشــته باشــد؛ چراکه این کودکان، 
بدون ثبات و پشــتیبانی، دچار مشــکلات عاطفی و 

روانی می شوند.
پدر و مــادر، حتی اگــر دیگر شــریک زندگی هم 
نباشــند، باید به طور جدی با هــم در تربیت فرزند 

همکاری کنند.
وی بــر اهمیت ایجاد هماهنگی میــان والدین پس 
از طلاق تأکیــد می کند و توضیــح می دهد:یکی از 
مهم ترین مسائل این است که والدین گذشته شان را 
پشت ســر بگذارند و برای آینده فرزندشان همکاری 
کنند. اگر به جای همکاری، دائماً به یکدیگر بدگویی 
کننــد یــا در فکر ایجاد تنش باشــند، اســترس و 

ناپایداری در فرزنــد افزایش می یابد. چنین رفتاری 
نه تنها به تربیت فرزند آســیب می زند، بلکه به مرور 

زمان باعث پشیمانی خود والدین نیز خواهد شد.
این روانشناس با اشــاره به اینکه والدین باید نقش 
خــود به عنوان پدر و مــادر را هرگز فراموش نکنند، 
افزود:»حتی اگر زوج ها از هم جدا شده اند، مسئولیت 
پدر یا مادر بودن برای همیشــه باقی است. اگر این 
پل از دســت بــرود، هــم والدین دچار مشــکلات 
بیشــتری خواهند شــد و هم فرزند احساس ناامنی 

بیشتری خواهد کرد.«
 راز موفقیت در تربیت فرزند پس از طلاق

شــاید این ســؤال پیش بیاید که چــرا والدینی که 
دیگر علاقه ای به دیدن یــا صحبت کردن با یکدیگر 
ندارند، باید برای تربیت فرزندشــان همکاری کنند؟ 
ابراهیمی مقــدم در پاســخ به این ســؤال می گوید: 
واقعیت این اســت که ما در جلســات مشــاوره بعد 
از طلاق، بارها دیده ایم که بســیاری از زوج ها، پس 
از جدایــی، حتــی تحمل دیدن یکدیگــر را ندارند. 
در چنیــن شــرایطی، تصمیم گیری بــرای صحبت 
درباره فرزند مشترک شــان می تواند بسیار سخت و 

چالش برانگیز باشد.
ابراهیمی مقدم می افزاید که ارائه یک راه حل سریع و 
فوری برای این مسئله دشوار است، اما والدین باید به 
این درک برسند که بهترین راه برای تأمین نیازهای 

فرزندشان، همکاری است.


